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1 Innledning 
 Årsrapport om studiekvalitet utarbeides som en del av høgskolens kvalitetsarbeid. 
Rapporten oppsummerer forrige studieårs arbeid med studiekvalitet både på avdelingsnivå 
og sentralt. I tillegg gjøres det analyser av nøkkeltall om interne forhold, og sammenliknet 
med sektoren. Studiesjefen har ansvar for å utarbeide rapporten med innspill fra 
avdelingene. Studieutvalget gjennomgår rapporten og foreslår tiltak for kommende 
studieårs arbeid med studiekvalitet, før den legges frem for styret til behandling. 
 

2 Nøkkeltall og informasjon 
Til studieåret 2021-2022 tok HiMolde opp studenter til 7 masterstudier (inkludert fellesgrad 
med NTNU og Høgskulen i Volda (HVO) der NTNU tar opp studentene), ett erfaringsbasert 
masterstudium, 13 bachelorstudier, 7 årsstudier og to ph.d.-studium (inkl. fellesgrad med 
HVO). I tillegg ble det tatt opp studenter til enkeltemner (emnestudenter) og til to 
videreutdanninger. Det ble i alt tatt opp 2010 studenter i 2021 (2020: 1630). 
 

2.1 Studenttall og studiepoengproduksjon 
Pr 15. oktober 2022 er det registrert 3353 (2021: 3564) studenter ved HiMolde. Dette er en 
nedgang på 6% fra rekordåret 2021. Nedgangen for avdeling ØS forklares med nedgang i 
antall emnestudenter til 222 fra 492 i 2021. I 2021 ble det satset ekstra på nettilbud for 
permitterte og arbeidsledige, som gav en klar økning i studenter som tok ett eller flere 
emner uavhengig av studieprogram. I tillegg er det registrert 28 doktorgradsstudenter i 
logistikk og 41 doktorgradsstudenter i helse- og sosialfag (2022).  
 
Tabell 2-1 Totalt antall registrerte studenter per 15. oktober. Høstsemester 2020-2022 

Avdeling 2020 2021 2022 
Avdeling HS 1082 1098 1196 
Avdeling LOG 1001 1166 1173 
Avdeling ØS 869 1300 984 
Sum HiMolde 2967 3564 3353 

 
Tabell 2-2 Antall registrerte studenter ved HiMolde pr. 15. oktober (2020-2022) regnet om til 
heltidsekvivalenter 

Avdeling   2020 2021 2022 
Avdeling HS 828 868 900 
Avdeling LOG 942 1140 1147 
Avdeling ØS 721 910 785 
Sum  2498 2918 2832 

Kilde: DBH: Registrerte studenter 

 
 
 
 

l Innledning
Årsrapport om studiekvalitet utarbeides som en del av høgskolens kvalitetsarbeid.

Rapporten oppsummerer forrige studieårs arbeid med studiekvalitet både på avdelingsnivå
og sentralt. I tillegg gjøres det analyser av nøkkeltall om interne forhold, og sammenliknet
med sektoren. Studiesjefen har ansvar for å utarbeide rapporten med innspill fra
avdelingene. Studieutvalget gjennomgår rapporten og foreslår tiltak for kommende
studieårs arbeid med studiekvalitet, før den legges frem for styret til behandling.

2 Nøkkeltall og informasjon
Til studieåret 2021-2022 tok HiMolde opp studenter t i l 7 masterstudier {inkludert fellesgrad
med NTNU og Høgskulen i Volda {HVO) der NTNU tar opp studentene), ett erfaringsbasert
masterstudium, 13 bachelorstudier, 7 årsstudier og to ph.d.-studium {inkl. fellesgrad med
HVO). I tillegg ble det tatt opp studenter t i l enkeltemner {emnestudenter) og ti l to
videreutdanninger. Det ble i alt tatt opp 2010 studenter i 2021 {2020: 1630).

2.1 Studenttal/ og studiepoengproduksjon
Pr 15. oktober 2022 er det registrert 3353 {2021: 3564) studenter ved HiMolde. Dette er en
nedgang på 6% fra rekordåret 2021. Nedgangen for avdeling ØS forklares med nedgang i
antall emnestudenter til 222 fra 492 i 2021. I 2021 ble det satset ekstra på nettilbud for
permitterte og arbeidsledige, som gav en klar økning i studenter som tok ett eller flere
emner uavhengig av studieprogram. I tillegg er det registrert 28 doktorgradsstudenter i
logistikk og 41 doktorgradsstudenter i helse- og sosialfag {2022).

Tabell 2-1 Totalt antall registrerte studenter per 15. oktober. Høstsemester 2020-2022
Avdeling 2020 2021 2022
Avdeling HS 1082 1098 1196
Avdeling LOG I 1001 I 1166 I 1173
Avdeling ØS 869 1300 984
Sum HiMolde I 2967 I 3564 I 3353

Tabell 2-2 Antall registrerte studenter ved HiMolde pr. 15. oktober {2020-2022) regnet om til
heltidsekvivalenter

Avdeling 2020 2021 2022
Avdeling HS 828 868 900
Avdeling LOG 942 1140 1147
Avdeling ØS 721 910 785
Sum 2498 2918 2832

Kilde: DBH: Registrerte studenter
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Tabell 2-3 Nye studiepoeng (60-poengsenheter) 2019-2021 (kalenderår) 
Avdeling   2019 2020 2021 
Avdeling HS 646,5 655,2 772,6 
Avdeling LOG 446 586,1 694,3 
Avdeling ØS 461,1 519,7 583,5 
Sum 1562,6 1770 2058,3 

Kilde: DBH: Studiepoeng  

 
Kalenderåret 2021 ble nok et år med økning i studiepoengproduksjonen fra tidligere, og det 
første året med over 2000 poeng produsert.  Samtlige avdelinger har økt produksjon. For 
2022 kan det bli noe nedgang, basert på det noe lavere studenttallet.  
 
Studenter på fulltidsstudier skal «normalt» avlegge 60 studiepoeng per år ved fullføring av 
studiet på normert tid. Studiepoengproduksjonen i forhold til studenttallet vil kunne gi et 
bilde på hvor «effektive» studentene ved HiMolde er.  
 
Tabell 2-4, studiepoengproduksjon per heltidsekvivalent student 2019-2021   

Avdeling / År 2019 2020 2021 
Avdeling HS 54 47,5 53,4 
Avdeling LOG 36 37,4 36,5 
Avdeling ØS 40,3 43,2 38,5 
HiMolde 43,5 42,5 42,3 

Kilde: DBH Studiepoeng per student 

 
Tall fra NOKUT-portalen viser at heltidsekvivalenten ved HiMolde produserte i gjennomsnitt 
42,3 studiepoeng i 2021 (42,5 i 2020). Ved de vitenskapelige høgskolene produserte hver 
student i gjennomsnitt 47,2 studiepoeng i 2021 (45,6 i 2020), mens ved universitetene 
produserte hver student i gjennomsnitt 46,9 studiepoeng (47,5 i 2020). For statlige høyskoler 
var tallene 48,6 for 2021  og 48,3 for 2020. Studiepoengproduksjonen per heltidsekvivalent 
for hele universitets- og høgskolesektoren var 47 studiepoeng i 2021 (47,5 i 2020).  
Kilde: NOKUT-portalen. 
 
Intern rekruttering: fra årsstudier til bachelorstudier på avdeling ØS og LOG 
Oversikten viser antall studenter som startet på et bachelorstudium høst 2021 som allerede 
hadde fullført et årsstudium på HiMolde.  Det er tre bachelorstudier som skiller seg ut: 
rettsvitenskap, IT og digitalisering og økonomi og administrasjon. Det tidligere årsstudiet i 
juss gav direkte innpass til andreåret på rettsvitenskap-bacheloren, den muligheten benyttet 

Tabell 2-3 Nye studiepoeng {60-poengsenheter) 2019-2021 {kalenderår)
Avdeling 2019 2020 2021
Avdeling HS 646,5 655,2 772,6
Avdeling LOG I 446 I 586,1 694,3
Avdeling ØS 461,1 519,7 583,5
Sum I 1562,6 I 1770 2058,3

Kilde: DBH: Studiepoeng

Kalenderåret 2021 ble nok et år med økning i studiepoengproduksjonen fra tidligere, og det
første året med over 2000 poeng produsert. Samtlige avdelinger har økt produksjon. For
2022 kan det bli noe nedgang, basert på det noe lavere studenttallet.

Studenter på fulltidsstudier skal «normalt» avlegge 60 studiepoeng per år ved fullføring av
studiet på normert tid. Studiepoengproduksjonen i forhold t i l studenttallet vil kunne gi et
bilde på hvor «effektive» studentene ved HiMolde er.

Tabell 2-4, studiepoengproduksjon per heitidsekvivalent student 2019-2021
Avdeling/ År 2019 2020 2021
Avdeling HS 54 47,5 53,4
Avdeling LOG 36 I 37,4 I 36,5
Avdeling ØS 40,3 43,2 38,5
HiMolde 43,5 I 42,5 I 42,3

Kilde: DBH Studiepoeng per student

Tall fra NOKUT-portalen viser at heitidsekvivalenten ved HiMolde produserte i gjennomsnitt
42,3 studiepoeng i 2021 {42,5 i 2020). Ved de vitenskapelige høgskolene produserte hver
student i gjennomsnitt 47,2 studiepoeng i 2021 {45,6 i 2020), mens ved universitetene
produserte hver student i gjennomsnitt 46,9 studiepoeng {47,5 i 2020). For statlige høyskoler
var tallene 48,6 for 2021 og 48,3 for 2020. Studiepoengproduksjonen per heitidsekvivalent
for hele universitets- og høgskolesektoren var 47 studiepoeng i 2021 {47,5 i 2020).
Kilde: NOKUT-portalen.

Intern rekruttering: fra årsstudier til bachelorstudier på avdeling ØS og LOG
Oversikten viser antall studenter som startet på et bachelorstudium høst 2021 som allerede
hadde fullført et årsstudium på HiMolde. Det er tre bachelorstudier som skiller seg ut:
rettsvitenskap, IT og digitalisering og økonomi og administrasjon. Det tidligere årsstudiet i
juss gav direkte innpass ti l andreåret på rettsvitenskap-bacheloren, den muligheten benyttet
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flere seg av. Årsstudiene i IT og i bedriftsøkonomi rekrutterer også studenter til de 
respektive bachelorene.   
 

 
Kilde: Tableau Studiedata: Studieprogramledere 

 

2.2 Strykprosent  
Tabell 2-5 Gjennomsnittlig strykprosent pr avdeling pr kalenderår, 2019-2021 

Strykprosent 2019 
 

2020 2021 
Avdeling HS 8,3 7,7 8,6 
Avdeling LOG 7,7 5,0 6,1 
Avdeling ØS 10,0 8,1 9,4 
HiMolde samlet 8,6 6,8 7,9 
Vitenskapelige høgskoler samlet 4,2 3,4 3,7 
Statlige høgskoler 7,2 6,0 6,2 
UH-sektoren samlet 7,2 5,8 5,8 

Kilde: DBH: Strykprosent 

 
Alle avdelingene hadde i 2021 en økning i strykprosenten sammenlignet med 2020. Som 
tidligere år er det avdeling LOG som også i 2021 har den lavest strykprosent med 6,1 % 
(2020: 5,0 %) og avdeling ØS har høyest strykprosent 9,4 % (2020: 8,1 %). Avdeling HS har en 
økning til 8,6 % (2020: 7,6 %).   
 
Sammenlignet med sektoren for øvrig ligger Høgskolen i Molde noe over gjennomsnittet for 
strykprosent. Sammenlignet med andre vitenskapelige høgskoler er strykprosenten jevnt 
over dobbelt så høy siste tre år. 
 
Ved avdeling HS har videreutdanningen i praksisveiledning (10 stp) fortsatt høy strykprosent 
på 20, men er lavere enn i 2020 da den var 30 %. Bachelor sykepleie heltid, har en fortsatt 
nedgang til 8,4% (2020: 8,8%). 
 
Enkeltemner med høy strykprosent for avdeling HS er fortsatt Medikamentregning og AFB 
(Anatomi, fysiologi og biokjemi). Medikamentregning hadde en klar nedgang til 18,1% (2020: 
31 %). For AFB var det også en klar nedgang: 23% i 2021, fra 32,3 % i 2020. Enkelte andre 
emner har stor variasjon i strykprosent, dette skyldes også relativt få kandidater på enkelte 
emner.  
 
Ved avdeling LOG er det mindre variasjoner i strykprosenten på studienivå sammenlignet 
med forrige studieår. Bachelor i IT og digitalisering har en økning fra 10% i 2020 til 12,2% i 

flere seg av. Årsstudiene i IT og i bedriftsøkonomi rekrutterer også studenter t i l de
respektive bachelorene.

Tidligere ful l ført Årsstudium i

Startet høst 2021 pa Bachelor i
organisasjon og idrett og offentl ige ve,lferds-

bedriftsøkonomi juss IT statsvitenskap
personalledelse Adventure anskaffelser teknologi

bærekraftig logistikk og sirkulær økonomi l
IT og digitalisering l 12
logistikk og SCM l l l l
petroleumslogistikk og økonomi l
politikk, juss og administrasjon 3 B l
rettsvitenskap 20
Sport Management (idrettsledelse) 2
økonomi og administrasjon 10 l l l
Kilde: Tableau Studiedata: Studieprogramledere

2.2 Strykprosent
Tabell 2-5 Gjennomsnittlig strykprosent pr avdeling pr kalenderår, 2019-2021

Strykprosent 2019 2020 2021

Avdeling HS 8,3 7,7 8,6
Avdeling LOG 7,7 I 5,0 I 6,1
Avdeling ØS 10,0 8,1 9,4
HiMolde samlet 8,6 I 6,8 I 7,9
Vitenskapelige høgskoler samlet 4,2 3,4 3,7
Statlige høgskoler 7,2 I 6,0 I 6,2
UH-sektoren samlet 7,2 5,8 5,8

Kilde: DBH: Strykprosent

AIie avdelingene hadde i 2021 en økning i strykprosenten sammenlignet med 2020. Som
tidligere år er det avdeling LOG som også i 2021 har den lavest strykprosent med 6,1 %
{2020: 5,0 %) og avdeling ØS har høyest strykprosent 9,4 % {2020: 8,1 %). Avdeling HS har en
økning t i l 8,6 % {2020: 7,6 %).

Sammenlignet med sektoren for øvrig ligger Høgskolen i Molde noe over gjennomsnittet for
strykprosent. Sammenlignet med andre vitenskapelige høgskoler er strykprosenten jevnt
over dobbelt så høy siste tre år.

Ved avdeling HShar videreutdanningen i praksisveiledning {10 stp) fortsatt høy strykprosent
på 20, men er lavere enn i 2020 da den var 30 %. Bachelor sykepleie heltid, har en fortsatt
nedgang t i l 8,4% {2020: 8,8%).

Enkeltemner med høy strykprosent for avdeling HSer fortsatt Medikamentregning og AFB
{Anatomi, fysiologi og biokjemi). Medikamentregning hadde en klar nedgang ti l 18,1% {2020:
31 %). For AFB var det også en klar nedgang: 23% i 2021, fra 32,3 % i 2020. Enkelte andre
emner har stor variasjon i strykprosent, dette skyldes også relativt få kandidater på enkelte
emner.

Ved avdeling LOG er det mindre variasjoner i strykprosenten på studienivå sammenlignet
med forrige studieår. Bachelor i IT og digitalisering har en økning fra 10% i 2020 ti l 12,2% i
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2021. For Bachelor i petroleumslogistikk og økonomi går strykprosenten videre ned, fra 
10,4% i 2020 til 9,1% i 2021. Strykprosenten på masterstudiene er gjennomgående lav, men 
med en økning fra 0,9% i 2020 til 3,4% i 2021 for Master of Science in Sustainable Energy 
Logistics. IT-emnene IBE120 Fra virksomhetsdata til informasjon og IBE151 Practical 
Programming har økt strykprosent fra henholdsvis 1,2% og 26% i 2020, til 23,6% og 31% i 
2021. Emnet MAT100, som mer enn halverte strykprosenten i 2020, holder seg på samme 
nivå i 2021 med strykprosent på 18,3%.   
  
Også for avdeling ØS er det mindre variasjoner i strykprosent for studieprogrammene. 
For bachelor i Sport Management (idrettsledelse) har strykprosenten gått ytterligere ned til 
7,7% (2020: 8,4%). Årsstudiet i bedriftsøkonomi nær halverte strykprosenten i 2020, i 2021 
er det bare en liten økning til 7,9%.  Masterstudiene i økonomi og administrasjon og Sport 
Managament har lik eller nedgang i strykprosent, mens samfunnsendring, organisasjon og 
ledelse har økt strykprosent. Strykprosenten for emnet BØK105 Finansregnskap 1 fortsetter 
å gå ned fra 13,73 % i 2020 til 9,9% i 2021. For bachelor-emnet SØK200 Mikroøkonomi økte 
strykprosten til 15,5% (2020: 10,3 %). 
 

 
Figur 2-1 Avdelingsvis strykprosent ved HiMolde. 2019-2021 
Kilde: DBH: Strykprosent. 
 
Sammenlignes egne tall med gjennomsnittlige tall fra sektoren, følger HiMolde samme trend 
som andre vitenskapelige høgskoler og sektoren for øvrig med en nedgang fra 2019. 
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10,4% i 2020 t i l 9,1% i 2021. Strykprosenten på masterstudiene er gjennomgående lav, men
med en økning fra 0,9% i 2020 ti l 3,4% i 2021 for Master of Science in Sustainable Energy
Logistics. IT-emnene IBE120 Fra virksomhetsdata ti l informasjon og IBE151 Practical
Programming har økt strykprosent fra henholdsvis 1,2% og 26% i 2020, t i l 23,6% og 31% i
2021. Emnet MATl00, som mer enn halverte strykprosenten i 2020, holder seg på samme
nivå i 2021 med strykprosent på 18,3%.

Også for avdeling ØSer det mindre variasjoner i strykprosent for studieprogrammene.
For bachelor i Sport Management {idrettsledelse) har strykprosenten gått ytterligere ned ti l
7,7% {2020: 8,4%). Årsstudiet i bedriftsøkonomi nær halverte strykprosenten i 2020, i 2021
er det bare en liten økning ti l 7,9%. Masterstudiene i økonomi og administrasjon og Sport
Ma nagament har lik eller nedgang i strykprosent, mens samfunnsendring, organisasjon og
ledelse har økt strykprosent. Strykprosenten for emnet BØK105 Finansregnskap 1 fortsetter
å gå ned fra 13,73 % i 2020 ti l 9,9% i 2021. For bachelor-emnet SØK200 Mikroøkonomi økte
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Figur 2-1 Avdelingsvis strykprosent ved HiMolde. 2019-2021
Kilde: DBH: Strykprosent.

Sammenlignes egne tall med gjennomsnittlige tall fra sektoren, følger HiMolde samme trend
som andre vitenskapelige høgskoler og sektoren for øvrig med en nedgang fra 2019.
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2.3 Karakterfordeling 
HiMolde har en prosentvis karakterfordeling som er tilnærmet lik fordelingen i universitets- 
og høgskolesektoren samlet, men er samlet sett noe strengere på karakter A+B. Dersom en 
studerer karakterfordelingen nærmere, finner en store variasjoner mellom ulike 
utdanningstyper, institusjoner, og også innen avdelinger ved den enkelte institusjon. 
 

 
Figur 2-3 Karakterfordeling ved HiMolde sammenlignet med fordelingen i hele universitets- 
og høgskolesektoren 2021 
Kilde: Diku Tilstandsrapport for høyere utdanning 2022. Tabell V2.30. 
 

2.3 Karakter/orde/ing
HiMolde har en prosentvis karakterfordeling som er tilnærmet lik fordelingen i universitets-
og høgskolesektoren samlet, men er samlet sett noe strengere på karakter A+B. Dersom en
studerer karakterfordelingen nærmere, finner en store variasjoner mellom ulike
utdanningstyper, institusjoner, og også innen avdelinger ved den enkelte institusjon.
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Kilde: Diku Tilstandsrapport for høyere utdanning 2022. Tabell V2.30.
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Karakterfordeling avdelingsvis 

  
Figur 2-4 Karakterfordeling ved avdelingene ved HiMolde 2021 
Kilde: DBH: Karakterfordeling. 
 

Når det gjelder fordelingen av karakterer A og B er det klare forskjeller på avdelingene, mens 
høgskolen under ett ligger noe under snittet for sektoren. Avdeling LOG ligger klart over 
andre avdelinger, men nærmere gjennomsnittet for sektoren. Generelt for alle avdelingene 
er at masterstudiene har høyere forekomst av A og B enn andre studier. Det er en betydelig 
nedgang i andelen studenter som får A og B på masteroppgaven etter at HiMolde innførte 
retningslinjer om at veileder som hovedregel ikke skal være sensor på masteroppgaven.  

 
Figur 2-5 Fordeling av karakter A og B. Sektor, Høgskolen i Molde og avdelingene. 
2019-2021.  
Kilde: NOKUT-portalen. 
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Når det gjelder fordelingen av karakterer A og B er det klare forskjeller på avdelingene, mens
høgskolen under ett ligger noe under snittet for sektoren. Avdeling LOG ligger klart over
andre avdelinger, men nærmere gjennomsnittet for sektoren. Generelt for alle avdelingene
er at masterstudiene har høyere forekomst av A og B enn andre studier. Det er en betydelig
nedgang i andelen studenter som får A og B på masteroppgaven etter at HiMolde innførte
retningslinjer om at veileder som hovedregel ikke skal være sensor på masteroppgaven.
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2.4 Gjennomføring på normert tid 
Tallene tar utgangspunkt i hvor mange studenter som møtte til studiestart, og hvor mange 
av disse som fullførte på normert tid.  
 
Tabell 2-7 Gjennomføringsprosent for gjennomføring på normert tid for opptakskullene 
2016-2018 – Bachelor 

Institusjonstype / Opptaksår  2016 2017 2018 
Statlige institusjoner 48,8 50,7 53,5 
Private institusjoner 49,5 51,8 55,4 
Sum alle institusjoner 49,0 50,9 53,9 
HiMolde 52,2 52,5 54,6 

Kilde: Diku Tilstandsrapport for høyere utdanning 2022. Tabell V2.18 

 
I sektoren sett under ett fullførte 53,9 % av studentene som ble tatt opp på et treårig 
bachelorstudium høsten 2018 på normert tid. 54,6 % av studentene ved HiMolde fullførte 
bachelorstudiet de begynte på i 2018 på normert tid, og HiMolde har dermed fortsatt 
trenden med høyere gjennomføringsprosent for bachelorstudiene enn for sektoren totalt. 
HiMolde har fremdeles en noe høyere gjennomføringsprosent enn gjennomsnittet for de 
statlige institusjonene. Det er imidlertid store variasjoner mellom de ulike institusjonene, og 
særlig gjennomføringsprosenten ved universitetene drar den totale gjennomsnittsprosenten 
for de statlige institusjonene ned. 
 
Tabell 2-8 Gjennomføringsprosent for gjennomføring på normert tid for opptakskullene 
2019-2021 – Master 

Institusjonstype / Opptaksår 2017 2018 2019 
Statlige institusjoner 54,6 52,2 56,3 
Private institusjoner 62,9 70,4 62,1 
Sum alle institusjoner 55,3 53,6 56,8 
HiMolde 69,2 65,0 67,8 

Kilde: Diku Tilstandsrapport for høyere utdanning 2022. Tabell V2.19 

 
Når det gjelder toårige fulltids masterprogram var det for hele sektoren under ett 56,8 % av 
studentene som ble tatt opp høsten 2019 som fullførte på normert tid. Ved de statlige 
institusjonene var det 56,3 % som fullførte masterstudiet på normert tid. Gjennomføring på 
normert tid for masterstudentene ved HiMolde var på 67,8 % - en økning fra forrige år, og   
godt over nivået for statlige institusjoner. 
 

2.5 Studiebarometeret 
NOKUT gjennomfører på oppdrag fra KD en årlig nasjonal studentundersøkelse blant alle 
studenter på andre studieår på bachelor- og masterstudier i Norge. Hensikten med 
undersøkelsen er at utdanningssøkende og andre interesserte kan finne informasjon om 
studentenes oppfatninger om studiekvalitet i studieprogrammene. Høgskolen mottar 
rapporter fra Studiebarometeret både på egne resultater og resultater for alle institusjonene 
samlet. Resultatene fra studiebarometeret 2021 ble presentert på et allmøte i februar 2022. 
 

2.4 Gjennomføring på normert tid
Tallene tar utgangspunkt i hvor mange studenter som møtte ti l studiestart, og hvor mange
av disse som fullførte på normert tid.

Tabell 2-7 Gjennomføringsprosent for gjennomføring på normert tid for opptakskullene
2016-2018 - Bachelor
Institusjonstype / Opptaksår 2016 2017 2018
Statlige institusjoner 48,8 50,7 53,5
Private institusjoner 49,5 I 51,8 I 55,4
Sum alle institusjoner 49,0 50,9 53,9
HiMolde 52,2 I 52,5 I 54,6

Kilde: Diku Tilstandsrapport for høyere utdanning 2022. Tabell V2.18

I sektoren sett under ett fullførte 53,9 % av studentene som ble tatt opp på et treårig
bachelorstudium høsten 2018 på normert tid. 54,6 % av studentene ved HiMolde fullførte
bachelorstudiet de begynte på i 2018 på normert tid, og HiMolde har dermed fortsatt
trenden med høyere gjennomføringsprosent for bachelorstudiene enn for sektoren totalt.
HiMolde har fremdeles en noe høyere gjennomføringsprosent enn gjennomsnittet for de
statlige institusjonene. Det er imidlertid store variasjoner mellom de ulike institusjonene, og
særlig gjennomføringsprosenten ved universitetene drar den totale gjennomsnittsprosenten
for de statlige institusjonene ned.

Tabell 2-8 Gjennomføringsprosent for gjennomføring på normert tid for opptakskullene
2019-2021- Master
Institusjonstype / Opptaksår 2017 2018 2019
Statlige institusjoner 54,6 52,2 56,3
Private institusjoner I 62,9 I 70,4 I 62,1
Sum alle institusjoner 55,3 53,6 56,8
HiMolde I 69,2 I 65,0 I 67,8

Kilde: Diku Tilstandsrapport for høyere utdanning 2022. Tabell V2.19

Når det gjelder toårige fulltids masterprogram var det for hele sektoren under ett 56,8 % av
studentene som ble tatt opp høsten 2019 som fullførte på normert tid. Ved de statlige
institusjonene var det 56,3 % som fullførte masterstudiet på normert tid. Gjennomføring på
normert tid for masterstudentene ved HiMolde var på 67,8 % - en økning fra forrige år, og
godt over nivået for statlige institusjoner.

2.5 Studiebarometeret
NOKUT gjennomfører på oppdrag fra KD en årlig nasjonal studentundersøkelse blant alle
studenter på andre studieår på bachelor- og masterstudier i Norge. Hensikten med
undersøkelsen er at utdanningssøkende og andre interesserte kan finne informasjon om
studentenes oppfatninger om studiekvalitet i studieprogrammene. Høgskolen mottar
rapporter fra Studiebarometeret både på egne resultater og resultater for alle institusjonene
samlet. Resultatene fra studiebarometeret 2021 ble presentert på et allmøte i februar 2022.
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Studiebarometeret ble gjennomført i oktober/november 2021. HiMolde oppnådde en 
svarprosent på 44%. I 2020 hadde høgskolen en svarprosent på 46%.  
 
HiMoldes studenter svarer gjennom Studiebarometeret at de i gjennomsnitt bruker 20,5 
timer per uke (17,9 i 2020) på læringsaktiviteter organisert av institusjonen, og 17,1 timer på 
egenstudier (16,5 i 2020). Det er betydelige forskjeller på studieprogrammene, og det er 
særlig studenter på studieprogrammene på avdeling ØS som trekker ned snittet. Her 
arbeider studentene i snitt 27,2 timer med studiene, mens studentene ved avdelingene HS 
og LOG arbeider hhv 37,2/37,5 timer per uke med studiene. Til gjengjeld har studentene ved 
avdeling ØS mer betalt arbeid enn studentene ved avdeling LOG med 16 mot 8,7 timer. 
Studentene ved avdeling HS jobber 16,9 timer per uke. 
 
Nasjonalt svarer studentene at de bruker 14,9 timer på læringsaktiviteter organisert av 
institusjonen og 18,7 timer på egenstudier. Totalt svarer HiMoldes studenter at de i snitt 
arbeider med studiene 36,9 timer per uke i 2021 (34,4 timer i 2020), dvs. høyere enn det 
nasjonale gjennomsnittet på 33,9 timer.  
 
HiMoldes studenter svarer i gjennomsnitt 3,9 på utsagnet «Jeg er, alt i alt, tilfreds med 
studieprogrammet jeg går på». Dette er 0,1 høyere i forhold til 2020, men høgskolen skårer 
fremdeles lavere enn nasjonalt snitt på 4,0. Det er særlig fire bachelorstudier fordelt på alle 
tre avdelinger som trekker ned snittet. Høgskolens masterstudenter er gjennomgående mer 
fornøyd enn bachelorstudentene. På spørsmål om studentene går på det studieprogrammet 
de ønsker er gjennomsnittet 4,4 (4,3 i 2020), som er det samme som det nasjonalt snitt. 
 
Høgskolen ligger litt under landsgjennomsnittet på de fleste hovedområder. Det er stor 
variasjon mellom studieprogrammene, og masterstudenter er gjennomgående mer fornøyde 
enn bachelorstudenter. 

2.6 Underviserundersøkelsen 
NOKUT og NIFU (Nordisk institutt for studier av innovasjon, forskning og utdanning) 
samarbeider om å gjennomføre en nasjonal undersøkelse om arbeidet med undervisning og 
studentenes læring og tidsbruk blant vitenskapelig ansatte ved norske universiteter og 
høyskoler. Underviserundersøkelsen kartlegger hvordan underviserne jobber med 
undervisning og læring, hva slags prioriteringer og avveininger de gjør og hvilke ressurser 
(faglige og andre) de har tilgjengelige. Spørsmålene er i første rekke rettet mot å få fram 
informasjon som er nyttig for fagmiljøenes og institusjonenes arbeid med å utvikle 
utdanningskvaliteten. Undersøkelsen ble sist gjennomført våren 2021 og gjennomføres hvert 
tredje/fjerde år.  
 

2.7 Andre evalueringer og undersøkelser 

2.7.1 Studiestartundersøkelsen  
Hver høst gjennomføres det en studiestartundersøkelse blant nye studenter. Formålet med 
undersøkelsen er å kartlegge hvordan nye studenter fikk kjennskap til HiMolde og om de er 
fornøyde med opplegget rundt studiestart. Høsten 2021 besvarte 321 studenter 

Studiebarometeret ble gjennomført i oktober/november 2021. HiMolde oppnådde en
svarprosent på 44%. I 2020 hadde høgskolen en svarprosent på 46%.

HiMoldes studenter svarer gjennom Studiebarometeret at de i gjennomsnitt bruker 20,5
timer per uke {17,9 i 2020) på læringsaktiviteter organisert av institusjonen, og 17,1 timer på
egenstudier {16,5 i 2020). Det er betydelige forskjeller på studieprogrammene, og det er
særlig studenter på studieprogrammene på avdeling ØS som trekker ned snittet. Her
arbeider studentene i snitt 27,2 timer med studiene, mens studentene ved avdelingene HS
og LOG arbeider hhv 37,2/37,5 timer per uke med studiene. Til gjengjeld har studentene ved
avdeling ØS mer betalt arbeid enn studentene ved avdeling LOG med 16 mot 8,7 timer.
Studentene ved avdeling HS jobber 16,9 timer per uke.

Nasjonalt svarer studentene at de bruker 14,9 timer på læringsaktiviteter organisert av
institusjonen og 18,7 timer på egenstudier. Totalt svarer HiMoldes studenter at de i snitt
arbeider med studiene 36,9 timer per uke i 2021 {34,4 timer i 2020), dvs. høyere enn det
nasjonale gjennomsnittet på 33,9 timer.

HiMoldes studenter svarer i gjennomsnitt 3,9 på utsagnet «Jeg er, alt i alt, tilfreds med
studieprogrammet jeg går på». Dette er 0,1 høyere i forhold til 2020, men høgskolen skårer
fremdeles lavere enn nasjonalt snitt på 4,0. Det er særlig fire bachelorstudier fordelt på alle
tre avdelinger som trekker ned snittet. Høgskolens masterstudenter er gjennomgående mer
fornøyd enn bachelorstudentene. På spørsmål om studentene går på det studieprogrammet
de ønsker er gjennomsnittet 4,4 {4,3 i 2020), som er det samme som det nasjonalt snitt.

Høgskolen ligger litt under landsgjennomsnittet på de fleste hovedområder. Det er stor
variasjon mellom studieprogrammene, og masterstudenter er gjennomgående mer fornøyde
enn bachelorstudenter.

2.6 Underviserundersøkelsen
NOKUT og NIFU {Nordisk institutt for studier av innovasjon, forskning og utdanning)
samarbeider om å gjennomføre en nasjonal undersøkelse om arbeidet med undervisning og
studentenes læring og tidsbruk blant vitenskapelig ansatte ved norske universiteter og
høyskoler. Underviserundersøkelsen kartlegger hvordan underviserne jobber med
undervisning og læring, hva slags prioriteringer og avveininger de gjør og hvilke ressurser
{faglige og andre) de har tilgjengelige. Spørsmålene er i første rekke rettet mot å få fram
informasjon som er nyttig for fagmiljøenes og institusjonenes arbeid med å utvikle
utdanningskvaliteten. Undersøkelsen ble sist gjennomført våren 2021 og gjennomføres hvert
tredje/fjerde år.

2.7 Andre evalueringer og undersøkelser

2.7.1 Studiestartundersøkelsen
Hver høst gjennomføres det en studiestartundersøkelse blant nye studenter. Formålet med
undersøkelsen er å kartlegge hvordan nye studenter fikk kjennskap ti l HiMolde og om de er
fornøyde med opplegget rundt studiestart. Høsten 2021 besvarte 321 studenter
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undersøkelsen. Hovedfokuset for undersøkelsen er rekruttering og å kartlegge hvordan nye 
studenter fikk kjennskap til HiMolde 
 
Den viktigste årsaken til valg av studiested er faglig interesse, og utsikter til en sikker jobb 
som de trives i og som er godt betalt. HiMoldes nettsider og samordnet opptak oppgis som 
den viktigste informasjonskilden. Studentene ga også tilbakemelding på fadderuka. 56 % av 
de som besvarte undersøkelsen deltok på fadderuka, og disse mener at å bli kjent med nye 
folk og sosiale aktiviteter er det beste med fadderuka. Av de som ikke deltok på fadderuka 
(44 %), oppga 19 % korona som årsak til at de ikke ønsker å delta på fadderuka, mens 30 % 
er nettstudenter. 
 

2.7.2 Kandidatundersøkelsen 
Annenhver høst gjennomføres det en kandidatundersøkelse blant alle som fullfører en 
akademisk grad. Formålet med undersøkelsen er å kartlegge om kandidatene går ut i lønnet 
arbeid etter endt utdannelse. Høsten 2021 ble det gjennomførte en kandidatundersøkelse 
blant norske kandidater som ble uteksaminert fra bachelor- og masterstudier våren 2021.  
 
Det var 266 (85%) som besvarte undersøkelsen. 81% av kandidatene som besvarte 
undersøkelsen er i lønnet arbeid i dag (77% i 2019), mens 14% har studert videre. Bare 3% 
(8% i 2019) oppgir at de er arbeidssøkende. 71% av kandidatene som er i lønnet arbeid 
opplever studiene som svært relevant for jobben, tilsvarende andel var 80% i 2019.  
 

2.7.3 Studentenes helse- og trivselsundersøkelse (ShoT) 
Folkehelseinstituttet gjennomfører Studentenes helse- og trivselsundersøkelse (SHoT) på 
oppdrag av studentsamskipnadene SiO, Saman og SiT. Undersøkelsen er landsomfattende og 
gjennomføres normalt hvert 4. år. Hovedhensikten er å frembringe ny kunnskap om hvordan 
norske studenter har det, og fokus for undersøkelsen er samspill mellom helse, livskvalitet 
og studieprestasjoner.  
 
Undersøkelsen viser at et klart flertall av studentene ved HiMolde er fornøyde med 
studiestedet, og majoriteten svarer at de er blitt godt mottatt på nåværende studieprogram. 
 
På den andre siden er det en jevn økning av antallet studenter som rapporterer å ha 
alvorlige psykiske plager samt studenter som opplever at de har lav livskvalitet og som 
opplever ensomhet. Andelen studenter med psykiske plager ligger klart høyere enn andelen 
i samme aldersgruppe i øvrig befolkning, og forekomsten er langt høyere blant kvinnelige 
studenter. 
 
Resultatene for HiMolde er svært like de gjennomsnittlige resultatene i sektoren.  

2.8 Internasjonalisering 
HiMolde hadde i 2021 opptak til følgende gradsprogrammer der vi rekrutterer internasjonale 
studenter: 
• PhD in Logistics 
• MSc in Logistics 

undersøkelsen. Hovedfokuset for undersøkelsen er rekruttering og å kartlegge hvordan nye
studenter fikk kjennskap ti l HiMolde

Den viktigste årsaken ti l valg av studiested er faglig interesse, og utsikter t i l en sikker jobb
som de trives i og som er godt betalt. HiMoldes nettsider og samordnet opptak oppgis som
den viktigste informasjonskilden. Studentene ga også tilbakemelding på fadderuka. 56 % av
de som besvarte undersøkelsen deltok på fadderuka, og disse mener at å bli kjent med nye
folk og sosiale aktiviteter er det beste med fadderuka. Av de som ikke deltok på fadderuka
{44 %), oppga 19 % korona som årsak t i l at de ikke ønsker å delta på fadderuka, mens 30 %
er nettstudenter.

2.7.2 Kandidatundersøkelsen
Annenhver høst gjennomføres det en kandidatundersøkelse blant alle som fullfører en
akademisk grad. Formålet med undersøkelsen er å kartlegge om kandidatene går ut i lønnet
arbeid etter endt utdannelse. Høsten 2021 ble det gjennomførte en kandidatundersøkelse
blant norske kandidater som ble uteksaminert fra bachelor- og masterstudier våren 2021.

Det var 266 {85%) som besvarte undersøkelsen. 81% av kandidatene som besvarte
undersøkelsen er i lønnet arbeid i dag {77% i 2019), mens 14% har studert videre. Bare 3%
{8% i 2019) oppgir at de er arbeidssøkende. 71% av kandidatene som er i lønnet arbeid
opplever studiene som svært relevant for jobben, tilsvarende andel var 80% i 2019.

2.7.3 Studentenes helse- og trivselsundersøkelse (ShoT)
Folkehelseinstituttet gjennomfører Studentenes helse- og trivselsundersøkelse {SHoT) på
oppdrag av studentsamskipnadene SiO, Saman og SiT. Undersøkelsen er landsomfattende og
gjennomføres normalt hvert 4. år. Hovedhensikten er å frembringe ny kunnskap om hvordan
norske studenter har det, og fokus for undersøkelsen er samspill mellom helse, livskvalitet
og studieprestasjoner.

Undersøkelsen viser at et klart flertall av studentene ved HiMolde er fornøyde med
studiestedet, og majoriteten svarer at de er blitt godt mottatt på nåværende studieprogram.

På den andre siden er det en jevn økning av antallet studenter som rapporterer å ha
alvorlige psykiske plager samt studenter som opplever at de har lav livskvalitet og som
opplever ensomhet. Andelen studenter med psykiske plager ligger klart høyere enn andelen
i samme aldersgruppe i øvrig befolkning, og forekomsten er langt høyere blant kvinnelige
studenter.

Resultatene for HiMolde er svært like de gjennomsnittlige resultatene i sektoren.

2.8 Internasjonalisering
HiMolde hadde i 2021 opptak ti l følgende gradsprogrammer der vi rekrutterer internasjonale
studenter:
• PhD in Logistics
• MSc in Logistics
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• MSc in Sport Management 
• MSc in Sustainable Energy Logistics 
• MSc in Sustainable Transport and Urban Mobility (opptaket suspendert pga få 

søkere) 
 
Dette betyr at ett av to ph.d.-program og tre av sju masterprogram undervises på engelsk. 
Studiene rekrutterer både norske og internasjonale studenter. 
 
Andelen studenter med utenlandsk nasjonalitet var høsten 2021 på 4,3 %. Tilsvarende var 
den på 5 % høsten 2020 og 7,5 % på høsten 2019. Den store økning i antall studenter på 
høyskolen, uten at det har vært en tilsvarende økning i utenlandske studenter er årsaken til 
at andelen studenter med utenlandsk nasjonalitet er redusert. 
 
Antall utreisende utvekslingsstudenter i studieåret 2021/2022 var 11. Seks av studentene 
reiste på Erasmus studier til henholdsvis Irland, Barcelona, Frankrike og Belgia. Fire 
studenter reiste gjennom våre bilaterale avtaler til USA og Irland. Til slutt var det en student 
som reiste utenom avtale. 
 
Utreisende studenter gir tilbakemelding ved hjemkomst. Studentene rapporterer at de er 
fornøyde med læringsutbyttet de får gjennom studier. Studentene føler at de blir integrert 
og har en gevinst av utveksling også sosialt og kulturelt. 
 
Antall innreisende utvekslingsstudenter i studieåret 2021/2022 var 89. 46 var på utveksling i 
høstsemesteret og 43 i vårsemesteret. 75 av disse var på Erasmus utveksling, hvorav en av 
disse var i praksis. I tillegg til Erasmus Europeisk mobilitet var 6 studenter på Erasmus Global 
Mobilitet fra Belarus. 6 studenter kom på bilaterale avtaler fra Sør-Korea, Sveits, og Belarus, 
mens 2 studenter fra Polen kom med EØS midler.  
 
Innreisende utvekslingsstudenter svarer på en kvantitativ undersøkelse og de har en 
avsluttende samtale med internasjonal koordinator ved slutten av sitt opphold. Studentene 
er i stor grad positive, de har et godt faglig utbytte, de trives og de er fornøyde med det rent 
praktiske, som f.eks. bolig. De innreisende studentene har i liten grad meldt om at 
pandemien har hatt innvirkning på deres utbytte av utvekslingen.  
 
Fire ansatte benyttet seg av mobilitet gjennom Erasmus. Tre av disse var faglig ansatt, en 
administrativt.  
 
Totalt hadde HiMolde 75 internasjonale studenter ved de engelskspråklige masterstudiene 
våren 2021. 37 av disse ble uteksaminert i ila 2021. Høsten 2021 startet det 27 nye 
internasjonale masterstudenter slik at det til sammen var 65 internasjonale studenter på de 
engelskspråklige masterprogrammene høsten 2021. Av disse er 11 (seks nye høsten 2021) 
delfinansiert under Eurasiaprogrammet eller Utforsk. 
 
På ph.d.-programmet i logistikk var det høsten 2021 registrert 25 studenter. Av disse var 13 
internasjonale.  

• MSc in Sport Management
• MSc in Sustainable Energy Logistics
• MSc in Sustainable Transport and Urban Mobility {opptaket suspendert pga få

søkere)

Dette betyr at ett av to ph.d.-program og tre av sju masterprogram undervises på engelsk.
Studiene rekrutterer både norske og internasjonale studenter.

Andelen studenter med utenlandsk nasjonalitet var høsten 2021 på 4,3 %. Tilsvarende var
den på 5 % høsten 2020 og 7,5 % på høsten 2019. Den store økning i antall studenter på
høyskolen, uten at det har vært en tilsvarende økning i utenlandske studenter er årsaken ti l
at andelen studenter med utenlandsk nasjonalitet er redusert.

Antall utreisende utvekslingsstudenter i studieåret 2021/2022 var 11. Seks av studentene
reiste på Erasmus studier t i l henholdsvis Irland, Barcelona, Frankrike og Belgia. Fire
studenter reiste gjennom våre bilaterale avtaler til USA og Irland. Til slutt var det en student
som reiste utenom avtale.

Utreisende studenter gir tilbakemelding ved hjemkomst. Studentene rapporterer at de er
fornøyde med læringsutbyttet de får gjennom studier. Studentene føler at de blir integrert
og har en gevinst av utveksling også sosialt og kulturelt.

Antall innreisende utvekslingsstudenter i studieåret 2021/2022 var 89. 46 var på utveksling i
høstsemesteret og 43 i vårsemesteret. 75 av disse var på Erasmus utveksling, hvorav en av
disse var i praksis. I tillegg ti l Erasmus Europeisk mobilitet var 6 studenter på Erasmus Global
Mobilitet fra Belarus. 6 studenter kom på bilaterale avtaler fra Sør-Korea, Sveits, og Belarus,
mens 2 studenter fra Polen kom med EØS midler.

Innreisende utvekslingsstudenter svarer på en kvantitativ undersøkelse og de har en
avsluttende samtale med internasjonal koordinator ved slutten av sitt opphold. Studentene
er i stor grad positive, de har et godt faglig utbytte, de trives og de er fornøyde med det rent
praktiske, som f.eks. bolig. De innreisende studentene har i liten grad meldt om at
pandemien har hatt innvirkning på deres utbytte av utvekslingen.

Fire ansatte benyttet seg av mobilitet gjennom Erasmus. Tre av disse var faglig ansatt, en
administrativt.

Totalt hadde HiMolde 75 internasjonale studenter ved de engelskspråklige masterstudiene
våren 2021. 37 av disse ble uteksaminert i ila 2021. Høsten 2021 startet det 27 nye
internasjonale masterstudenter slik at det til sammen var 65 internasjonale studenter på de
engelskspråklige masterprogrammene høsten 2021. Av disse er 11 {seks nye høsten 2021)
delfinansiert under Eurasiaprogrammet eller Utforsk.

På ph.d.-programmet i logistikk var det høsten 2021 registrert 25 studenter. Av disse var 13
internasjonale.
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2.9 Studiemiljøpris 
Høgskolen tildeler hvert år en studiemiljøpris til en person eller gruppe, i hovedsak 
studenter. Formålet med prisen er å stimulere til tiltak som bedrer studiemiljøet ved 
høgskolen. Prisen skal gå til den eller de som i løpet av studieåret har gjort en ekstra innsats 
for å bedre studiemiljøet. Dette kan for eksempel være å legge til rette for sosiale tiltak for 
studentene på fritiden eller tiltak som er relatert til studiemiljøet og som øker trivselen og 
kvaliteten på læringsmiljøet for studentene. Studiemiljøprisen tildeles på grunnlag av forslag 
fra studenter og ansatte, og deles ut på åpningen av studieåret. Student Jasetha Pushparajah 
ble tildelt Studiemiljøprisen i 2022 for sin innsats i studentersamfunnet. 

2.10 Pedagogisk pris 
Høgskolen tildeler hvert år pedagogisk pris til en av høgskolens fagsatte. Formålet med 
prisen er å stimulere og påskjønne særlig god pedagogisk innsats ved høgskolen. Prisen skal i 
første rekke gå til personer som har gjort en særlig fortjenestefull undervisningsinnsats, og 
det skal legges vekt på dyktighet i å formidle fagstoff, i å skape engasjement og stimulere 
studentene til egenaktivitet. Pedagogisk utviklingsarbeid, utvikling av lærebøker og annet 
studiemateriell, veiledning og arbeid for å forbedre eksamen og annen vurdering skal også 
telle med. Det samme gjelder innsats for å fremme undervisningssamarbeid mellom kolleger 
og for god organisering i et fagmiljø. Pedagogisk pris tildeles på grunnlag av forslag fra 
studenter og ansatte, og deles ut på åpningen av studieåret. Pedagogisk pris 2022 gikk til 
høgskolelektor Bård Inge Pettersen og førsteamanuensis Per Kristian Rekdal. 

2.11 Læringsmiljøutvalget (LMU)  
Læringsmiljøutvalget (LMU) skal arbeide for et godt og inkluderende læringsmiljø for 
studenter ved HiMolde. LMU består av tre studentrepresentanter og tre ansatt-
representanter. I tillegg er Studiemiljøkoordinator ved Studentskapnaden i Molde og 
Studentombudet faste observatører i LMU.  
 
LMU har hatt fem møter i studieåret 2021/ 2022, to på høsten og tre på våren. Lederrollen i 
LMU skal annethvert år være en ansattrepresentant og annethvert år være en 
studentrepresentant. Student Silje Marita Moen Vedvik har vært en god leder i utvalget.  
 
LMU har i 2021/2022 hatt følgende tiltaksplan: 

• LMU skal jobbe med systematisk kvalitetsarbeid som omhandler læringsmiljø og 
passe på at lovverk omkring universell utforming av læringsmiljø følges: 

• LMU skal passe at på studenter har medvirkning i bestemmelse om læringsmiljøet 
• LMU skal arbeide for et godt psykososialt læringsmiljø ved HiMolde. 
• LMU skal følge arbeidet med det pedagogiske læringsmiljøet i den nettbaserte 

undervisning. 

2.12 Studentrådgiver 
Studentrådgivning er et tilbud til studenter som har behov for å snakke med en rådgiver om 
personlige eller studierelaterte problemer. Studentrådgiver skal bidra til å forebygge og løse 
mulige problemer i læringsmiljøet. Tilbudet finansieres av høgskolen i samarbeid med 
Studentsamskipnaden i Molde. 

2.9 Studiemiljøpris
Høgskolen tildeler hvert år en studiemiljøpris t i l en person eller gruppe, i hovedsak
studenter. Formålet med prisen er å stimulere ti l tiltak som bedrer studiemiljøet ved
høgskolen. Prisen skal gå t i l den eller de som i løpet av studieåret har gjort en ekstra innsats
for å bedre studiemiljøet. Dette kan for eksempel være å legge ti l rette for sosiale tiltak for
studentene på fritiden eller tiltak som er relatert t i l studiemiljøet og som øker trivselen og
kvaliteten på læringsmiljøet for studentene. Studiemiljøprisen tildeles på grunnlag av forslag
fra studenter og ansatte, og deles ut på åpningen av studieåret. Student Jasetha Pushparajah
ble tildelt Studiemiljøprisen i 2022 for sin innsats i studentersamfunnet.

2.10 Pedagogisk pris
Høgskolen tildeler hvert år pedagogisk pris ti l en av høgskolens fagsatte. Formålet med
prisen er å stimulere og påskjønne særlig god pedagogisk innsats ved høgskolen. Prisen skal i
første rekke gå ti l personer som har gjort en særlig fortjenestefull undervisningsinnsats, og
det skal legges vekt på dyktighet i å formidle fagstoff, i å skape engasjement og stimulere
studentene t i l egenaktivitet. Pedagogisk utviklingsarbeid, utvikling av lærebøker og annet
studiemateriell, veiledning og arbeid for å forbedre eksamen og annen vurdering skal også
telle med. Det samme gjelder innsats for å fremme undervisningssamarbeid mellom kolleger
og for god organisering i et fagmiljø. Pedagogisk pris tildeles på grunnlag av forslag fra
studenter og ansatte, og deles ut på åpningen av studieåret. Pedagogisk pris 2022 gikk t i l
høgskolelektor Bård Inge Pettersen og førsteamanuensis Per Kristian Rekdal.

2.11 læringsmiljøutvalget (LMU)
Læringsmiljøutvalget {LMU) skal arbeide for et godt og inkluderende læringsmiljø for
studenter ved HiMolde. LMU består av tre studentrepresentanter og tre ansatt-
representanter. I tillegg er Studiemiljøkoordinator ved Studentskapnaden i Molde og
Studentombudet faste observatører i LMU.

LMU har hatt fem møter i studieåret 2021/ 2022, to på høsten og tre på våren. Lederrollen i
LMU skal annethvert år være en ansattrepresentant og annethvert år være en
studentrepresentant. Student Silje Marita Moen Vedvik har vært en god leder i utvalget.

LMU har i 2021/2022 hatt følgende tiltaksplan:
• LMU skal jobbe med systematisk kvalitetsarbeid som omhandler læringsmiljø og

passe på at lovverk omkring universell utforming av læringsmiljø følges:
• LMU skal passe at på studenter har medvirkning i bestemmelse om læringsmiljøet
• LMU skal arbeide for et godt psykososialt læringsmiljø ved HiMolde.
• LMU skal følge arbeidet med det pedagogiske læringsmiljøet i den nettbaserte

undervisning.

2.12 Studentrådgiver
Studentrådgivning er et tilbud ti l studenter som har behov for å snakke med en rådgiver om
personlige eller studierelaterte problemer. Studentrådgiver skal bidra til å forebygge og løse
mulige problemer i læringsmiljøet. Tilbudet finansieres av høgskolen i samarbeid med
Studentsamskipnaden i Molde.
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2.13 Studiemiljøkoordinator 
Studentsamskipnaden har sammen med høgskolen ansatt en studiemiljøkoordinator som 
skal arbeide tett sammen med studentene om utvikling av studiemiljøet og bidra til 
kontinuitet i studentenes arrangementer og aktiviteter. Det er viktig for studentmiljøet at 
det arrangeres faglige og sosiale møteplasser med aktiviteter uten alkohol. 
 

3 Avdelingenes kvalitetsrapporter  

3.1 Avdeling for helse- og sosialfag (AHS)  
Høsten 2021 var det opptak på bachelor i sykepleie heltid og deltid (KSU), bachelor i 
vernepleie heltid og deltid (KSU), årsstudium i velferdsteknologi (KSU), videreutdanning i 
trygg legemiddelhåndtering, videreutdanning i Voldsrisikovurdering- og håndtering av 
mennesker med psykiske lidelser (Oslo) og master 2. år (MAHS2). Våren 2022 var det opptak 
til videreutdanning i praksisveiledning (10 stp) og videreutdanning i helsesykepleie (60 stp) 
med studiested Kristiansund.  
  
Som del 1 av master i helse- og sosialfag (MAH S1) kan en velge mellom fem studieretninger: 
Videreutdanning i avansert klinisk sykepleie i kommune- og spesialisttjenesten (AKS), 
videreutdanning i habilitering og miljøarbeid (VHM), videreutdanning i psykisk helsearbeid 
(VIPH), videreutdanning i helsesykepleie eller tverrfaglig videreutdanning i psykososialt 
arbeid for barn og unge (VBU). Master 2. år (MAHS2) kan tas både på deltid og heltid, enten 
alene eller i kombinasjon med en av videreutdanningene. Videreutdanningene går på deltid 
og har opptak annet hvert år. Ph.d. -programmet i helse- og sosialfag, som er en fellesgrad i 
samarbeid med Høgskolen i Volda, har løpende opptak.  

3.1.1 Rammekvalitet 
Studenttall og inntakskvalitet 
Høsten 2021 var det registrert totalt 1100 studenter på avdeling HS.  
 
Tabell 3-1 Studenttall ved avdeling HS høst 2021 (kilde DBH) 

 Høst 2018 Høst 2019 Høst 2020 Høst 2021 
Bachelorstudier i 
sykepleie- 
heltid /deltid 

355 410 405 455 

Bachelorstudier i 
vernepleie- heltid/deltid 

240 235 265 310 

Master del I og II 140 125 210 185 
 

Studiepoenggivende 
videreutdanninger 

100 123 200 145 

Totalt 835 893 1080 1100 
Som tabellen viser har studenttallet vært økende på alle gradsnivå siden 2018. I tillegg er det 
37 kandidater totalt på doktorgradsprogrammet høsten 2021. 16 av disse er tilknyttet  
HiMolde. 
 
 

2.13 Studiemiljøkoordinator
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{VIPH), videreutdanning i helsesykepleie eller tverrfaglig videreutdanning i psykososialt
arbeid for barn og unge {VBU). Master 2. år {MAHS2) kan tas både på deltid og heltid, enten
alene eller i kombinasjon med en av videreutdanningene. Videreutdanningene går på deltid
og har opptak annet hvert år. Ph.d. -programmet i helse- og sosialfag, som er en fellesgrad i
samarbeid med Høgskolen i Volda, har løpende opptak.

3.1.1 Rammekvalitet
Studenttal/ og inntakskvalitet
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Tabell 3-1 Studenttall ved avdeling HS høst 2021 {kilde DBH)

Bachelorstudier i 355 410 405 455
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Bachelorstudier i 240 235 265 310
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37 kandidater totalt på doktorgradsprogrammet høsten 2021. 16 av disse er tilknyttet
HiMolde.
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Tabell 3-2 Antall søkere til studier ved avdeling HS med HiMolde som førsteprioritet 
(Kilde DBH) 

Studie 2018 2019 2020 2021 
Sykepleie heltid  314 180 222 186 
Vernepleie  
heltid 

149 133 115 133 

Antall søkere som har HiMolde som førsteprioritet på bachelorprogrammene kan variere en 
del fra år til år avhengig av om avdelingen tilbyr deltidsutdanninger i tillegg til heltid i det 
aktuelle året. Søkertallene til master del 1 og 2 varierer svært mye fordi videreutdanningene 
har opptak ulike år og tallene blir derfor ikke sammenlignbare.  
 
Tabell 3-3 Inntakskvalitet ved avdeling HS- 2021 (Tall fra 2020 i parentes) (Kilde DBH). 

 
Rekruttering av studenter 
Utdanningsprogrammene har fokus på profilering av studiene og rekruttering av studenter.  
Sosiale medier, kronikker, møter med praksisfelt, og informasjonsmøter er blant arenaene 
som blir brukt i dette arbeidet. Bachelorutdanningene deltar på utdanningsmesser i 
Nordmøre og Romsdal for å profilere høgskolen og avdelingen har hver høst besøk av 
avgangsklasser på videregående skole. Det har vært svært gode søkertall til 
bachelorutdanningene i sykepleie og vernepleie med venteliste for opptak.  
 
Det er spesielt høye søkertall de årene avdelingen tilbyr deltidsutdanning, og de siste årene 
har utviklingen vist en økning i opptakspoeng på de studentene som tas opp på 
programmene. Økt poengkrav ved opptak har vist seg positivt i forhold til 
gjennomstrømming. Sykepleieutdanningen har arbeidet systematisk med å redusere 
strykprosenten på faget anatomi, fysiologi og biokjemi – noe som også har gitt resultat. Det 
er i tillegg viktig med ekstra oppfølging av studenter som står i fare for å ikke bestå praksis. 
  
Fysisk læringsmiljø 
Bachelorutdanningene har store studentkull, spesielt på sykepleie. Det er kommet 
tilbakemelding fra studenter og faglærere på at tildelte klasserom er for små. Det er mangel 
på grupperom og leseplasser til studentene og det er også for få møteplasser for 
studentene. Det er behov for oppgradering av undervisningsrom for bedre å kunne bruke 
studentaktive undervisningsmetoder. Når det gjelder studiested Kristiansund er studentene 
jevnt over tilfreds med undervisningslokalene og tilgang på grupperom/leseplasser. Ved 
Storhaugen helsehus er det etablert og tatt i bruk ny Simulerings og ferdighetssenter i 
samarbeid med Kristiansund kommune, noe som vil lette noe av trykket på Simulerings og 
ferdighetssenteret i Molde og gjøre at studentene slipper å reise til Molde for slik 
øvingsaktivitet.  
 
Det er lagt vekt på at stipendiatkontorene har sentral plassering på høgskoleområdet. Dette 
er et godt utgangspunkt for å gi kandidatene tilgang til daglige støttetjenester, både faglig, 

 Skolepoeng/karakterer 
Bachelor sykepleie – heltid 42,0 (40,3) 
Bachelorutdanningen vernepleie- 
heltid 

 36,17 (37,13) 

Tabe/13-2 Antall søkere til studier ved avdeling HSmed HiMolde som førsteprioritet
(Kilde DBH)

Sykepleie heltid 314 180 222 186
Vernepleie
heltid

149 133 115 133

Antall søkere som har HiMolde som førsteprioritet på bachelorprogrammene kan variere en
del fra år ti l år avhengig av om avdelingen tilbyr deltidsutdanninger i tillegg ti l heltid i det
aktuelle året. Søkertallene ti l master del 1 og 2 varierer svært mye fordi videreutdanningene
har opptak ulike år og tallene blir derfor ikke sammenlignbare.
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Bachelor sykepleie - heltid 42,0 {40,3)
Bachelorutdanningen vernepleie-
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Rekruttering av studenter
Utdanningsprogrammene har fokus på profilering av studiene og rekruttering av studenter.
Sosiale medier, kronikker, møter med praksisfelt, og informasjonsmøter er blant arenaene
som blir brukt i dette arbeidet. Bachelorutdanningene deltar på utdanningsmesser i
Nordmøre og Romsdal for å profilere høgskolen og avdelingen har hver høst besøk av
avgangsklasser på videregående skole. Det har vært svært gode søkertall t i l
bachelorutdanningene i sykepleie og vernepleie med venteliste for opptak.

Det er spesielt høye søkertall de årene avdelingen tilbyr deltidsutdanning, og de siste årene
har utviklingen vist en økning i opptakspoeng på de studentene som tas opp på
programmene. Økt poengkrav ved opptak har vist seg positivt i forhold ti l
gjennomstrømming. Sykepleieutdanningen har arbeidet systematisk med å redusere
strykprosenten på faget anatomi, fysiologi og biokjemi - noe som også har gitt resultat. Det
er i tillegg viktig med ekstra oppfølging av studenter som står i fare for å ikke bestå praksis.

Fysisk læringsmiljø
Bachelorutdanningene har store studentkull, spesielt på sykepleie. Det er kommet
tilbakemelding fra studenter og faglærere på at tildelte klasserom er for små. Det er mangel
på grupperom og leseplasser ti l studentene og det er også for få møteplasser for
studentene. Det er behov for oppgradering av undervisningsrom for bedre å kunne bruke
studentaktive undervisningsmetoder. Når det gjelder studiested Kristiansund er studentene
jevnt over tilfreds med undervisningslokalene og tilgang på grupperom/leseplasser. Ved
Storhaugen helsehus er det etablert og tatt i bruk ny Simulerings og ferdighetssenter i
samarbeid med Kristiansund kommune, noe som vil lette noe av trykket på Simulerings og
ferdighetssenteret i Molde og gjøre at studentene slipper å reise ti l Molde for slik
øvingsaktivitet.

Det er lagt vekt på at stipendiatkontorene har sentral plassering på høgskoleområdet. Dette
er et godt utgangspunkt for å gi kandidatene tilgang ti l daglige støttetjenester, både faglig,
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sosialt og av mer teknisk art. Samlokalisering gir viktige bidrag til faglige og sosiale sider ved 
læringsmiljøet. 
Personellressurser 
Kompetanseheving av fagansatte er viktig for avdelingen. Andel fagansatte med 
førstekompetanse har økt fra 10,8 % i 2013 til 52% i 2022, og er økende. Flere egne ansatte 
er også doktorgradsstipendiater på vårt doktorgradsprogram. Forskning og utviklingsarbeid 
ser avdelingen på som viktig for å sikre høy faglig kvalitet og forskningsbasert undervisning. 
På bachelorutdanningen i sykepleie består fagstaben av ansatte med sykepleiefaglig 
kompetanse, herav 46,4 % med førstekompetanse. På bachelorutdanningen i vernepleie 
består fagstaben av lærere med tverrfaglig kompetanse, og andel førstekompetente er 57 %. 
På masterstudiet er fagstaben tverrfaglig sammensatt i hovedsak med førstekompetanse og 
professorkompetanse, og med lang erfaring fra sektoren. På doktorgradsprogrammet er 
samtlige årsverk bekledd av ansatte med førstekompetanse. 84 % av årsverkene i studiet er 
bidrag fra ansatte med professorkompetanse.  
 
Avdelingen ønsker fortsatt flere søkere med førstekompetanse som sykepleier og 
vernepleier på utlyste stillinger på bachelorutdanningene. Dette for å heve kvaliteten på 
undervisning og veiledning, og gjøre både undervisning og veiledning mer forskningsbasert 
og utviklingsorientert. Fagansatte benyttes i tillegg på tvers av utdanningsprogrammer og 
nivåer ved avdelingen. I overgangsperioder (for eksempel ved øking av studenttall, 
permisjoner, kompetanseheving ansatte) kan det oppstå situasjoner der det kan være 
vanskelig å rekruttere nye fagansatte etter oppsatt plan, og kan slik oppleves krevende mht. 
behovet for en stabil og forutsigbar bemanningssituasjon på programmene. 
Bachelorutdanningene er personellintensive på grunn av stor andel praksisstudier og 
ferdighetstrening på programmene med én til én oppfølging. På masterstudiene er 
personellsituasjonen mer stabil.  
 
Internasjonalisering 
Bachelorutdanningene er opptatt av å tilby studentene mulighet til å reise ut, og å forbedre 
studietilbudet til innreisende studenter. Tilbudet om utveksling er presentert på 
hjemmesiden til HiMolde. Det arrangeres informasjonsmøter til studentene der både faglige 
og administrativt ansatte søker å gi god informasjon om tilbudet.  
 
Stipendiater i doktorgradsprogrammet i helse og sosialfag oppfordres til utenlandsopphold i 
forbindelse med prosjektene sine. Vitenskapelig ansatte på doktorgradsprogrammet er med 
i mange internasjonale nettverk, som de aktivt bruker som samarbeidspartnere i utvikling av 
prosjektsøknader, medveiledere til stipendiatene og til bedømmelseskomiteer for 
avhandlinger.  
 

3.1.2 Programkvalitet 
Studielederrollen 
Bachelor i sykepleie har gått over fra den tidligere strukturen med studieleder og 
årsenhetsledere for hvert studieår til en struktur med studieleder, studiekoordinator og 15 
emneansvarlige. Studieleder har beholdt sin funksjon med et overordnet programansvar, og 
samarbeider tett med studiekoordinator, emneansvarlige, studenter, dekan, studiekontor, 
praksisfeltet og er leder for kvalitetsteam. Studiekoordinator er en helt ny rolle ved 
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forbindelse med prosjektene sine. Vitenskapelig ansatte på doktorgradsprogrammet er med
i mange internasjonale nettverk, som de aktivt bruker som samarbeidspartnere i utvikling av
prosjektsøknader, medveiledere ti l stipendiatene og til bedømmelseskomiteer for
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3.1.2 Programkvalitet
Studielederrollen
Bachelor i sykepleie har gått over fra den tidligere strukturen med studieleder og
årsenhetsledere for hvert studieår ti l en struktur med studieleder, studiekoordinator og 15
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utdanningen. Denne rollen inngår i ny faglig ledelse av utdanningen og i avdelingens 
ledergruppe og har et koordineringsansvar som favner faglig og pedagogisk utvikling, 
ressurser, praktisk gjennomføring av alle studietrinn, studiemiljø og studentoppfølging mm. 
 
Bachelor i vernepleie har i tillegg til studieleder kullansvarlige for de ulike årsenhetene. 
Studielederne er en del av ledergruppen på avdelingen. Masterutdanningene har studieleder 
og fagansvarlige for de ulike videreutdanningene. Studieleder har overordnet 
programansvar, og samarbeider tett med studenter, studieårsleder/kullansvarlige, dekan, 
studiekontor og praksisfelt, og er leder for kvalitetsteamet.   
 
Digital eksamen og digitalisering av undervisning 
Koronasituasjonen med digital undervisning på zoom og hjemmeeksamen, har ført til at 
læringsmiljøet for studentene og arbeidssituasjonen for fagansatte har endret seg. 
Arbeidssituasjonen for fagmiljøet har vært krevende, men utfordringen ble søkt løst i et 
samarbeid mellom ansatte og ulike ressurspersoner ved HiMolde, ikke minst fra IT, og i 
dialog med studenter for å finne frem til beste praksis. Kompetansen når det gjelder digitale 
undervisningsverktøy har slik økt, og en satser videre på mer erfaringsdeling rundt ulike 
digitale pedagogiske opplegg som har vært utprøvd.  
 
Simulering og ferdighetstrening 
Simulering som pedagogisk metode har i de siste årene fått en sentral rolle i opplæring av 
helsepersonell og studenter. Simulering har vist seg å være nyttig i forbindelse med 
kompetanseheving, ferdighetstrening, beslutningstaking, kommunikasjon, teamarbeid og 
ledelse. Avdelingen nytter simulering som pedagogisk metode både på bachelor, 
videreutdanning og masterprogrammet. Studentene evaluerer ferdighetstrening og 
simulering svært godt. Våre samarbeidspartnere i kommunehelsetjenesten og lokalt 
helseforetak, via representantene i Studieprogramrådet for sykepleie og arbeidsutvalget for 
praksisstudier, ga gode tilbakemeldinger på sykepleiestudentenes sluttkompetanse etter 
endt utdanning. I tillegg gjennomføres studentevalueringer etter alle gjennomførte emner, 
også praksisemner og simulering- og ferdighetstrening. 
Ansatte ved Molde sykehus bidrar også inn i undervisningen av sykepleiestudentene og 
sykehusansatte får bruke simulerings og ferdighetssenteret ved behov for aktuell 
kompetanseheving og simuleringsaktivitet. Avdelingen vil fremover satse på videreutvikling 
av simulering som pedagogisk metode ved alle studieprogram.  
 
Avdelingen har som målsetting å øke studenttallet på sykepleierutdanningen fra høsten 
2022, og i den forbindelse vil avdelingen se nærmere på øvingslokalene på begge campus i 
forhold til oppgradering av øvingsareal, lagerplass, utstyr og ventilasjon. Det er også meldt 
behov for rom med flerfunksjonell funksjon og flere grupperom for beste praksis. 
  
Kvalitetsteam 
Ved bachelorutdanningene er ordningen med kvalitetsteam godt etablert og er sammensatt 
av fagansatte og studenttillitsvalgte. Studieleder er leder for kvalitetsteamene. Det blir satt 
opp møteplan for hvert semester med tema som organisering, undervisning/pedagogiske 
metoder, læringsmiljø, evaluering av faglig opplegg o.a. Det blir lagt vekt på å følge opp 
saker studentene er opptatt av, og være lydhør for tilbakemelding fra studentene. Det 
skrives referat fra møtene. De gir mulighet for god kontakt og informasjonsutveksling 
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forhold ti l oppgradering av øvingsareal, lagerplass, utstyr og ventilasjon. Det er også meldt
behov for rom med flerfunksjonell funksjon og flere grupperom for beste praksis.

Kvalitetsteam
Ved bachelorutdanningene er ordningen med kvalitetsteam godt etablert og er sammensatt
av fagansatte og studenttillitsvalgte. Studieleder er leder for kvalitetsteamene. Det blir satt
opp møteplan for hvert semester med tema som organisering, undervisning/pedagogiske
metoder, læringsmiljø, evaluering av faglig opplegg o.a. Det blir lagt vekt på å følge opp
saker studentene er opptatt av, og være lydhør for tilbakemelding fra studentene. Det
skrives referat fra møtene. De gir mulighet for god kontakt og informasjonsutveksling
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mellom studenter og studieleder/fagansatt. På videreutdanningene og på master fungerer 
kullene/kulltimene som kvalitetsteam.  
 
Sykepleieutdanningen har gjennomført åtte kvalitetsteammøter. Det har vært stabilt 
oppmøte av studentrepresentanter, særlig har 2. og 3. års-studentene prioritert disse 
møtene. Det har vært mindre oppmøte fra studentrepresentanter fra deltidskullene. 
Møtene referatføres og legges i Canvas tilgjengelig for alle studenter på 
bachelorutdanningen. Samarbeidet med studentene er et viktig satsningsområde, og 
studentrepresentanter deltar i råd og utvalg hvor studentenes perspektiv også vurderes å 
spille en viktig rolle for programkvaliteten. 
 
Kvalitetsteamet ved vernepleierutdanningen har hatt fire møter. Det er av og til problem 
med å få tillitsvalgte til å møte, særlig fordi det noen ganger kolliderer med 
samlingsuker/undervisning (deltid) og med praksisperioder.  
 
Tilbakemelding fra studentene knyttet til studieprogrammene 
 
Bachelorutdanningen i sykepleie 
Det er en jevnt over nedgang i studenttilfredshet fra Studiebarometeret. Vi vil peke på ny 
studieplan, omorganisering med ny faglig oppgavefordeling på programmet og 
koronapandemien som viktige årsaksfaktorer. Det arbeides med å styrke de emneansvarliges 
ansvar for tydelig informasjon og hyppig dialog med studenter i sine emner. Dette fortsetter, 
og det organiseres faste månedlige møter for de emneansvarlige ledet av studiekoordinator. 
Dette er et viktig møtested for diskusjon og erfaringsdeling gjeldende ansvar og rolle. I en 
stor strukturell omstrukturering av et fagprogram, er det utfordrende å få alle ansatte på alle 
nivå engasjert i alle endringer som pågår, samt sikre informasjon ut til alle ansatte, og 
studenter. Dette er en prosess som pågår fortsatt. 
 
Arbeidet med å gradvis få studenter tilbake til fysisk tilstedeværelse etter koronapandemien 
har vært en  utfordrende både for studentene og ansatte. Studentene opplever 
informasjonen som ikke god nok selv om de har fått informasjon via sitt kullrom i Canvas om 
hva som til enhver tid er gjeldende regler for oppmøte til undervisning og veiledning. 
Studieprogrammets egenart med simulering, ferdighetstrening og 50% praksisstudier, har 
gjort dette ekstra utfordrende, og studentene har måttet forholde seg til raske endringer. 
 
Bachelorutdanningen i vernepleie 
De kullvise evalueringene gir inntrykk av jevnt over god tilfredshet fra studentene. 
Studentene opplever informasjonsflyten ved utdanningsprogrammet som god. 
Koronasituasjonen har sannsynligvis medført at studentenes tilknytning til skolen, studiet og 
kullet har blitt svakere. Utdanningen har en klar oppfatning av at det har vært flere negative 
konsekvenser som mer isolasjon og ensomhet blant studentene, begrensninger i 
undervisning og veiledning som følge av digitalisering/Zoom-undervisning, svakere 
tilknytning til studiet og færre arenaer for læring og sosiale samvær. Dette er studieleders og 
lærernes vurdering, basert på mange evalueringer (kvalitetsteam, semesterevalueringer, 
årsevalueringer, praksisevaluering m.m.) og en omfattende kontakt med studentene. 
 
Studentevalueringer og kontinuerlige evalueringer i lærerstaben ses i tett sammenheng 
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Studentene opplever informasjonsflyten ved utdanningsprogrammet som god.
Koronasituasjonen har sannsynligvis medført at studentenes tilknytning ti l skolen, studiet og
kullet har blitt svakere. Utdanningen har en klar oppfatning av at det har vært flere negative
konsekvenser som mer isolasjon og ensomhet blant studentene, begrensninger i
undervisning og veiledning som følge av digitalisering/Zoom-undervisning, svakere
tilknytning t i l studiet og færre arenaer for læring og sosiale samvær. Dette er studieleders og
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med den årlige evalueringen gjennom Studiebarometeret.  Det vi særlig har jobbet med på 
bakgrunn av Studiebarometeret er samarbeidet med studentene, herunder bruken av 
digitale undervisnings- og veiledningsformer. Dette omfatter også forsøk på å forbedre 
veiledning og tilbakemelding fra lærerne til studentene. Ytterligere tiltak vil kontinuerlig bli 
vurdert og iverksatt. 
 
Master i helse- og sosialfag del 1 og del 2 
Det gis gjennomgående gode tilbakemeldinger fra studentene når det gjelder formidling, 
innhold og veiledning. Master i helse- og sosialfag holder derfor et høyt faglig nivå, fungerer 
etter hensikten og har et godt læringsmiljø. Det er også god kontakt mellom studentene og 
lærerkollegiet, og ikke minst er det et godt samarbeid innen kollegiet. I tillegg fungerer 
studentene meget godt sammen. De både støtter hverandre og bidrar til hverandres faglige 
utvikling.   
 
Videreutdanning i psykisk helsearbeid (VIPH): VIPH bruker en del gjesteforelesere for å 
sikre høy og spesialisert kompetanse innenfor de aktuelle tema det skal undervises om. 
Evalueringen viser at studentene stort sett er svært fornøyde med undervisningen med flere 
kommentarer på at utdanningen har gode og interessante forelesere.   
  
Veiledede refleksjonsgrupper en sentral arbeidsmetode i studiet. Fokus i gruppene er 
utvikling og utøvelse av psykoterapeutisk kompetanse gjennom felles refleksjon med 
utgangspunkt i kliniske samspill. Deltakelse på refleksjonsgruppemøtene er obligatorisk og  
evalueringen viser at refleksjonsgruppene betraktes av studentene som viktige for å nå 
læringsutbyttene. 92.8% mener at refleksjonsgruppene i stor til svært stor grad har bidratt til 
å utvikle og styrke deres terapeutiske kompetanse.  
  
I 2. studieår har studentene klinisk praksis , fordypningsoppgave og muntlig eksamen.   
Canvas-evalueringen VPH723 av klinisk praksis viste at 75.6 % av studentene vurderte å ha 
utbytte av praksisperioden i stor eller svært stor grad. Kommentarene om praksis viser at 
studentene opplever litt blandet kvalitet på sine praksisstudier, dette relateres blant annet 
til at de fikk et praksissted som ikke var vesensforskjellig nok fra sin tidligere arbeidserfaring. 
Det er knapphet på praksisplasser, så det er vanskelig å vite hvordan vi kan løse dette. 
Når det gjaldt veiledning på fordypningsoppgaven scoret 71.4 % av studentene verdi 5 eller 
høyere (skalering 1-7, der 7 er svært fornøyd med veiledningen).  
   
Videreutdanning i psykososialt arbeid med barn og unge (VBU): I evalueringen får nivået på 
utdanningen høy score. 14 av 15 studenter som har evaluert svarer at utdanningen har 
innfridd deres forventninger i stor grad. 14 av 15 scorer at utdanningen i stor grad har gitt 
nyttig kunnskap. At utdanningen er praksisnær, det er en tydelig kobling mellom teori og 
praksis, blir kommentert positivt av flere studenter i kommentarfelt. Det er også en tydelig 
forventning i Helsedirektoratets kravspesifikasjon at nettopp den koblingen skal være tydelig 
til stede i utdanningen. Pedagogisk kompetanse og kontakt mellom studenter og ansatte er 
vurdert som god og meget god, majoriteten har svart meget god. Evalueringen ba om 
tilbakemelding på forbedringer. Der fikk vi innspill på mer oppdatert undervisning knyttet til 
rus og at noen forelesere kan ha mindre fagstoff på oppsatt tid for å unngå at det blir for 
hektisk.  
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vurdert og iverksatt.

Master i helse- og sosialfag del l og del 2
Det gis gjennomgående gode tilbakemeldinger fra studentene når det gjelder formidling,
innhold og veiledning. Master i helse- og sosialfag holder derfor et høyt faglig nivå, fungerer
etter hensikten og har et godt læringsmiljø. Det er også god kontakt mellom studentene og
lærerkollegiet, og ikke minst er det et godt samarbeid innen kollegiet. I tillegg fungerer
studentene meget godt sammen. De både støtter hverandre og bidrar t i l hverandres faglige
utvikling.

Videreutdanning i psykisk helsearbeid (VIPH): VIPH bruker en del gjesteforelesere for å
sikre høy og spesialisert kompetanse innenfor de aktuelle tema det skal undervises om.
Evalueringen viser at studentene stort sett er svært fornøyde med undervisningen med flere
kommentarer på at utdanningen har gode og interessante forelesere.

Veiledede refleksjonsgrupper en sentral arbeidsmetode i studiet. Fokus i gruppene er
utvikling og utøvelse av psykoterapeutisk kompetanse gjennom felles refleksjon med
utgangspunkt i kliniske samspill. Deltakelse på refleksjonsgruppemøtene er obligatorisk og
evalueringen viser at refleksjonsgruppene betraktes av studentene som viktige for å nå
læringsutbyttene. 92.8% mener at refleksjonsgruppene i stor til svært stor grad har bidratt t i l
å utvikle og styrke deres terapeutiske kompetanse.

I 2. studieår har studentene klinisk praksis, fordypningsoppgave og muntlig eksamen.
Canvas-evalueringen VPH723 av klinisk praksis viste at 75.6 % av studentene vurderte å ha
utbytte av praksisperioden i stor eller svært stor grad. Kommentarene om praksis viser at
studentene opplever litt blandet kvalitet på sine praksisstudier, dette relateres blant annet
t i l at de fikk et praksissted som ikke var vesensforskjellig nok fra sin tidligere arbeidserfaring.
Det er knapphet på praksisplasser, så det er vanskelig å vite hvordan vi kan løse dette.
Når det gjaldt veiledning på fordypningsoppgaven scoret 71.4 % av studentene verdi 5 eller
høyere {skalering 1-7, der 7 er svært fornøyd med veiledningen).

Videreutdanning i psykososialt arbeid med barn og unge (VBU): I evalueringen får nivået på
utdanningen høy score. 14 av 15 studenter som har evaluert svarer at utdanningen har
innfridd deres forventninger i stor grad. 14 av 15 scorer at utdanningen i stor grad har gitt
nyttig kunnskap. At utdanningen er praksisnær, det er en tydelig kobling mellom teori og
praksis, blir kommentert positivt av flere studenter i kommentarfelt. Det er også en tydelig
forventning i Helsedirektoratets kravspesifikasjon at nettopp den koblingen skal være tydelig
t i l stede i utdanningen. Pedagogisk kompetanse og kontakt mellom studenter og ansatte er
vurdert som god og meget god, majoriteten har svart meget god. Evalueringen ba om
tilbakemelding på forbedringer. Der fikk vi innspill på mer oppdatert undervisning knyttet til
rus og at noen forelesere kan ha mindre fagstoff på oppsatt tid for å unngå at det blir for
hektisk.
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Videreutdanning i habilitering og miljøarbeid (VHM): Utdanningen startet i 2014 og i 2019 
ble det gjennomført et evalueringsprosjekt som har vurdert utdanningen innholdsmessig og 
strukturelt, sett både fra studentenes og fra praksisfeltets ståsted. Den eksterne delen av 
evalueringsprosjektet er fullført, men koronaperioden forsinket prosessene så den interne 
gjennomgangen pågår fremdeles. Evalueringsprosjektet er presentert i en egen rapport og 
en artikkel om resultatene er nå sendt til et vitenskapelig tidsskrift.  
  
Studentevalueringer gjøres fortløpende etter hver samling. Disse blir analysert og viser høy 
grad av fornøydhet, samt noen innspill om justeringer av mer organisatorisk karakter. VHM-
kullet som har tatt studiet 2020-2022  er et såkalt «koronakull» og det har selvfølgelig hatt 
noen konsekvenser for studentkontakten, der evalueringer vil være ekstra viktig . I dette 
kullet har VHM forsøkt elektronisk skjema for evaluering etter hver samling for å enklere å 
kunne samle resultatene og mer praktisk i og ed at mange samlinger ble holdt uten fysisk 
tilstedeværelse. Det viste seg imidlertid at denne løsningen ga lavere andel som benyttet 
evalueringsmuligheten, hvilket ga oss mindre tilbakemeldinger om hva som fungerte godt  
og hva om fungerte mindre bra. Evalueringsformen vil derfor bli evaluert etter dette kullet, 
med mulighet for å gå tilbake til det mer tungvinte, men langt mer benyttede papirskjemaet 
som leveres ut på slutten av hver samling og hentes inn igjen før de forlater samlinga. 
  
Videreutdanning i avansert klinisk allmensykepleie (AKS): Det siste kullet etter denne 
studieplanen gikk ut våren 2022. Fra høsten 2022 starter et nytt kull etter forskrift om nye 
nasjonale retningslinjer for master i avansert klinisk er det påbegynt innenfor samme 
kompetanseområde, men med spesialistgodkjenning (MAKS). Evalueringene av emnene på 
AKS ble hovedsakelig vurdert fra god til meget god og relevant. Læringsmiljøet ble vurdert 
som godt, samt at de var fornøyde med student- og lærerkontakt.  Arbeidsmengden i studiet 
ble evaluert som stort sett forventet, og nødvendig. Tilbakemelding på forbedringer: Enkelt 
undervisningstema innen emnet AKS 701-sykdomslære kunne gå ut, og noen av 
undervisningstemaene var for generell med ønske om mer spesialisert kunnskap.  
  
Videreutdanning i helsesykepleie (VHS): Første kull på denne videreutdanningen (deltid) ble 
tatt opp i januar 2020 og er i etableringsfasen. Det  er gitt gjennomgående gode 
tilbakemeldinger fra studentene i evalueringer når det gjelder formidling, innhold og 
veiledning. Avdelingen har plan om å tilby monofaglig master i helsesykepleie etter forskrift 
om nye nasjonale retningslinjer for helsesykepleierutdanning fra høsten 2023. 
  
MAHS2 (del 2 av programmet): Evalueringer viser at studiet har et godt læringsmiljø, 
herunder god kontakt både mellom stab og studenter og studentene seg vi mellom. Studiet 
evalueres også meget godt mht klinisk relevans, idet studentenes prosjekter er forankret i 
deres egen yrkesmessige og faglige kontekst. Dette bidrar til utvikling av ny fagkunnskap 
som direkte påvirker praksis.  
 
Masterprosjektene er fullverdige forskningsprosjekter, hvorav et økende antall munner ut i 
publikasjoner i nasjonale og internasjonale tidsskrifter. Følgelig genereres det ny 
evidensbasert kunnskap som har relevans for praksisfeltet, i tillegg til at kandidatene 
videreutvikler sin forskningskompetanse. 
 
Ph.d.-programmet i helse og sosialfag, fellesgrad i samarbeid med HVO 

Videreutdanning i habilitering og miljøarbeid (VHM): Utdanningen startet i 2014 og i 2019
ble det gjennomført et evalueringsprosjekt som har vurdert utdanningen innholdsmessig og
strukturelt, sett både fra studentenes og fra praksisfeltets ståsted. Den eksterne delen av
evalueringsprosjektet er fullført, men koronaperioden forsinket prosessene så den interne
gjennomgangen pågår fremdeles. Evalueringsprosjektet er presentert i en egen rapport og
en artikkel om resultatene er nå sendt til et vitenskapelig tidsskrift.

Studentevalueringer gjøres fortløpende etter hver samling. Disse blir analysert og viser høy
grad av fornøydhet, samt noen innspill om justeringer av mer organisatorisk karakter. VHM-
kullet som har tatt studiet 2020-2022 er et såkalt «koronakuli» og det har selvfølgelig hatt
noen konsekvenser for studentkontakten, der evalueringer vil være ekstra viktig. I dette
kullet har VHM forsøkt elektronisk skjema for evaluering etter hver samling for å enklere å
kunne samle resultatene og mer praktisk i og ed at mange samlinger ble holdt uten fysisk
tilstedeværelse. Det viste seg imidlertid at denne løsningen ga lavere andel som benyttet
evalueringsmuligheten, hvilket ga oss mindre tilbakemeldinger om hva som fungerte godt
og hva om fungerte mindre bra. Evalueringsformen vil derfor bli evaluert etter dette kullet,
med mulighet for å gå tilbake til det mer tungvinte, men langt mer benyttede papirskjemaet
som leveres ut på slutten av hver samling og hentes inn igjen før de forlater samlinga.

Videreutdanning i avansert klinisk allmensykepleie (AKS): Det siste kullet etter denne
studieplanen gikk ut våren 2022. Fra høsten 2022 starter et nytt kull etter forskrift om nye
nasjonale retningslinjer for master i avansert klinisk er det påbegynt innenfor samme
kompetanseområde, men med spesialistgodkjenning {MAKS). Evalueringene av emnene på
AKS ble hovedsakelig vurdert fra god ti l meget god og relevant. Læringsmiljøet ble vurdert
som godt, samt at de var fornøyde med student- og lærerkontakt. Arbeidsmengden i studiet
ble evaluert som stort sett forventet, og nødvendig. Tilbakemelding på forbedringer: Enkelt
undervisningstema innen emnet AKS 701-sykdomslære kunne gå ut, og noen av
undervisningstemaene var for generell med ønske om mer spesialisert kunnskap.

Videreutdanning i helsesykepleie (VHS): Første kull på denne videreutdanningen {deltid) ble
tatt opp i januar 2020 og er i etableringsfasen. Det er gitt gjennomgående gode
tilbakemeldinger fra studentene i evalueringer når det gjelder formidling, innhold og
veiledning. Avdelingen har plan om å tilby monofaglig master i helsesykepleie etter forskrift
om nye nasjonale retningslinjer for helsesykepleierutdanning fra høsten 2023.

MAHS2 (del 2 av programmet): Evalueringer viser at studiet har et godt læringsmiljø,
herunder god kontakt både mellom stab og studenter og studentene seg vi mellom. Studiet
evalueres også meget godt mht klinisk relevans, idet studentenes prosjekter er forankret i
deres egen yrkesmessige og faglige kontekst. Dette bidrar til utvikling av ny fagkunnskap
som direkte påvirker praksis.

Masterprosjektene er fullverdige forskningsprosjekter, hvorav et økende antall munner ut i
publikasjoner i nasjonale og internasjonale tidsskrifter. Følgelig genereres det ny
evidensbasert kunnskap som har relevans for praksisfeltet, i tillegg ti l at kandidatene
videreutvikler sin forskningskompetanse.

Ph.d.-programmet i helse og sosialfag, fellesgrad i samarbeid med HVO
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Programmet har utviklet og styrket samarbeidet mellom institusjonene. Det avspeiles i 
opprettingen av felles forskningsgrupper, og 4-5 faste samlingsdager per år der fagansatte, 
veiledere og kandidater på ph.d.- programmet møtes i Metodeforum. Metodeforum 
fungerer veldig godt, noe som avspeiles i kandidatenes og lærernes skriftlige evalueringer av 
dette forumet. Programmet er ansett som veldrevet. 
 
HVO og HiMolde deler ansvar for gjennomføring av emnene i opplæringsdelen. Alle emnene 
som tilbys skal samlet sett gi dybde- og breddeforståelse for studiets profil, og emnene ble 
utviklet og sammensatt med utgangspunkt i denne. Alle emnene blir evaluert hver gang de 
blir gjennomført. Emnene får jevnt over svært gode tilbakemeldinger. I tillegg til fortløpende 
evaluering av ph.d.-emnene, rapporterer kandidatene på fremdrift en gang i året.   
 
Det ble gjennomført en evaluering av opplæringsdelen dette studieåret. Kursene oppleves 
som meget gode og relevante for både den generelle forskerutdanningen og den enkelte 
ph.d.-kandidatens spesifikke prosjekt. Likevel har det i evalueringene, tidvis, kommet frem 
problemstillinger som det kan være grunn for å løfte fram med tanke på eventuelle forslag til 
endringer i eksisterende kursportefølje. 
 
Doktorgradsutvalget vil jobbe videre med spørsmålet om videreutvikling av kursporteføljen 
kommende studieår. Videre har utvalget vedtatt at kandidater ved programmet kan søke om 
å få studiepoeng for utenlandsopphold av minst to ukers varighet. Dette kan være et tiltak 
for å øke graden av internasjonalisering ved doktorgradsprogrammet. Til sist ble det åpnet 
for at det kan gis graderte studiepoeng for valgfrie kurs ved doktorgradsprogrammet etter 
framlegg ved emneansvarlige. 
 
Forskningsrelevans 
Avdelingen har opprettet eget Forskningsforum som skal være et rådgivende organ for 
dekan, forskningsgruppelederne og andre medlemmer i alle saker som handler om 
forsknings- og utviklingsarbeid. Forumet er videre et diskusjonsforum angående regelverk og 
etikk knyttet til forskningsvirksomheten ved avdelingen, samtidig som en drøfter 
stimuleringstiltak og formidler aktuell informasjon. Avdelingen har utarbeidet Handlingsplan 
for forskning 2020 –2025, der en også fremover søker å lage årlige tiltaksplaner for forskning 
og formidling. Forskningsaktiviteten har vært økende de siste årene.  
 
Avdelingen har følgende forskningsgrupper: Tverrprofesjonelt samarbeid i praksis og 
utdanning (i samarbeid med HVO), Funksjonshemming og habilitering, Pedagogikk i 
profesjonsutdanning, Fysiologi, Profesjonsetikk (i samarbeid med HVO), Psykisk helsearbeid, 
Samhandling med sårbare grupper i et fenomenologisk perspektiv, Tjenesteutvikling og 
digitalisering i helse og omsorgstjenesten og Sykepleie – forskning og fagutvikling. 
 
Et sentralt mål for avdelingen gjennom handlingsplan for forskning og i tråd med nasjonale 
føringer er å videreutvikle den praksisnære forskningsprofilen med stor samfunnsrelevans. 
Dette innebærer økt og nært samarbeid med våre praksisfelt og andre samarbeidspartnere. 
Etablering og aktiviteten på doktorgradsprogrammet og stipendiatenes deltakelse på 
studieprogrammene i undervisning og veiledning av studenter, samt i forskningsprosjekt er 
sentral i denne sammenheng.   

Programmet har utviklet og styrket samarbeidet mellom institusjonene. Det avspeiles i
opprettingen av felles forskningsgrupper, og 4-5 faste samlingsdager per år der fagansatte,
veiledere og kandidater på ph.d.- programmet møtes i Metodeforum. Metodeforum
fungerer veldig godt, noe som avspeiles i kandidatenes og lærernes skriftlige evalueringer av
dette forumet. Programmet er ansett som veldrevet.

HVO og HiMolde deler ansvar for gjennomføring av emnene i opplæringsdelen. AIie emnene
som tilbys skal samlet sett gi dybde- og breddeforståelse for studiets profil, og emnene ble
utviklet og sammensatt med utgangspunkt i denne. AIie emnene blir evaluert hver gang de
blir gjennomført. Emnene får jevnt over svært gode tilbakemeldinger. I tillegg til fortløpende
evaluering av ph.d.-emnene, rapporterer kandidatene på fremdrift en gang i året.

Det ble gjennomført en evaluering av opplæringsdelen dette studieåret. Kursene oppleves
som meget gode og relevante for både den generelle forskerutdanningen og den enkelte
ph.d.-kandidatens spesifikke prosjekt. Likevel har det i evalueringene, tidvis, kommet frem
problemstillinger som det kan være grunn for å løfte fram med tanke på eventuelle forslag ti l
endringer i eksisterende kursportefølje.

Doktorgradsutvalget vil jobbe videre med spørsmålet om videreutvikling av kursporteføljen
kommende studieår. Videre har utvalget vedtatt at kandidater ved programmet kan søke om
å få studiepoeng for utenlandsopphold av minst to ukers varighet. Dette kan være et tiltak
for å øke graden av internasjonalisering ved doktorgradsprogrammet. Til sist ble det åpnet
for at det kan gis graderte studiepoeng for valgfrie kurs ved doktorgradsprogrammet etter
framlegg ved emneansvarlige.

Forskningsrelevans
Avdelingen har opprettet eget Forskningsforum som skal være et rådgivende organ for
dekan, forskningsgruppelederne og andre medlemmer i alle saker som handler om
forsknings- og utviklingsarbeid. Forumet er videre et diskusjonsforum angående regelverk og
etikk knyttet t i l forskningsvirksomheten ved avdelingen, samtidig som en drøfter
stimuleringstiltak og formidler aktuell informasjon. Avdelingen har utarbeidet Handlingsplan
for forskning 2020 -2025, der en også fremover søker å lage årlige tiltaksplaner for forskning
og formidling. Forskningsaktiviteten har vært økende de siste årene.

Avdelingen har følgende forskningsgrupper: Tverrprofesjonelt samarbeid i praksis og
utdanning {i samarbeid med HVO), Funksjonshemming og habilitering, Pedagogikk i
profesjonsutdanning, Fysiologi, Profesjonsetikk {i samarbeid med HVO), Psykisk helsearbeid,
Samhandling med sårbare grupper i et fenomenologisk perspektiv, Tjenesteutvikling og
digitalisering i helse og omsorgstjenesten og Sykepleie - forskning og fagutvikling.

Et sentralt mål for avdelingen gjennom handlingsplan for forskning og i tråd med nasjonale
føringer er å videreutvikle den praksisnære forskningsprofilen med stor samfunnsrelevans.
Dette innebærer økt og nært samarbeid med våre praksisfelt og andre samarbeidspartnere.
Etablering og aktiviteten på doktorgradsprogrammet og stipendiatenes deltakelse på
studieprogrammene i undervisning og veiledning av studenter, samt i forskningsprosjekt er
sentral i denne sammenheng.
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Masterutdanningen i helse- og sosialfag er forankret i flere forsknings- og 
kompetanseområder, noe som bidrar til forskningsbasert undervisning. I tillegg vil 
masteroppgavene forankres i de ovennevnte kompetanseområdene. På denne måten vil 
studentene få mulighet til å delta i et forskningsmiljø via forskningsgruppemøter og dermed 
skaffe seg en oversikt over forskningsvirksomhet som ligger tett opp til det de selv 
planlegger å gjennomføre. Studentene oppfordres til å gjøre seg kjent med prosjekttilbud 
både blant forskerne ved høgskolen og i arbeidslivet via masterprosjektkatalog. 
Masterprosjektene er på denne måten fullverdige forskningsprosjekter og et økende antall 
munner ut i publikasjoner i nasjonale og internasjonale tidsskrifter. Dette fremmer ny 
evidensbasert kunnskap som har relevans for praksisfeltet i tillegg til at kandidatene 
videreutvikler sin forskningskompetanse. 
 
Avdelingen har også flere medarbeidere ansatt i bistillinger, både norske og utenlandske 
forskere, som bidrar i fag-/forskningsmiljøet. 
 
Høy kvalitet og effektivitet i forskningen er viktig for å sikre relevant og aktuell kunnskap i 
utdanning og praksis innen helse- og sosialfag. I tråd med dette har forskningsgruppene de 
siste årene økt antall publikasjoner i internasjonale høyt rangerte vitenskapelige tidsskrift, 
økt antall forskningsprosjekter med finansiering fra NFR og EU, og økt deltakelse i 
internasjonale forskningssamarbeid inkludert utveksling av ph.d.-kandidater og postdoc. 
Moderne infrastruktur for innsamling av høykvalitetsdata er under etablering ved 
avdelingen. Dette er viktig grunnlag for å drive gode forskningsprosjekter som er attraktive 
for studenter så vel som internasjonale samarbeidspartnere, og som slik vil bidra både til 
rekruttering og ekstern finansiering. Samtidig har forskningsmiljøet ved avdelingen solid 
erfaring og forskningsproduksjon fra lokale lavkostnadsprosjekter med potensial for 
internasjonalisering.  
 

3.1.3 Resultatkvalitet 
Fullført på normert tid/gjennomstrømming  (kilde DBH) 

 Vår 2019 Vår 2020 Vår 2021 Vår 2022 
Bachelorutdanning i 
sykepleie-heltid 

60,2  61,4 64,7 79,5 

Bachelorutdanning 
vernepleie – heltid 

72,7  69,2 81,3 67,4 

 
Bachelorutdanningene har størst frafall første studieår. Frafall senere i studiet skyldes i 
hovedsak manglende progresjon som fører til at studenten må ut i permisjon. Studentene 
må bestå eksamener og praksisstudier for å kunne gå videre i studiet. Det er positivt at 
gjennomstrømmingen har økt på bachelorutdanningen i sykepleie. Det er i hovedsak 
eksamen første studieår i anatomi, fysiologi og biokjemi mange studenter ikke består. Det er 
et satsingsområde på utdanningen å bedre gjennomstrømmingen og redusere 
strykprosenten på denne eksamenen. Et annet tiltak som er innført på begge 
bachelorutdanningene er oppmøteplikt (70% på sykepleie og 80% på vernepleie) i all 
teoriundervisning. I tillegg blir enkeltstudenter fulgt tettere opp med blant annet tilbud om 
samtale, og fagansatte er mer tilgjengelig for studentene.  
 

Masterutdanningen i helse- og sosialfag er forankret i flere forsknings- og
kompetanseområder, noe som bidrar til forskningsbasert undervisning. I tillegg vil
masteroppgavene forankres i de ovennevnte kompetanseområdene. På denne måten vil
studentene få mulighet t i l å delta i et forskningsmiljø via forskningsgruppemøter og dermed
skaffe seg en oversikt over forskningsvirksomhet som ligger tett opp til det de selv
planlegger å gjennomføre. Studentene oppfordres ti l å gjøre seg kjent med prosjekttilbud
både blant forskerne ved høgskolen og i arbeidslivet via masterprosjektkatalog.
Masterprosjektene er på denne måten fullverdige forskningsprosjekter og et økende antall
munner ut i publikasjoner i nasjonale og internasjonale tidsskrifter. Dette fremmer ny
evidensbasert kunnskap som har relevans for praksisfeltet i tillegg ti l at kandidatene
videreutvikler sin forskningskompetanse.

Avdelingen har også flere medarbeidere ansatt i bistillinger, både norske og utenlandske
forskere, som bidrar i fag-/forskningsmiljøet.

Høy kvalitet og effektivitet i forskningen er viktig for å sikre relevant og aktuell kunnskap i
utdanning og praksis innen helse- og sosialfag. I tråd med dette har forskningsgruppene de
siste årene økt antaII publikasjoner i internasjonale høyt rangerte vitenskapelige tidsskrift,
økt antall forskningsprosjekter med finansiering fra NFR og EU, og økt deltakelse i
internasjonale forskningssamarbeid inkludert utveksling av ph.d.-kandidater og postdoc.
Moderne infrastruktur for innsamling av høykvalitetsdata er under etablering ved
avdelingen. Dette er viktig grunnlag for å drive gode forskningsprosjekter som er attraktive
for studenter så vel som internasjonale samarbeidspartnere, og som slik vil bidra både ti l
rekruttering og ekstern finansiering. Samtidig har forskningsmiljøet ved avdelingen solid
erfaring og forskningsproduksjon fra lokale lavkostnadsprosjekter med potensial for
internasjonalisering.

3.1.3 Resultatkvalitet
Fullført på normert tid/gjennomstrømming {kilde DBH)

Bachelorutdanning i 60,2 61,4 64,7
sykepleie-heltid
Bachelorutdanning 72,7 69,2 81,3
vernepleie - heltid

79,5

67,4

Bachelorutdanningene har størst frafall første studieår. Frafall senere i studiet skyldes i
hovedsak manglende progresjon som fører t i l at studenten må ut i permisjon. Studentene
må bestå eksamener og praksisstudier for å kunne gå videre i studiet. Det er positivt at
gjennomstrømmingen har økt på bachelorutdanningen i sykepleie. Det er i hovedsak
eksamen første studieår i anatomi, fysiologi og biokjemi mange studenter ikke består. Det er
et satsingsområde på utdanningen å bedre gjennomstrømmingen og redusere
strykprosenten på denne eksamenen. Et annet tiltak som er innført på begge
bachelorutdanningene er oppmøteplikt {70% på sykepleie og 80% på vernepleie) i all
teoriundervisning. I tillegg blir enkeltstudenter fulgt tettere opp med blant annet tilbud om
samtale, og fagansatte er mer tilgjengelig for studentene.
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Før oppstart av doktorgradsprogrammet var det en målsetning å gjennomføre opptak av 20 
kandidater på programmet før 2020. Denne målsetningen ble innfridd med god marging, og 
det er fortsatt god søkning til doktorgradsprogrammet. Videre er det en målsetning at 
programmet gjennomsnittlig skal ha fem årlige disputaser. Dette målet ble nådd i forrige 
studieår. Høsten 2021 var det ingen disputaser ved programmet, mens det ble fire 
disputaser våren 2022. Målet for gjennomstrømming ble altså ikke helt nådd for studieåret 
2021-2022, men vi tolker dette som en naturlig variasjon og kommende studieår kan se ut til 
å bli mer lovende i forhold til antall disputaser.   
 
Strykprosent (kilde DBH) 

 2019 2020 2021 2022 
Bachelor sykepleie- heltid 9,48 8,81 8,39 11,2 
Bachelor vernepleie-heltid 6,25 8,35 7,9 17,09 
     
HIM 8,59 6,75 7,85 10,55 
Gjennomsnitt sektoren 7,10 8,81 5,77 6,62 

 
 
Studiepoengproduksjon pr. student – heltidsekvivalent (kalenderåret) (kilde DBH) 

 2018 2019 2020 2021 
Avd. HS 56,0 54,0 47,5 53,4 
Avd. log 36,4 36,0 37,4 36,5 
Avd. ØS 46,0 40,3 43,2 38,5 
HIM 46,7 43,5 42,5 42,3 

Avd. HS er den avdelingen som produserer flest studiepoeng (heltidsekvivalenter) pr. 
student, godt over gjennomsnittet for høgskolen. 

3.1.4 Avdelingens systematiske kvalitetsarbeid 
Det arbeides kontinuerlig med forbedring av emner, undervisning og veiledning på alle 
studieprogram på grunnlag av studentenes tilbakemeldinger og på grunnlag av nasjonale 
føringer.  
 
Resultat av Studiebarometeret drøftes på de ulike programmene, på ledermøter for 
avdelingen, på personalmøter og blir lagt frem som sak for avdelingsstyret. Likedan blir 
evalueringer gjennom studieåret fulgt opp på programmene, og drøftet på møter i 
kvalitetsteamene. Det blir også lagt til rette og gjennomført klassens time, som er et fora der 
hele klassen møter ansvarlig fagansatt for kullet. Det blir videre lagt vekt på at fagansatte 
skal være tilgjengelig for studentene. Det blir gjennomført evaluering hver vår, der 
studentene får si sin menig om ulike forhold ved studiet/høgskolen. Dette har blitt brukt som 
grunnlag i den årlige studiekvalitetsrapporten.  
 
Intern akkreditering 
Alle avdelingens studieprogram er internakkreditert. 
 
Status periodisk evaluering av studieprogram 
Avdelingen har satt opp en plan for periodisk studieprogramevaluering. Alle studietilbud ved 
Høgskolen i Molde gjennomfører periodisk studieprogramevaluering minimum hvert sjette år. 

Før oppstart av doktorgradsprogrammet var det en målsetning å gjennomføre opptak av 20
kandidater på programmet før 2020. Denne målsetningen ble innfridd med god marging, og
det er fortsatt god søkning t i l doktorgradsprogrammet. Videre er det en målsetning at
programmet gjennomsnittlig skal ha fem årlige disputaser. Dette målet ble nådd i forrige
studieår. Høsten 2021 var det ingen disputaser ved programmet, mens det ble fire
disputaser våren 2022. Målet for gjennomstrømming ble altså ikke helt nådd for studieåret
2021-2022, men vi tolker dette som en naturlig variasjon og kommende studieår kan se ut ti l
å bli mer lovende i forhold t i l antall disputaser.

Strykprosent {kilde DBH)

Bachelor sykepleie- heltid 9,48 8,81 8,39 11,2
Bachelor vernepleie-heltid 6,25 8,35 7,9 17,09

HIM 8,59 6,75 7,85 10,55
Gjennomsnitt sektoren 7,10 8,81 5,77 6,62

Studiepoengproduksjon pr. student - he/tidsekvivalent (kalenderåret) (kilde DBH)

Avd.HS 56,0 54,0 47,5 53,4
Avd. log 36,4 36,0 37,4 36,5
Avd.ØS 46,0 40,3 43,2 38,5
HIM 46,7 43,5 42,5 42,3

Avd. HS er den avdelingen som produserer flest studiepoeng {heltidsekvivalenter) pr.
student, godt over gjennomsnittet for høgskolen.

3.1.4 Avdelingens systematiske kvalitetsarbeid
Det arbeides kontinuerlig med forbedring av emner, undervisning og veiledning på alle
studieprogram på grunnlag av studentenes tilbakemeldinger og på grunnlag av nasjonale
føringer.

Resultat av Studiebarometeret drøftes på de ulike programmene, på ledermøter for
avdelingen, på personalmøter og blir lagt frem som sak for avdelingsstyret. Likedan blir
evalueringer gjennom studieåret fulgt opp på programmene, og drøftet på møter i
kvalitetsteamene. Det blir også lagt t i l rette og gjennomført klassens time, som er et fora der
hele klassen møter ansvarlig fagansatt for kullet. Det blir videre lagt vekt på at fagansatte
skal være tilgjengelig for studentene. Det blir gjennomført evaluering hver vår, der
studentene får si sin menig om ulike forhold ved studiet/høgskolen. Dette har blitt brukt som
grunnlag i den årlige studiekvalitetsrapporten.

Intern akkreditering
AIie avdelingens studieprogram er internakkreditert.

Status periodisk evaluering av studieprogram
Avdelingen har satt opp en plan for periodisk studieprogramevaluering. AIie studietilbud ved
Høgskolen i Molde gjennomfører periodisk studieprogramevaluering minimum hvert sjette år.
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Krav til fagmiljø i henhold til kravene i studietilsynsforskriften § 2- 3.  
Bachelorutdanningene oppfyller kravet om 20 % andel førstestillingskompetanse. 
Mastergradsstudiet oppfyller kravet om 50 % førstestillingskompetanse og minst 10 % 
professorkompetanse. På ph.d.-programmet har 84 % av fagstaben professorkompetanse, 
og oppfyller dermed kravet på minst 50 %.  
 

3.1.5 Samlet vurdering, utfordringer og tiltak 
 
Bachelorutdanningen i sykepleie 
Sykepleieutdanningen var i 21/22 inne i sitt andre år med gjennomføring av ny studieplan, 
som betyr at andre studieår skulle gjennomføre undervisningsopplegg etter ny studieplan 
for første gang, samtidig med gjennomføring av ny faglig organisering.  En av årsakene til ny 
faglig oppgavefordeling med emner istedenfor årsenheter, var å sikre en bedre forståelse og 
oversikt over hele programmet for alle fagansatte, fordele ansvaret på flere, og styrke 
samarbeidet mellom de ulike fagfeltene for å få til en smidig progresjon med god 
måloppnåelse. Arbeidet fremover vil bli preget av styrking av en kultur, hvor en drar i samme 
retning og i fellesskap utvikler faglig innhold, læringsaktiviteter og kvalitetssikring av 
måloppnåelse i lys av et helhetlig program.    
 
I studieåret 21/22 var utdanningen i underskudd på ressurser på grunn av en høy andel 
sykmeldinger blant fagansatte, og et høyt opptak av studenter på programmet i 2020. Dette 
ga en uforutsigbarhet som påvirket den planlagte pedagogiske gjennomføringen av 
undervisning og veiledning, samt medførte en slitasje på de gjenværende fagansatte. 
 
Med 50 % av studiene i praksisfeltet, er tilgang på praksisplasser en generell utfordring på 
landsbasis. Høsten 21 var spesielt utfordrende, da vi manglet 30 praksisplasser i 
spesialisthelsetjenesten. Årsaken var det store opptaket av studenter i 2020, som førte til at 
rekordmange studenter skulle ha praksis på samme tid.  En alternativ ordning ble 
gjennomført, hvor hjemmetjenesten ble arena med vektlegging av kirurgisk, medisinsk og 
psykisk helse i tråd med praksisenes krav til måloppnåelse. 
 
Selv om det er karakterkrav for opptak på sykepleierstudiet opplever avdelingen fortsatt god 
inntakskvalitet (42,0 skolepoeng) og en økning fra 2020 (40,3 skolepoeng). 
 
Satsingsområder innen program og studiekvalitet framover med noen tiltak 
 

• Studentrekruttering: Arbeide for god studentrekruttering til campus Molde og 
campus Kristiansund i tråd med kandidatmåltall og tildelte nye studieplasser fra KD 
2022 

• Ny studieplan: Revidere og ferdigstille forslag til ny studieplan 2023, som er 
hensyntatt større opptak av studenter på programmet, og i tråd med prosedyrer for 
intern akkreditering 

• Campus Kristiansund: Bygge opp en større fagstab ved campus Kristiansund, for å 
sikre kvalitet i programmet og en god studiestart for nytt heltidskull i sykepleie som 
starter opp ved campus Kristiansund høsten 2023 etter planen med 60 studenter 

Krav til fagmiljø i henhold til kravene i studietilsynsforskriften § 2- 3.
Bachelorutdanningene oppfyller kravet om 20 % andel førstestillingskompetanse.
Mastergradsstudiet oppfyller kravet om 50 % førstestillingskompetanse og minst 10 %
professorkompetanse. På ph.d.-programmet har 84 % av fagstaben professorkompetanse,
og oppfyller dermed kravet på minst 50 %.

3.1.5 Samlet vurdering, utfordringer og tiltak

Bachelorutdanningen i sykepleie
Sykepleieutdanningen var i 21/22 inne i sitt andre år med gjennomføring av ny studieplan,
som betyr at andre studieår skulle gjennomføre undervisningsopplegg etter ny studieplan
for første gang, samtidig med gjennomføring av ny faglig organisering. En av årsakene ti l ny
faglig oppgavefordeling med emner istedenfor årsenheter, var å sikre en bedre forståelse og
oversikt over hele programmet for alle fagansatte, fordele ansvaret på flere, og styrke
samarbeidet mellom de ulike fagfeltene for å få ti l en smidig progresjon med god
måloppnåelse. Arbeidet fremover vil bli preget av styrking av en kultur, hvor en drar i samme
retning og i fellesskap utvikler faglig innhold, læringsaktiviteter og kvalitetssikring av
måloppnåelse i lys av et helhetlig program.

I studieåret 21/22 var utdanningen i underskudd på ressurser på grunn av en høy andel
sykmeldinger blant fagansatte, og et høyt opptak av studenter på programmet i 2020. Dette
ga en uforutsigbarhet som påvirket den planlagte pedagogiske gjennomføringen av
undervisning og veiledning, samt medførte en slitasje på de gjenværende fagansatte.

Med 50 % av studiene i praksisfeltet, er tilgang på praksisplasser en generell utfordring på
landsbasis. Høsten 21 var spesielt utfordrende, da vi manglet 30 praksisplasser i
spesialisthelsetjenesten. Årsaken var det store opptaket av studenter i 2020, som førte ti l at
rekordmange studenter skulle ha praksis på samme tid. En alternativ ordning ble
gjennomført, hvor hjemmetjenesten ble arena med vektlegging av kirurgisk, medisinsk og
psykisk helse i tråd med praksisenes krav ti l måloppnåelse.

Selv om det er karakterkrav for opptak på sykepleierstudiet opplever avdelingen fortsatt god
inntakskvalitet {42,0 skolepoeng) og en økning fra 2020 {40,3 skolepoeng).

Satsingsområder innen program og studiekvalitet framover med noen tiltak

• Studentrekruttering: Arbeide for god studentrekruttering til campus Molde og
campus Kristiansund i tråd med kandidatmåltall og tildelte nye studieplasser fra KD
2022

• Ny studieplan: Revidere og ferdigstille forslag ti l ny studieplan 2023, som er
hensyntatt større opptak av studenter på programmet, og i tråd med prosedyrer for
intern akkreditering

• Campus Kristiansund: Bygge opp en større fagstab ved campus Kristiansund, for å
sikre kvalitet i programmet og en god studiestart for nytt heltidskulI i sykepleie som
starter opp ved campus Kristiansund høsten 2023 etter planen med 60 studenter
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• Samarbeid med praksisfeltet: Fortsette det tette og gode samarbeidet med 
kommunehelsetjenesten i Romsdal og Nordmøre og spesialisthelsetjenesten (NIPR, 
HVARM og HMR -HF), herunder også i studieprogramrådet for sykepleie når det 
gjelder kvalitet på programmet, innhold i utdanningen i tråd med samfunnets behov 
for kompetanse, kvalitativt gode praksisplasser og rekruttering av høgskoleutdannet 
helsepersonell til praksisfeltet m.m. 

• Internasjonalisering: Fortsatt satsning rundt arbeidet med internasjonalisering, 
herunder faglig utvikling, lærerutveksling, studentutveksling og forskning, med 
inngåing av nye aktuelle samarbeidsavtaler. 

• Studiebarometeret: Følge opp Studiebarometerets tilbakemeldinger 2022 med en 
tiltaksplan 

• Evaluering: Gjennomføre evaluering av ny faglig organisering på bachelor-
programmet i sykepleie innen våren 2023 
 

Det ble opprettet et studieprogramråd (SPR) våren 22. Dette er en viktig satsning i 
kvalitetsarbeidet og samarbeidet mellom utdanning og praksisfeltet vi utdanner til. SPR er et 
rådgivende organ som skal bidra i arbeidet med utvikling av kvaliteten i studieprogrammet. 
SPR består av studenter, faglig, vitenskapelig og administrativt ansatte, samt ha 
eksternrepresentasjon. En arbeidsgruppe direkte knyttet til kliniske studier ble opprettet 
samtidig.  
 
Basisgrupper og studiegrupper for førsteårsstudentene, hvor faglærere har ansvar for 
oppfølging i ferdighetssenteret og tilbakemelding på arbeidskrav, har en viktig funksjon i 
oppstarten av studiet. Det oppleves positivt både faglig og sosialt, og gir trygghet til læring 
av praktiske øvelser og dannelse inn i sykepleiefaget. 
 
Bachelorutdanningen i vernepleie 
Utdanningen har noen utfordringer som følge av økning i studenttall. Så langt har vi trolig 
greid å håndtere dette på en kvalitetsmessig bra måte. Men antall fagansatte har ikke fulgt 
økningen i antall studenter fullt ut. Dette medfører et press mot studiekvaliteten, både når 
det gjelder undervisning, veiledning og praksisoppfølging. Antallet studenter og kull gjør 
planlegging og drift mer omfattende og kompleks enn tidligere. Det forutsetter at vi innad i 
programmet kontinuerlig har en grundig evalueringsprosess, at planlegging og 
kommunikasjon er god, og at ansatte slutter opp om den videre utviklingen av programmet.  
 
Vi har hatt en økning i søkertall de siste årene. Det ser også ut til å være slik at søkertallene 
går kraftig opp de årene vi også har deltidsutdanning. Det er knapt 300 studenter ved 
studiet, og vi uteksaminerer i snitt vel 70 studenter i året, noe som er litt over måltallene fra 
KD. Deltidstilbudet er svært attraktivt, og i tillegg bidrar det til å øke kjennskapet til og 
kunnskapen om vernepleierutdanningen som helhet ute i praksisfeltet. Denne utviklingen 
har også medført en markant økning i karakterene for de som kommer inn, og våren 2021 
var bachelor i vernepleie igjen blant de studiene ved Høgskolen med høyest karaktergrenser.  
 
Vi har prioritert arbeidet med internasjonalisering – særlig de fire siste studieårene. Vi har 
studentutveksling i gang med Tanzania (Arusha). 10 studenter fra Tanzania/Patandi Teachers 
College (PTC) var hos oss i høstsemesteret 2019. 9 studenter fra vårt program (3. studieår) 
var i Tanzania i 3. års praksis vinter/vår 2020. Dessverre måtte de bryte av utvekslingen et 

• Samarbeid med praksisfeltet: Fortsette det tette og gode samarbeidet med
kommunehelsetjenesten i Romsdal og Nordmøre og spesialisthelsetjenesten {NIPR,
HVARM og HMR -HF), herunder også i studieprogramrådet for sykepleie når det
gjelder kvalitet på programmet, innhold i utdanningen i tråd med samfunnets behov
for kompetanse, kvalitativt gode praksisplasser og rekruttering av høgskoleutdannet
helsepersonell t i l praksisfeltet m.m.

• Internasjonalisering: Fortsatt satsning rundt arbeidet med internasjonalisering,
herunder faglig utvikling, lærerutveksling, studentutveksling og forskning, med
inngåing av nye aktuelle samarbeidsavtaler.

• Studiebarometeret: Følge opp Studiebarometerets tilbakemeldinger 2022 med en
tiltaksplan

• Evaluering: Gjennomføre evaluering av ny faglig organisering på bachelor-
programmet i sykepleie innen våren 2023

Det ble opprettet et studieprogramråd {SPR) våren 22. Dette er en viktig satsning i
kvalitetsarbeidet og samarbeidet mellom utdanning og praksisfeltet vi utdanner ti l . SPR er et
rådgivende organ som skal bidra i arbeidet med utvikling av kvaliteten i studieprogrammet.
SPR består av studenter, faglig, vitenskapelig og administrativt ansatte, samt ha
eksternrepresentasjon. En arbeidsgruppe direkte knyttet t i l kliniske studier ble opprettet
samtidig.

Basisgrupper og studiegrupper for førsteårsstudentene, hvor faglærere har ansvar for
oppfølging i ferdighetssenteret og tilbakemelding på arbeidskrav, har en viktig funksjon i
oppstarten av studiet. Det oppleves positivt både faglig og sosialt, og gir trygghet ti l læring
av praktiske øvelser og dannelse inn i sykepleiefaget.

Bachelorutdanningen i vernepleie
Utdanningen har noen utfordringer som følge av økning i studenttall. Så langt har vi trolig
greid å håndtere dette på en kvalitetsmessig bra måte. Men antall fagansatte har ikke fulgt
økningen i antall studenter fullt ut. Dette medfører et press mot studiekvaliteten, både når
det gjelder undervisning, veiledning og praksisoppfølging. Antallet studenter og kull gjør
planlegging og drift mer omfattende og kompleks enn tidligere. Det forutsetter at vi innad i
programmet kontinuerlig har en grundig evalueringsprosess, at planlegging og
kommunikasjon er god, og at ansatte slutter opp om den videre utviklingen av programmet.

Vi har hatt en økning i søkertall de siste årene. Det ser også ut til å være slik at søkertallene
går kraftig opp de årene vi også har deltidsutdanning. Det er knapt 300 studenter ved
studiet, og vi uteksaminerer i snitt vel 70 studenter i året, noe som er litt over måltallene fra
KD. Deltidstilbudet er svært attraktivt, og i tillegg bidrar det t i l å øke kjennskapet t i l og
kunnskapen om vernepleierutdanningen som helhet ute i praksisfeltet. Denne utviklingen
har også medført en markant økning i karakterene for de som kommer inn, og våren 2021
var bachelor i vernepleie igjen blant de studiene ved Høgskolen med høyest karaktergrenser.

Vi har prioritert arbeidet med internasjonalisering - særlig de fire siste studieårene. Vi har
studentutveksling i gang med Tanzania {Arusha). 10 studenter fra Tanzania/Patandi Teachers
College {PTC) var hos oss i høstsemesteret 2019. 9 studenter fra vårt program {3. studieår)
var i Tanzania i 3. års praksis vinter/vår 2020. Dessverre måtte de bryte av utvekslingen et
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par uker før planlagt på grunn av koronapandemien. I studieåret 20/21 måtte all 
studentutveksling med Tanzania legges på is. Vi forventer en ytterligere vekst i 
internasjonalisering i årene framover. 
 
Nasjonale retningslinjer for vernepleie har medført en relativt omfattende revisjon av 
fagplanen/studieplanen – basert på nye (delvis nasjonalt bestemte) læringsutbytter. Den nye 
fagplanen ble vedtatt i januar 2020 og iverksatt for 1. studieår fra sommeren 2020. Dette 
arbeidet har vært positivt for bachelorprogrammet i vernepleie. Det har betydd en 
oppdatering og forbedring av fagplanen. Likevel har det også kommet opp innvendinger mot 
dagens fagplan/studieplan. Dette går blant annet på synspunkter på større grad av 
emneorganisering, fordeling av studiepoeng i løpet av studieåret, og praksisstrukturen (for 
mange praksisperioder). Vi har derfor satt i gang en ny, omfattende runde med evaluering 
og revisjon av fagplanen/studieplanen. Dette arbeidet startet våren 2022, og vil gå gjennom 
hele studieåret 22/23. 
 
Viktige dokumenter, ordninger og prosesser ellers som understøtter og dokumenterer 
kvalitet i vernepleierstudiet er blant annet følgende: 

• Etablerte kvalitetsfremmende møtestrukturer, samarbeidsfora, samarbeidsordninger 
og dokumenter i det løpende, systematiske kvalitetsarbeidet (samarbeid med 
kommunene/praksis, kvalitetsteam, kulltimer, lærermøter, fagtimer, 
forskningsgrupper, kvalitetshåndbok, årsrapport om studiekvalitet m.m.) 

• Rutiner omkring praksis (infomøter, veiledningsordning, kontaktlærerordning, 
oppgaver, praksishefter mm) og annen kontakt med praksisfeltet (forskningsgrupper, 
fagdager og seminarer). Her vil vi særlig jobbe med en digitalisering av 
praksisoppfølging 

• Hvordan vi gjennomfører og følger opp de ulike evalueringene knyttet til 
programmet (studiebarometeret, periodisk studieprogramevaluering, 
undervisningsundersøkelsen, studiestartundersøkelsen, kandidatundersøkelse, 
emneevaluering, praksisevaluering, semesterevaluering og studieårsevaluering) 

• Internasjonalisering – plan og praksis for utveksling – både studenter og lærere, kfr 
egen omtale av Tanzaniaprosjektet. Vi bør absolutt legge opp til en kraftig økning av 
internasjonalisering (og herunder utveksling) i årene framover 

• Revisjon av fagplan/studieplan, emneplaner og periodiske evalueringer av 
programmet. Dette settes opp i en samlet syklisk prosess i avdeling HS. Som nevnt 
over er vi inne i en omfattende revisjon av fagplan/studieplan. En endring vil trolig 
kunne iverksettes fra 2024. 

• Ideologi, rutiner og retningslinjer for samarbeid, deltakelse og nærvær for 
studentene – som sikrer høy tilstedeværelse og legger grunnlag for deltakerbasert 
læring. 

 
Vesentlige satsingsområder innen studiekvalitet framover med noen tiltak 
 

1. Kandidatmåltall/studenttall 
a. Følges opp i samsvar med tildelte studieplasser (20 nye i 2020), kfr. 

studieprogram 2021/22. Fortsette å ta opp/vurdere internt, med avdelings- 

par uker før planlagt på grunn av koronapandemien. I studieåret 20/21 måtte all
studentutveksling med Tanzania legges på is. Vi forventer en ytterligere vekst i
internasjonalisering i årene framover.

Nasjonale retningslinjer for vernepleie har medført en relativt omfattende revisjon av
fagplanen/studieplanen - basert på nye {delvis nasjonalt bestemte) læringsutbytter. Den nye
fagplanen ble vedtatt i januar 2020 og iverksatt for 1. studieår fra sommeren 2020. Dette
arbeidet har vært positivt for bachelorprogrammet i vernepleie. Det har betydd en
oppdatering og forbedring av fagplanen. Likevel har det også kommet opp innvendinger mot
dagens fagplan/studieplan. Dette går blant annet på synspunkter på større grad av
emneorganisering, fordeling av studiepoeng i løpet av studieåret, og praksisstrukturen {for
mange praksisperioder). Vi har derfor satt i gang en ny, omfattende runde med evaluering
og revisjon av fagplanen/studieplanen. Dette arbeidet startet våren 2022, og vil gå gjennom
hele studieåret 22/23.

Viktige dokumenter, ordninger og prosesser ellers som understøtter og dokumenterer
kvalitet i vernepleierstudiet er blant annet følgende:

• Etablerte kvalitetsfremmende møtestrukturer, samarbeidsfora, samarbeidsordninger
og dokumenter i det løpende, systematiske kvalitetsarbeidet {samarbeid med
kommunene/praksis, kvalitetsteam, kulltimer, lærermøter, fagtimer,
forskningsgrupper, kvalitetshåndbok, årsrapport om studiekvalitet m.m.)

• Rutiner omkring praksis {infomøter, veiledningsordning, kontaktlærerordning,
oppgaver, praksishefter mm) og annen kontakt med praksisfeltet {forskningsgrupper,
fagdager og seminarer). Her vil vi særlig jobbe med en digitalisering av
praksisoppfølging

• Hvordan vi gjennomfører og følger opp de ulike evalueringene knyttet t i l
programmet {studiebarometeret, periodisk studieprogramevaluering,
undervisningsundersøkelsen, studiestartundersøkelsen, kandidatundersøkelse,
emneevaluering, praksisevaluering, semesterevaluering og studieårsevaluering)

• Internasjonalisering - plan og praksis for utveksling - både studenter og lærere, kfr
egen omtale av Tanzaniaprosjektet. Vi bør absolutt legge opp t i l en kraftig økning av
internasjonalisering {og herunder utveksling) i årene framover

• Revisjon av fagplan/studieplan, emneplaner og periodiske evalueringer av
programmet. Dette settes opp i en samlet syklisk prosess i avdeling HS. Som nevnt
over er vi inne i en omfattende revisjon av fagplan/studieplan. En endring vil trolig
kunne iverksettes fra 2024.

• Ideologi, rutiner og retningslinjer for samarbeid, deltakelse og nærvær for
studentene - som sikrer høy tilstedeværelse og legger grunnlag for deltakerbasert
læring.

Vesentlige satsingsområder innen studiekvalitet framover med noen tiltak

l. Kandidatmåltall/studenttall
a. Følges opp i samsvar med tildelte studieplasser {20 nye i 2020), kfr.

studieprogram 2021/22. Fortsette å ta opp/vurdere internt, med avdelings-
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og institusjonsledelsen og praksisfeltet om studenttallene fortsatt kan/skal 
økes – og hvordan dette eventuelt skal gjøres (større kull/flere kull/desentrale 
kull). 

 
2. Rekruttering og kompetanseheving av fagansatte 

a. Legge til rette for at fagansatte skal oppnå relevant førstekompetanse.  
b. Fortsatt også ansette lærere med eller uten mastergrad – og legge til rette for 

konstruktive løp for kompetanseutvikling 
c. Alle fagansatte skal drive en målrettet egen kompetanseutvikling, herunder 

delta i forskning/forskningsgrupper 
 
3. Tverrprofesjonelt samarbeid/samarbeidslæring 

a. Fortsatt satsing på å utvikle den tverrprofesjonelle kompetansen blant lærere 
og studenter ved programmet - både gjennom rekruttering og faglig utvikling 
av lærere 

b. Videreføre og videreutvikle tverrprofesjonalitet i sammensetning av 
lærerkollegiet/fagansatte ved programmet 

c. I enda større grad ta inn TPS som et satsingsområde i arbeidet med revisjon 
av fagplanen/studieplanen 

 
4. Forskning 

a. Alle fagansatte skal fortsatt være med i minst en av avdelingens 
forskningsgrupper. Vi må fortsatt ta et særlig ansvar for forskningsgruppa 
Funksjonshemming og habilitering 

b. Fagmiljøet ved vernepleie skal fortsatt ha et eget FOU-forum, og gjerne 
arrangere egne FOU-dager (og gjerne i samarbeid med andre) 

c. Legge til rette for stor faglig frihet for fagansatte når det gjelder områder og 
tema for forskning – og deltaking i konkrete prosjekter 

 
5. Relasjonen mellom fagansatte og studenter 

a. Tas fortsatt opp jevnlig i studentevalueringer, i kvalitetsteamet og andre 
samarbeidsfora og i relevante fora for lærerkollegiet 

 
6. Internasjonalisering 

a. Fortsatt prioritere arbeidet med internasjonalisering - særlig mot Tanzania 
(Arusha). Gjelder både faglig utvikling, lærerutveksling, studentutveksling og 
forskning 

b. Tematisere økning av internasjonalisering og utveksling - også overfor land i 
Europa/Norden.  

 
7. Tiltakene foreslått for hvert kull (se foran) 

Tiltak og andre endringer som er foreslått for hvert kull tas til etterretning og 
gjennomføres. 

 
 
 
 

og institusjonsledelsen og praksisfeltet om studenttallene fortsatt kan/skal
økes - og hvordan dette eventuelt skal gjøres {større kull/flere kull/desentrale
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a. AIie fagansatte skal fortsatt være med i minst en av avdelingens

forskningsgrupper. Vi må fortsatt ta et særlig ansvar for forskningsgruppa
Funksjonshemming og habilitering

b. Fagmiljøet ved vernepleie skal fortsatt ha et eget FOU-forum, og gjerne
arrangere egne FOU-dager {og gjerne i samarbeid med andre)

c. Legge ti l rette for stor faglig frihet for fagansatte når det gjelder områder og
tema for forskning - og deltaking i konkrete prosjekter

5. Relasjonen mellom fagansatte og studenter
a. Tas fortsatt opp jevnlig i studentevalueringer, i kvalitetsteamet og andre

samarbeidsfora og i relevante fora for lærerkollegiet

6. Internasjonalisering
a. Fortsatt prioritere arbeidet med internasjonalisering - særlig mot Tanzania

{Arusha). Gjelder både faglig utvikling, lærerutveksling, studentutveksling og
forskning

b. Tematisere økning av internasjonalisering og utveksling - også overfor land i
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gjennomføres.
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Master i helse- og sosialfag 
Fremover skal det arbeides videre med å rekruttere inn et tilfredsstillende antall studenter 
på videreutdanningene/master og det å beholde dem. Her har vi en jobb å gjøre i forkant av 
hvert nytt opptak, ved oppstart av studiet og særlig utover i det første semesteret. Ellers vil 
tilbakemeldingene fra studentene i den årlige evalueringen bli fulgt opp.  
 
I tillegg til arbeidet med rekruttering vil en sentral oppgave for masterprogrammet videre 
være å fortsette kvalitetsarbeidet rundt oppbyggingen av nye monofaglige masterprogram i 
sykepleie, i tråd med ny forskrift om nasjonale retningslinjer knyttet til det enkelte 
masterprogram i helse- og sosialfag. For avdeling HS vil det gjelde master i avansert klinisk 
allmennsykepleie med oppstart høsten 2022, master i helsesykepleie med plan om oppstart 
høsten 2023, samt master i sykepleie innen psykisk helse, rus og avhengighet med plan om 
oppstart høsten 2024.  
 
Ph.d.- programmet 
Det er arbeidet grundig med en gjennomgang av opplæringsdelen i doktorgrads-
programmet og kandidatene rapporterer om en høy tilfredshet med studiet. Måltallet for 
antall disputaser i studieåret 21-22 ble ikke nådd, og doktorgradsutvalget vil derfor være 
oppmerksom på progresjon, kvalitetskriterier og gjennomstrømming. Videre vil vi rette fokus 
mot å øke graden av internasjonalisering ved doktorgradsprogrammet.  
 
Avdelingen har som satsningsområde å fortsette arbeidet med å rekruttere et 
tilfredsstillende antall nøkkelfordelte KD stipendiatstillinger for å sikre tilfredsstillende 
gjennomstrømming på programmet. I tillegg vil avdelingen søke å få tilgang til flere 
stipendiatstillinger gjennom den årlige budsjettprosessen, samt utarbeide prosjektsøknader 
som kan medføre flere eksternfinansierte stipendiatstillinger og postdoktorstillinger, i tråd 
med handlingsplan og tiltaksplan for forskning.  
 
Oppsummering 
Avdelingen er opptatt av høy kvalitet i undervisning, veiledning og forskning, herunder tiltak 
for å legge til rette for kontinuerlig kompetanseheving i fagstaben. Erfaringer fra de nye 
periodiske studieprogramevalueringene vil kunne gi avdelingen et bedre kunnskapsgrunnlag 
for videreutvikling av studieprogrammene.  Avdelingen er ambisiøs når det gjelder økning av 
studieplasser på bachelorprogrammene, for så å kunne imøtekomme den økende 
etterspørselen fra praksisfeltet etter høyere utdannede helse- og sosialfaglig personell 
fremover. Avdelingen har et bredt utdanningstilbud og forskningsområder som utvikles 
innenfor kjerneområdene. Studietilbudene har stor samfunnsrelevans og avdelingen har 
etablert et nært samarbeid med praksisfeltet både lokalt, regionalt og nasjonalt. Det er 
utarbeidet nye samarbeidsavtaler mellom HiMolde og kommunene på institusjonsnivå, med 
tilhørende særavtaler for praksisstudier i tråd med forskrift om nye nasjonale retningslinjer 
for helse- og sosialfagutdanningene. Avdelingen har etablert fast samarbeid med 
kommunene og helseforetaket. Her tas utdanningskapasitet, rekruttering, kvalitet, 
praksissamarbeid, veiledning og andre vesentlige kvalitetsspørsmål opp regelmessig. Vi vil 
framover systematisk evaluere resultatene av disse samarbeidene.  
 
Med tanke på rekruttering av sykepleiere og vernepleiere til regionen er det opprettet et 
samarbeid med ROR kommunene og helseforetaket (HVARM). Samarbeidet med 

Master i helse- og sosialfag
Fremover skal det arbeides videre med å rekruttere inn et tilfredsstillende antall studenter
på videreutdanningene/master og det å beholde dem. Her har vi en jobb å gjøre i forkant av
hvert nytt opptak, ved oppstart av studiet og særlig utover i det første semesteret. Ellers vil
tilbakemeldingene fra studentene i den årlige evalueringen bli fulgt opp.

I tillegg ti l arbeidet med rekruttering vil en sentral oppgave for masterprogrammet videre
være å fortsette kvalitetsarbeidet rundt oppbyggingen av nye monofaglige masterprogram i
sykepleie, i tråd med ny forskrift om nasjonale retningslinjer knyttet t i l det enkelte
masterprogram i helse- og sosialfag. For avdeling HSvil det gjelde master i avansert klinisk
allmennsykepleie med oppstart høsten 2022, master i helsesykepleie med plan om oppstart
høsten 2023, samt master i sykepleie innen psykisk helse, rus og avhengighet med plan om
oppstart høsten 2024.
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programmet og kandidatene rapporterer om en høy tilfredshet med studiet. Måltallet for
antall disputaser i studieåret 21-22 ble ikke nådd, og doktorgradsutvalget vil derfor være
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mot å øke graden av internasjonalisering ved doktorgradsprogrammet.
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periodiske studieprogramevalueringene vil kunne gi avdelingen et bedre kunnskapsgrunnlag
for videreutvikling av studieprogrammene. Avdelingen er ambisiøs når det gjelder økning av
studieplasser på bachelorprogrammene, for så å kunne imøtekomme den økende
etterspørselen fra praksisfeltet etter høyere utdannede helse- og sosialfaglig personell
fremover. Avdelingen har et bredt utdanningstilbud og forskningsområder som utvikles
innenfor kjerneområdene. Studietilbudene har stor samfunnsrelevans og avdelingen har
etablert et nært samarbeid med praksisfeltet både lokalt, regionalt og nasjonalt. Det er
utarbeidet nye samarbeidsavtaler mellom HiMolde og kommunene på institusjonsnivå, med
tilhørende særavtaler for praksisstudier i tråd med forskrift om nye nasjonale retningslinjer
for helse- og sosialfagutdanningene. Avdelingen har etablert fast samarbeid med
kommunene og helseforetaket. Her tas utdanningskapasitet, rekruttering, kvalitet,
praksissamarbeid, veiledning og andre vesentlige kvalitetsspørsmål opp regelmessig. Vi vil
framover systematisk evaluere resultatene av disse samarbeidene.

Med tanke på rekruttering av sykepleiere og vernepleiere til regionen er det opprettet et
samarbeid med ROR kommunene og helseforetaket {HVARM). Samarbeidet med
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kommunene på Nordmøre gjennom NIPR (Nordmøre interkommunale politiske råd) ble i 
21/22 ivaretatt av dekan. Dette arbeidet har et svært viktig mandat, med den hensikt å finne 
bærekraftige ordninger for økt utdannelse av helsefaglig personell til regionen. 
 
Avdelingen har som målsetting å øke studenttallet på utdanningsprogrammene fra høsten 
2022, og i den forbindelse er avdelingen i gang med å se nærmere på øvingslokalene for 
simuleringsaktivitet på begge campus, i forhold til oppgradering av øvingsareal, lagerplass, 
utstyr og ventilasjon.  
 
I tillegg er det satt i gang et arbeid med oppgradering av testlab. Fysiologi i tilknytning til 
avdelingens simulerings og ferdighetsenhet, som vil være et viktig bidrag i utvikling av nye 
utdanningsprogram ved avdelingen, og ikke minst også i det etablerte samarbeidet med 
spesialisthelsetjenesten i Helse Møre og Romsdal - HF, herunder et forskningssamarbeid 
med bla ortopedimiljøet i Kristiansund. 
 
Det å skape gode arenaer for læring, mestring og trivsel for studentene vil være et prioritert 
område fremover, herunder satsningen på å lage gode digitale og fysiske 
undervisningsopplegg eller en kombinasjon av disse. Videreutvikling av kvalitativt gode 
studietilbud i tråd med samfunnets behov vil være et sentralt arbeid for avdelingen 
fremover. 
 

3.2 Avdeling for økonomi og samfunnsvitenskap 

3.2.1 Rammekvalitet 
Inntakskvalitet og studenttall 
Høsten 2021 var det ved Avdeling ØS registrert 1300 studenter, mot 870 studenter i 2020. 
Dette er en formidabel økning i antall registrerte studenter. Det meste av veksten er knyttet 
til en økning av antall emnestudenter på både ØS- og LOG-emner. I tillegg bidro 
gjennomføring av Ledelse i helse- og sosialtjenesten (LIHS, opptak annethvert år) med 30 
studenter og oppstart av Bachelor i rettsvitenskap, 60 studenter, til det meste av økningen. 
Master i helseledelse som er et samarbeid mellom Høgskolene i Molde og Volda og NTNU 
Ålesund, der studentene blir registrert ved NTNU Ålesund der de blir tatt opp. HiMolde får 
godskrevet studiepoengproduksjon for de emner som vi har ansvar for. Det betyr blant 
annet at det reelle studenttallet på LIHS er høyere om vi også legger til de 48 studentene 
som tok LIHS som del av sin master. En mer detaljert oppstilling av aktive studenter pr. 
studieprogram ser slik ut: 
 
 Aktive studenter ved de ulike studieprogram på avdeling ØS. Kilde: DBH. 

 2019 2020 2021 

Bachelor i juss og administrasjon 95 95  

Bachelor i politikk, juss og administrasjon   100 

Bachelor i regnskap og revisjon 25 5 5 

Bachelor i rettsvitenskap   60 

Bachelor i Sport Management (idrettsledelse) 100 110 110 

Bachelor i økonomi og administrasjon 150 175 190 

Emnestudenter 170 185 490 

kommunene på Nordmøre gjennom NIPR {Nordmøre interkommunale politiske råd) ble i
21/22 ivaretatt av dekan. Dette arbeidet har et svært viktig mandat, med den hensikt å finne
bærekraftige ordninger for økt utdannelse av helsefaglig personell t i l regionen.

Avdelingen har som målsetting å øke studenttallet på utdanningsprogrammene fra høsten
2022, og i den forbindelse er avdelingen i gang med å se nærmere på øvingslokalene for
simuleringsaktivitet på begge campus, i forhold t i l oppgradering av øvingsareal, lagerplass,
utstyr og ventilasjon.

I tillegg er det satt i gang et arbeid med oppgradering av testlab. Fysiologi i tilknytning t i l
avdelingens simulerings og ferdighetsenhet, som vil være et viktig bidrag i utvikling av nye
utdanningsprogram ved avdelingen, og ikke minst også i det etablerte samarbeidet med
spesialisthelsetjenesten i Helse Møre og Romsdal - HF, herunder et forskningssamarbeid
med bla ortopedimiljøet i Kristiansund.

Det å skape gode arenaer for læring, mestring og trivsel for studentene vil være et prioritert
område fremover, herunder satsningen på å lage gode digitale og fysiske
undervisningsopplegg eller en kombinasjon av disse. Videreutvikling av kvalitativt gode
studietilbud i tråd med samfunnets behov vil være et sentralt arbeid for avdelingen
fremover.

3.2 Avdelingfor økonomi og samfunnsvitenskap

3.2.1 Rammekvalitet
Inntakskvalitet og studenttal/
Høsten 2021 var det ved Avdeling ØSregistrert 1300 studenter, mot 870 studenter i 2020.
Dette er en formidabel økning i antall registrerte studenter. Det meste av veksten er knyttet
t i l en økning av antall emnestudenter på både ØS- og LOG-emner. I tillegg bidro
gjennomføring av Ledelse i helse- og sosialtjenesten {LIHS, opptak annethvert år) med 30
studenter og oppstart av Bachelor i rettsvitenskap, 60 studenter, t i l det meste av økningen.
Master i helseledelse som er et samarbeid mellom Høgskolene i Molde og Volda og NTNU
Ålesund, der studentene blir registrert ved NTNU Ålesund der de blir tatt opp. HiMolde får
godskrevet studiepoengproduksjon for de emner som vi har ansvar for. Det betyr blant
annet at det reelle studenttallet på LIHSer høyere om vi også legger t i l de 48 studentene
som tok LIHSsom del av sin master. En mer detaljert oppstilling av aktive studenter pr.
studieprogram ser slik ut:

Aktive studenter ved de ulike studieprogram på avdeling ØS. Kilde: DBH.
2019 2020 2021

Bachelor i juss og administrasjon 95 95

Bachelor i politikk, juss og administrasjon I I 100

Bachelor i regnskap og revisjon 25 5 5

Bachelor i rettsvitenskap I I 60

Bachelor i Sport Management (idrettsledelse) 100 110 110

Bachelor i økonomi og administrasjon 150 I 175 I 190

Emnestudenter 170 185 490
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Master i helseledelse  50 80 

Master i samfunnsendring, organisasjon og ledelse 55 55 50 

Master i økonomi og administrasjon 25 25 25 

Master of Science in Sport Management 35 30 25 

Videreutdanning i bærekraftig byutvikling 5   
Videreutdanning i ledelse i helse- og sosialtjenesten 60  30 

Årsstudium for Sjøkrigsskolen 15   
Årsstudium i bedriftsøkonomi 35 30 25 

Årsstudium i Idrett og Adventure 25 20 30 

Årsstudium i juss 30 65  

Årsstudium i juss og økonomi   20 

Årsstudium i organisasjon og personalledelse  20 55 

Årsstudium i statsvitenskap 20 Avviklet Avviklet 

Sum 835 870 1300 

Ser vi på inntakskvaliteten, så viser tabellen under gjennomsnittlig opptakspoeng og 
karakterpoeng for de som har startet på de ulike studieprogrammene via søknad i 
samordnet opptak. Det vil si at masterstudium og andre studium med lokalt opptak ikke er 
med i denne oversikten. Oversikten viser at bachelor i rettsvitenskap har studentene med de 
høyest karakter- og opptakspoengene.  

Gjennomsnittlige opptakspoeng for søkere i 2021. Kilde: DBH.  
2021 Studieprogramnavn 

Opptakspoeng 
totalt 

Karakter- 
poeng 

Bachelor i politikk, juss og administrasjon 43.38 35.88 
Bachelor i rettsvitenskap 53.05 49.18 
Bachelor i Sport Management (idrettsledelse) 44.27 39.54 
Bachelor i økonomi og administrasjon 44.41 37.58 
Årsstudium i bedriftsøkonomi 49.42 42.89 
Årsstudium i idrett og Adventure 45.15 42.79 
Årsstudium i juss og økonomi 46.13 39.03 
Årsstudium i organisasjon og personalledelse 47.91 38.91 
Sum 45.55 39.26 

Studentmassen på avdelingen 
Avdelingen har en nokså jevn kjønnsfordeling blant studentene, 55 % kvinner og 45 % menn. 
Kjønnsfordelingen har holdt seg stabil de siste årene, men vi ser en særlig økning i antall 
kvinner i 2021. Dette skyldes blant annet opptak på LIHS og bachelor i rettsvitenskap som 
har vesentlig høyere kvinneandel. Bachelor i Sport Management har på sin side en høy 
overvekt av menn (86 %).  
 
Ser vi på alder så er hovedvekten av studentene på avdeling ØS mellom 20-24 år og den nest 
største gruppen er mellom 25-29 år, deretter 30-34 år. Denne fordelingen er relativt jevn fra 
år til år, men i 2021 ser vi at både aldersgruppen 25-29 år og 30-34 år har økt betraktelig. 

Master i helseledelse I so I 80

Master i samfunnsendring, organisasjon og ledelse 55 55 so

Master i økonomi og administrasjon 2s I 2s I 25

Master of Science in Sport Management 35 30 25

Videreutdanning i bærekraftig byutvikling sl I
Videreutdanning i ledelse i helse- og sosialtjenesten 60 30

Årsstudium for Sjøkrigsskolen 1s I I
Årsstudium i bedriftsøkonomi 35 30 25

Årsstudium i Idrett og Adventure 2s I 20 I 30

Årsstudium i juss 30 65

Årsstudium i juss og økonomi I I 20

Årsstudium i organisasjon og personalledelse I 20 55

Årsstudium i statsvitenskap 20 I Avviklet I Avviklet

Sum 835 870 1300

Ser vi på inntakskvaliteten, så viser tabellen under gjennomsnittlig opptakspoeng og
karakterpoeng for de som har startet på de ulike studieprogrammene via søknad i
samordnet opptak. Det vil si at masterstudium og andre studium med lokalt opptak ikke er
med i denne oversikten. Oversikten viser at bachelor i rettsvitenskap har studentene med de
høyest karakter- og opptakspoengene.

Gjennomsnittlige opptakspoeng for søkere i 2021. Kilde: DBH.

Bachelor i politikk, juss og administrasjon

Opptakspoeng Karakter-
totalt poeng

43.38 35.88
Bachelor i rettsvitenskap 53.05 49.18
Bachelor i Sport Management (idrettsledelse) 44.27 39.54
Bachelor i økonomi og administrasjon 44.41 37.58
Årsstudium i bedriftsøkonomi 49.42 42.89
Årsstudium i idrett og Adventure 45.15 42.79
Årsstudium i juss og økonomi 46.13 39.03
Årsstudium i organisasjon og personalledelse 47.91 38.91
Sum 45.55 39.26

Studentmassen på avdelingen
Avdelingen har en nokså jevn kjønnsfordeling blant studentene, 55 % kvinner og 45 % menn.
Kjønnsfordelingen har holdt seg stabil de siste årene, men vi ser en særlig økning i antall
kvinner i 2021. Dette skyldes blant annet opptak på LIHSog bachelor i rettsvitenskap som
har vesentlig høyere kvinneandel. Bachelor i Sport Management har på sin side en høy
overvekt av menn {86 %).

Ser vi på alder så er hovedvekten av studentene på avdeling ØSmellom 20-24 år og den nest
største gruppen er mellom 25-29 år, deretter 30-34 år. Denne fordelingen er relativt jevn fra
år ti l år, men i 2021 ser vi at både aldersgruppen 25-29 år og 30-34 år har økt betraktelig.
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Dette henger kanskje sammen med økningen i antall emnestudenter og at det var flere som 
kombinerer studier med arbeid.  
 
Undervisningsrom og lokaler  
Høgskolen i Molde har i hovedsak gode og hensiktsmessige lokaler for undervisning og 
gruppearbeid. Tidligere har det vært press på grupperom, særlig større grupperom. 
Årsstudium idrett og Adventure har en del undervisning i praktiske idrettsferdigheter. Her 
mangler høgskolen gode undervisningslokaler, og vi må leie hallplass andre steder i byen. 
Styrkerommet og Sportlab er ellers to viktige spesialrom for de to nevnte 
studieprogrammene.   
 
Stillingsressurser  
Tall fra DBH viser at ved avdelingen var det 31,42 studenter per faglige årsverk i 2021. Dette 
er høyt, og langt høyere enn de to andre avdelingene ved HiMolde (snitt for HiMolde var på 
21,69 studenter/ faglig ansatt). Sammenligner vi med andre vitenskapelige høgskoler med 
tilsvarende fagfelt som oss, kan vi trekke frem Norges Handelshøgskole som i 2021 hadde 
14,12 studenter per faglige årsverk. Norges idrettshøgskole hadde til sammenlikning 9,9 i 
2021.  
 
Ser en på fordelingen av antall studenter per ansatt de siste årene så har avdelingen hatt en 
uønsket utvikling. Fra 2020 da det var 24,64 studenter per faglige årsverk i 2020 har tallet 
steget med vel 27 prosent til 31,42 studenter per faglige årsverk i 2021. Selv om denne 
økningen nok i stor grad henger sammen med økt antall emnestudenter i 2021/2022, så 
formidler det også en noe krevende ressurssituasjon ved avdelingen der økt aktivitet 
kombinert med at vi ikke har klart å ansette nye etter avganger, bla som følge av oppnådd 
pensjonsalder, har bidratt til denne utviklingen. Avdelingen ønsker ytterligere vekst de neste 
årene. Dette, sammen med flere forventede avganger for oppnådd pensjonsalder gjør at 
godt rekrutteringsarbeid for å styrke staben vil være en viktig oppgave for avdelingens 
ledelse i årene fremover.    
 

3.2.2 Programkvalitet 
Studielederrollen 
Studielederne utgjør sammen med dekan og kontorsjef avdelingens ledergruppe, og har et 
viktig faglig-administrativt ansvar for utvikling, drift og oppfølging og evaluering av 
programmene. Sommeren 2023 skal studieledere utpekes på nytt for en 2-års periode. For 
avdelingen er det ønskelig at flest mulig av dagens studieledere også tar på seg en ny 
periode fra 2023-2025.  
 
Oversikt over studieledere ved avdeling ØS, studieåret 2021/2022 

Program Studieleder 
Bachelor i politikk, juss og administrasjon 
Årsstudiet i organisasjon og personalledelse 

Førsteamanuensis Sølve Mikal Krekvik 
Nerland 

Bachelor i Sport Management 
Årsstudiet i Idrett og Adventure 

Førsteamanuensis Oskar Solenes 
(Førsteamanuensis Kjell Marius Herskedal 
overtok fra april 2021) 

Dette henger kanskje sammen med økningen i antall emnestudenter og at det var flere som
kombinerer studier med arbeid.

Undervisningsrom og lokaler
Høgskolen i Molde har i hovedsak gode og hensiktsmessige lokaler for undervisning og
gruppearbeid. Tidligere har det vært press på grupperom, særlig større grupperom.
Årsstudium idrett og Adventure har en del undervisning i praktiske idrettsferdigheter. Her
mangler høgskolen gode undervisningslokaler, og vi må leie hallplass andre steder i byen.
Styrkerommet og Sportlab er ellers to viktige spesialrom for de to nevnte
studieprogrammene.

Stillingsressurser
Tall fra DBH viser at ved avdelingen var det 31,42 studenter per faglige årsverk i 2021. Dette
er høyt, og langt høyere enn de to andre avdelingene ved HiMolde {snitt for HiMolde var på
21,69 studenter/ faglig ansatt). Sammenligner vi med andre vitenskapelige høgskoler med
tilsvarende fagfelt som oss, kan vi trekke frem Norges Handelshøgskole som i 2021 hadde
14,12 studenter per faglige årsverk. Norges idrettshøgskole hadde ti l sammenlikning 9,9 i
2021.

Ser en på fordelingen av antall studenter per ansatt de siste årene så har avdelingen hatt en
uønsket utvikling. Fra 2020 da det var 24,64 studenter per faglige årsverk i 2020 har tallet
steget med vel 27 prosent t i l 31,42 studenter per faglige årsverk i 2021. Selv om denne
økningen nok i stor grad henger sammen med økt antall emnestudenter i 2021/2022, så
formidler det også en noe krevende ressurssituasjon ved avdelingen der økt aktivitet
kombinert med at vi ikke har klart å ansette nye etter avganger, bla som følge av oppnådd
pensjonsalder, har bidratt t i l denne utviklingen. Avdelingen ønsker ytterligere vekst de neste
årene. Dette, sammen med flere forventede avganger for oppnådd pensjonsalder gjør at
godt rekrutteringsarbeid for å styrke staben vil være en viktig oppgave for avdelingens
ledelse i årene fremover.

3.2.2 Programkvalitet
Studielederrollen
Studielederne utgjør sammen med dekan og kontorsjef avdelingens ledergruppe, og har et
viktig faglig-administrativt ansvar for utvikling, drift og oppfølging og evaluering av
programmene. Sommeren 2023 skal studieledere utpekes på nytt for en 2-års periode. For
avdelingen er det ønskelig at flest mulig av dagens studieledere også tar på seg en ny
periode fra 2023-2025.

Oversikt over studieledere ved avdeling ØS, studieåret 2021/2022
Program Studieleder
Bachelor i politikk, juss og administrasjon Førsteamanuensis Sølve Mikal Krekvik
Årsstudiet i organisasjon og personalledelse Nerland
Bachelor i Sport Management Førsteamanuensis Oskar Solenes
Årsstudiet i Idrett og Adventure {Førsteamanuensis Kjell Marius Herskedal

overtok fra april 2021)
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Bachelor i rettsvitenskap 
Årsstudiet i juss og økonomi 

Førsteamanuensis Odd Anders Bøyum-
Folkeseth 

Bachelor i økonomi og administrasjon 
Master i økonomi og administrasjon 
Årstudiet i Bedriftsøkonomi 

Førsteamanuensis Knut Peder Heen 

Master i Samfunnsendring, organisasjon og 
ledelse 

Professor Dag Magne Berge 

MSc Sport Management Førsteamanuensis Solveig Straume 
Master i Helseledelse 
Ledelse i helse- og sosialsektoren 

Professor Turid Aarset 

 
Pedagogisk kompetanse 
Ved avdeling ØS hadde 67,5 prosent av undervisningspersonalet i fast stilling 
førstekompetanse i studieåret 2021/2022. Av disse var det 19 prosent (7 stk.) med 
professorkompetanse, hvorav to kvinner. Et knapt mindretall av avdelingens ansatte har 
formell praktisk-pedagogisk kompetanse, og det er derfor mange som har behov for å ta UH-
pedagogikk. Særlig gjelder dette professorgruppen, men også i høgskolelektorgruppen er det 
flere nyansatte som mangler formell pedagogisk kompetanse. Det stilles krav om at 
nyansatte som ikke har slik utdanning skal ta UH-pedagogikk innen to år, og dette er lagt inn 
i planene til nyansatte. Samtidig er det slik at det er et begrenset antall plasser som er 
tilgjengelig hvert år, da avdelingens ansatte får tilbud om å delta på UH-ped i regi av Oslo 
Met eller Dronning Mauds minne i Trondheim. Med muligheter for også å kunne ta slik 
utdanning ved Høgskulen i Volda håper vi at andelen fast ansatte med formell pedagogisk 
utdanning vil øke de neste årene. 
 
Undervisning 
Undervisning er vår viktigste kjerneaktivitet, som skal støttes av forskning på høyt 
internasjonalt nivå. I avdelingens handlingsplan knyttet til Strategi 2025, er et av 
hovedmålene å legge til rette for mer tilstedeværelse på campus for studentene og mer 
faglig studentaktivitet på campus. Koronapandemien, med smitteverntiltak og digitale tilbud 
i alle emner, har vært fulgt av mindre oppmøte i undervisningen.  
 

Tilbakemeldinger fra studentene, både via emneevalueringer og via møter i kvalitetsteam, 
tyder på at studenter generelt sett i hovedsak er fornøyd med undervisningen. Av slike 
evalueringer framkommer det punkter med forbedringspotensial, og de følges opp videre av 
emneansvarlige. Mange studenter setter spesielt stor pris på de sosio-faglige forholdene. 
Koronapandemien synes likevel å ha utfordret dette. Den fysiske tilstedeværelsen i 
undervisningen er redusert, og flere studenter har uttrykt ønske om sosiale tiltak som kan 
kompensere for dette. I studieåret 2021/22 var campus i hovedsak åpen. Inntrykket er at 
studentene i hovedsak var fornøyde med opplegget i perioden campus var stengt pga. 
koronasituasjonen. Men det ble samtidig uttrykt problemer med stengt campus; isolasjon, 
manglende motivasjon, passivitet i Zoom, mv. Overgangen fra skoleeksamen til 
hjemmeeksamen under pandemien, og endringer i typer oppgaver som følge av dette, 
skapte også usikkerhet hos enkelte studenter om type oppgaver.  
 
Arbeidslivsrelevans 
Avdeling ØS arbeider med å opprette utplassering i alle studieprogram, og dette er nå på 
plass i alle bachelorprogram og to av masterprogrammene. Så langt er det bare ett program 

Bachelor i rettsvitenskap Førsteamanuensis Odd Anders Bøyum-
Årsstudiet i juss og økonomi Folkeseth
Bachelor i økonomi og administrasjon Førsteamanuensis Knut Peder Heen
Master i økonomi og administrasjon
Årstudiet i Bedriftsøkonomi
Master i Samfunnsendring, organisasjon og Professor Dag Magne Berge
ledelse
MSc Sport Management Førsteamanuensis Solveig Straume
Master i Helseledelse Professor Turid Aarset
Ledelse i helse- og sosialsektoren

Pedagogisk kompetanse
Ved avdeling ØShadde 67,5 present av undervisningspersonalet i fast stilling
førstekompetanse i studieåret 2021/2022. Av disse var det 19 present (7 stk.) med
professorkompetanse, hvorav to kvinner. Et knapt mindretall av avdelingens ansatte har
formell praktisk-pedagogisk kompetanse, og det er derfor mange som har behov for å ta UH-
pedagogikk. Særlig gjelder dette professorgruppen, men også i høgskolelektorgruppen er det
flere nyansatte som mangler formell pedagogisk kompetanse. Det stilles krav om at
nyansatte som ikke har slik utdanning skal ta UH-pedagogikk innen to år, og dette er lagt inn
i planene t i l nyansatte. Samtidig er det slik at det er et begrenset antall plasser som er
tilgjengelig hvert år, da avdelingens ansatte får tilbud om å delta på UH-ped i regi av Oslo
Met eller Dronning Mauds minne i Trondheim. Med muligheter for også å kunne ta slik
utdanning ved Høgskulen i Volda håper vi at andelen fast ansatte med formell pedagogisk
utdanning vil øke de neste årene.

Undervisning
Undervisning er vår viktigste kjerneaktivitet, som skal støttes av forskning på høyt
internasjonalt nivå. I avdelingens handlingsplan knyttet til Strategi 2025, er et av
hovedmålene å legge t i l rette for mer tilstedeværelse på campus for studentene og mer
faglig studentaktivitet på campus. Koronapandemien, med smitteverntiltak og digitale tilbud
i alle emner, har vært fulgt av mindre oppmøte i undervisningen.

Tilbakemeldinger fra studentene, både via emneevalueringer og via møter i kvalitetsteam,
tyder på at studenter generelt sett i hovedsak er fornøyd med undervisningen. Av slike
evalueringer framkommer det punkter med forbedringspotensial, og de følges opp videre av
emneansvarlige. Mange studenter setter spesielt stor pris på de sosio-faglige forholdene.
Koronapandemien synes likevel å ha utfordret dette. Den fysiske tilstedeværelsen i
undervisningen er redusert, og flere studenter har uttrykt ønske om sosiale tiltak som kan
kompensere for dette. I studieåret 2021/22 var campus i hovedsak åpen. Inntrykket er at
studentene i hovedsak var fornøyde med opplegget i perioden campus var stengt pga.
koronasituasjonen. Men det ble samtidig uttrykt problemer med stengt campus; isolasjon,
manglende motivasjon, passivitet i Zoom, mv. Overgangen fra skoleeksamen ti l
hjemmeeksamen under pandemien, og endringer i typer oppgaver som følge av dette,
skapte også usikkerhet hos enkelte studenter om type oppgaver.

Arbeidslivsrelevans
Avdeling ØSarbeider med å opprette utplassering i alle studieprogram, og dette er nå på
plass i alle bachelorprogram og to av masterprogrammene. Så langt er det bare ett program
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(MSc Sport Management) som har utplasseringsemne som obligatorisk del av utdanningen, 
for de andre programmene er utplassering enn så lenge et valgbart emne. Dette skyldes 
gjerne at man ikke har plasser til alle studenter. Det er dessuten ansett som hensiktsmessig å 
ha et karakterkrav med en gjennomsnittskarakter på C eller bedre for å få plass på 
utplassering. Stor sett er det slik at de som ønsker seg i utplassering får plass. Dette gir et 
godt samarbeid med de arbeidsplassene som tar imot studenter. Studentene får koble seg til 
relevant arbeidsliv, de får øve seg på å arbeide med relevante faglige problemstillinger i en 
praktisk kontekst, og de bidrar med ønsket kompetanse inn til arbeidslivet. De 
arbeidsplassene som tar imot studentene melder fra om at det er nyttig å bli bedre kjent 
med våre utdanninger og hvilken kompetanse studentene besitter, og de opplever at 
studentene kan tilføre nyttig kunnskap og perspektiver til arbeidsplassen. Samarbeidet 
mellom avdelingen og arbeidslivet om utplasseringsemnene gir også avdelingen et 
kontaktnettverk som er nyttig å anvende i ulike evalueringer av studieprogram.   
  
Avdeling ØS åpner opp for, og oppfordrer alle emneansvarlige til å invitere inn 
gjesteforelesere fra arbeidslivet. Dette gjøres i stadig mer utstrakt grad, og studentene 
opplever det som svært nyttig. Studentene har mellom annet i studiebarometeret bedt om 
at en del av studieprogrammenes arbeidslivsrelevans tydeliggjøres. Gjesteforelesere bidrar 
til å knytte faglig kunnskap til praktiske og reelle problemstillinger en står overfor i de ulike 
arbeidsplasser.   
  
Avdeling ØS samarbeider med både private bedrifter, offentlig sektor og frivillige 
organisasjoner om bachelor- og masteroppgaver knyttet til problemstillinger som er levert 
av organisasjonen selv eller som er utviklet i samspill mellom studenten og organisasjonen. 
Dette kan foregå ved at organisasjonene leverer relevante problemstillinger de ønsker 
forskning på, eller at studentene som er i praksis samarbeider med arbeidsplassen om å 
utvikle en problemstilling som studenten så tar utgangspunkt i sin forskningsoppgave.   
  
HiMolde v/avdeling ØS har opprettet en felles mastergrad i helseledelse sammen med NTNU 
Ålesund og Høgskulen i Volda. Her deltar avdelingen også i Samarbeid- og utviklingsarena for 
helseledere i Møre og Romsdal (SUHEL). I dette nettverket deltar KS, helseforetaket i Møre 
og Romsdal, helseledere, studenter og de tre nevnte utdanningsinstitusjonene. Her 
arrangeres det jevnlige seminar med ulik tematikk for helseledere i fylket.   
  
Ansatte ved avdelingen deltar i ulike forskningsprosjekt, ofte tverrfaglige, i samarbeid med 
næringsliv og offentlig sektor. Disse tar gjerne utgangspunkt i sentrale samfunnsutfordringer 
og problemstillinger i den aktuelle sektoren. Dette gjelder eksempelvis deltakelse og 
inkludering i frivillige lag- og organisasjoner, tilrettelegging for innovasjon og 
entreprenørskap i idretten, lokal og global matproduksjon og distribusjon, frafall og 
utenforskap i videregående opplæring, og bedre og mer tilgjengelige helse- og 
velferdstjenester.   
 
Studieplanutvikling og valgfagstrategi  
Noen av studiene ved avdelingen er underlagt nasjonale rammeplaner. Det gjelder bachelor i 
økonomi og administrasjon som er pålagt å følge rammeplanen fra NRØA. Dette betyr at 
fagsammensetningen i programmet vedtas på nasjonalt plan i samarbeid med 
representanter for både studenter og arbeidsliv. Likeså må masterstudiet i økonomi og 

{MSc Sport Management) som har utplasseringsemne som obligatorisk del av utdanningen,
for de andre programmene er utplassering enn så lenge et valgbart emne. Dette skyldes
gjerne at man ikke har plasser ti l alle studenter. Det er dessuten ansett som hensiktsmessig å
ha et karakterkrav med en gjennomsnittskarakter på C eller bedre for å få plass på
utplassering. Stor sett er det slik at de som ønsker seg i utplassering får plass. Dette gir et
godt samarbeid med de arbeidsplassene som tar imot studenter. Studentene får koble seg ti l
relevant arbeidsliv, de får øve seg på å arbeide med relevante faglige problemstillinger i en
praktisk kontekst, og de bidrar med ønsket kompetanse inn ti l arbeidslivet. De
arbeidsplassene som tar imot studentene melder fra om at det er nyttig å bli bedre kjent
med våre utdanninger og hvilken kompetanse studentene besitter, og de opplever at
studentene kan tilføre nyttig kunnskap og perspektiver t i l arbeidsplassen. Samarbeidet
mellom avdelingen og arbeidslivet om utplasseringsemnene gir også avdelingen et
kontaktnettverk som er nyttig å anvende i ulike evalueringer av studieprogram.

Avdeling ØSåpner opp for, og oppfordrer alle emneansvarlige ti l å invitere inn
gjesteforelesere fra arbeidslivet. Dette gjøres i stadig mer utstrakt grad, og studentene
opplever det som svært nyttig. Studentene har mellom annet i studiebarometeret bedt om
at en del av studieprogrammenes arbeidslivsrelevans tydeliggjøres. Gjesteforelesere bidrar
t i l å knytte faglig kunnskap ti l praktiske og reelle problemstillinger en står overfor i de ulike
arbeidsplasser.

Avdeling ØS samarbeider med både private bedrifter, offentlig sektor og frivillige
organisasjoner om bachelor- og masteroppgaver knyttet t i l problemstillinger som er levert
av organisasjonen selv eller som er utviklet i samspill mellom studenten og organisasjonen.
Dette kan foregå ved at organisasjonene leverer relevante problemstillinger de ønsker
forskning på, eller at studentene som er i praksis samarbeider med arbeidsplassen om å
utvikle en problemstilling som studenten så tar utgangspunkt i sin forskningsoppgave.

HiMolde v/avdeling ØShar opprettet en felles mastergrad i helseledelse sammen med NTNU
Ålesund og Høgskulen i Volda. Her deltar avdelingen også i Samarbeid- og utviklingsarena for
helseledere i Møre og Romsdal {SUHEL). I dette nettverket deltar KS, helseforetaket i Møre
og Romsdal, helseledere, studenter og de tre nevnte utdanningsinstitusjonene. Her
arrangeres det jevnlige seminar med ulik tematikk for helseledere i fylket.

Ansatte ved avdelingen deltar i ulike forskningsprosjekt, ofte tverrfaglige, i samarbeid med
næringsliv og offentlig sektor. Disse tar gjerne utgangspunkt i sentrale samfunnsutfordringer
og problemstillinger i den aktuelle sektoren. Dette gjelder eksempelvis deltakelse og
inkludering i frivillige lag- og organisasjoner, tilrettelegging for innovasjon og
entreprenørskap i idretten, lokal og global matproduksjon og distribusjon, frafall og
utenforskap i videregående opplæring, og bedre og mer tilgjengelige helse- og
velferdstjenester.

Studieplanutvikling og valgfagstrategi
Noen av studiene ved avdelingen er underlagt nasjonale rammeplaner. Det gjelder bachelor i
økonomi og administrasjon som er pålagt å følge rammeplanen fra NRØA. Dette betyr at
fagsammensetningen i programmet vedtas på nasjonalt plan i samarbeid med
representanter for både studenter og arbeidsliv. Likeså må masterstudiet i økonomi og
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administrasjon oppfylle breddekravet til siviløkonomutdanningen. Dette legger noen 
begrensninger på tilbudet av valgfag innen økonomi.  
 
Valgfagstilbudet for de fleste bachelorstudiene består i stor grad av emner fra andre 
studieprogram. Det er mange positive elementer med en slik breddestrategi, men det kan 
også gå på bekostning av en ønsket faglig spesialisering.  
 
Sensur 
Tall fra DBH viser at vel 80 prosent av alle eksamener ved avdelingen ble sensurert innen 
fristen (78,3 % i 2021 og 82,2% i 2022). Utvider vi og ser på sensur innen en uke etter firsten 
så var det 18 prosent i 2021 og 15,7 prosent i 2022. 3,6 prosent i 2021 og 2 prosent i 2022 
var mer enn en uke forsinket.  
 
Klager 
Antallet klager har tidligere ligget på et nokså jevnt nivå fra år til år, men som det kommer 
frem av tabellen under så steg tallene betydelig i studieåret 2019/20. I 2020/2021 gikk antall 
klager noe ned, før det for studieåret 2021/2022 igjen stiger til 81 klager. Av de som klaget 
fikk 30 prosent forbedret sin karakter, 7 prosent fikk dårligere karakter mens 63 prosent var 
uendret. Man antar at det forhøyede antallet klager de siste årene kan ha sammenheng med 
endringer i eksamensform og overgang til digitale hjemmeeksamener. I så fall vil disse 
tallene synke med at man går tilbake til skoleeksamen i mange emner. Noe av økningen kan 
også ha sammenheng med økt studenttall og flere studieprogrammer og emner.  
 
Forskningsrelevans 
Avdelingens forskningsinnsats er viktig fundament for avdelingens virksomhet, og skal støtte 
opp under undervisningen. Publiseringsresultatet var jevnt i mange år, før det skjøt fart i 
2019 med 43,4 publiseringspoeng. Og selv om resultatene for 2020 og 2021 er lavere, så er 
det likevel på et vesentlig høyere nivå enn i 2018.  
 
Publikasjonspoeng Avdeling ØS. Tall for 2021 per 31.08. 

 2018 2019 2020 2021 
Publikasjonspoeng ØS 15,7 43,4 37,1 35,3 

 
Avdelingen har følgende forskningsgrupper: Sport Management, SOL (Samfunnsendring, 
organisasjon og ledelse), MIIBS (Marketing, Innovation, International Business & Strategy), 
Bærekraftige samfunn, Globale utfordringer, politikk og organisasjon og Barn og Barndom. 
Flere av gruppene har deltakere som går på tvers av avdelinger og institusjoner. Ansatte ved 
avdelingen deltar stort sett i flere forskningsgrupper. Forskningsgruppene har i løpet av 
studieåret arrangert seminar eller workshops med inviterte gjesteforelesere.  

3.2.3 Resultatkvalitet 
Studiepoeng og antall kandidater  
Tabellen under viser at studiepoengproduksjonen per student ved avdelingen har holdt seg 
relativt stabil de siste årene.  
 
Oversikt over studiepoengproduksjon per student årene 2019-21 Avd.ØS. Kilde DBH.  

Studieprogram 2019 2020 2021 

administrasjon oppfylle breddekravet t i l siviløkonomutdanningen. Dette legger noen
begrensninger på tilbudet av valgfag innen økonomi.

Valgfagstilbudet for de fleste bachelorstudiene består i stor grad av emner fra andre
studieprogram. Det er mange positive elementer med en slik breddestrategi, men det kan
også gå på bekostning av en ønsket faglig spesialisering.

Sensur
Tall fra DBH viser at vel 80 prosent av alle eksamener ved avdelingen ble sensurert innen
fristen {78,3 % i 2021 og 82,2% i 2022). Utvider vi og ser på sensur innen en uke etter firsten
så var det 18 prosent i 2021 og 15,7 prosent i 2022. 3,6 prosent i 2021 og 2 prosent i 2022
var mer enn en uke forsinket.

Klager
Antallet klager har tidligere ligget på et nokså jevnt nivå fra år t i l år, men som det kommer
frem av tabellen under så steg tallene betydelig i studieåret 2019/20. I 2020/2021 gikk antall
klager noe ned, før det for studieåret 2021/2022 igjen stiger ti l 81 klager. Av de som klaget
fikk 30 prosent forbedret sin karakter, 7 prosent fikk dårligere karakter mens 63 prosent var
uendret. Man antar at det forhøyede antallet klager de siste årene kan ha sammenheng med
endringer i eksamensform og overgang ti l digitale hjemmeeksamener. I så fall vil disse
tallene synke med at man går tilbake ti l skoleeksamen i mange emner. Noe av økningen kan
også ha sammenheng med økt studenttall og flere studieprogrammer og emner.

Forskningsrelevans
Avdelingens forskningsinnsats er viktig fundament for avdelingens virksomhet, og skal støtte
opp under undervisningen. Publiseringsresultatet var jevnt i mange år, før det skjøt fart i
2019 med 43,4 publiseringspoeng. Og selv om resultatene for 2020 og 2021 er lavere, så er
det likevel på et vesentlig høyere nivå enn i 2018.

Publikasjonspoeng Avdeling ØS. Tall for 2021 per 31.08.

Avdelingen har følgende forskningsgrupper: Sport Management, SOL {Samfunnsendring,
organisasjon og ledelse), MIIBS {Marketing, Innovation, International Business & Strategy),
Bærekraftige samfunn, Globale utfordringer, politikk og organisasjon og Barn og Barndom.
Flere av gruppene har deltakere som går på tvers av avdelinger og institusjoner. Ansatte ved
avdelingen deltar stort sett i flere forskningsgrupper. Forskningsgruppene har i løpet av
studieåret arrangert seminar eller workshops med inviterte gjesteforelesere.

3.2.3 Resultatkvalitet
Studiepoeng og antall kandidater
Tabellen under viser at studiepoengproduksjonen per student ved avdelingen har holdt seg
relativt stabil de siste årene.

Oversikt over studiepoengproduksjon per student årene 2019-21 Avd.ØS. Kilde DBH.
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Gjennomføring og frafall 

Gjennomførings- og frafallsprosent på bachelornivå ved avdeling ØS for oppstartsår 2018 
Kilde: DBH 

Bachelor Startkull 
2018 

Fullført på 
norm. tid (%) 

Frafall (%) Studerer (%) 

Juss og administrasjon 35 47%  33% 19% 

Sport Management 30 55% 24% 21% 

Økonomi og administrasjon 80 29% 50% 20% 

SUM / Snitt 145 39% 41% 20% 

 
Av bachelorprogrammene ved avdeling ØS, er det i 2021 Sport Management som har den 
største andelen studenter, 55 prosent, som fullfører på normert tid. Økonomi og 
administrasjon har høyest frafall, med 41 prosent, og der vi over tid har sett at det største 
frafallet skjer mellom 1. og 2. studieår. En skulle selvsagt ønske at dette tallet var lavere. Noe 
av forklaringen ligger i at det i første studieår er mange emner som oppleves som «tunge» 
og vanskelige av studentene. Samtidig er det viktig at disse emnene kommer tidlig i 
studieløpet slik at de forbereder for senere emner.  
 
Avdelingen har ønske om å redusere frafallet. Samtidig er det nok slik at grunnene til frafall 
er sammensatte, og det er ikke nødvendigvis slik at man med noen tiltak treffer. Noe av det 
som har vært diskutert er behovet for å øke studentenes arbeidsinnsats gjennom hele 
semesteret, samt at de skal få mer tilbakemelding på eget arbeid. Vi har blant annet styrket 
bruken av hjelpelærere i håp om at dette kan bidra til at flere studenter velger å fortsette 
utdanningen, men det er for tidlig å si noe om effekten av dette. 

 Studiepoeng 
produksjon  
(60 stp. enh.) 

Studiepoeng 
produksjon  
(60 stp. enh.) 

Studiepoeng 
produksjon  
(60 stp. enh.) 

Bachelor i juss og administrasjon 50,27 52,03  
Bachelor i politikk, juss og administrasjon   50,5 
Bachelor i regnskap og revisjon 63,52 50,77 42 
Bachelor i rettsvitenskap   54 
Bachelor i Sport Management 
(idrettsledelse) 

48,86 48,27 50,9 

Bachelor i økonomi og administrasjon 47,60 49,59 47,02 
Master i samfunnsendring, organisasjon 
og ledelse 

35,76 45,89 44,51 

Master i økonomi og administrasjon 52,17 31,91 50,33 
Master of Science in Sport Management 40,76 52,21 48,6 
Videreutdanning i Ledelse i Helse og 
Sosialfag (LiHS) 

 56,67  

Årsstudium i bedriftsøkonomi 30,26 14,64 36,43 
Årsstudium i idrett og Adventure 56,15 58,95 50,1 
Årsstudium i juss 50,95 49,11 50,67 
Årsstudium i personal- og org.kunnskap  23,64 45 

Studiepoeng Studiepoeng Studiepoeng
produksjon produksjon produksjon
(60 stp. enh.) (60 stp. enh.) (60 stp. enh.)

Bachelor i juss og administrasjon I 50,21 I 52,03 I
Bachelor i politikk, juss og administrasjon 50,5
Bachelor i regnskap og revisjon I 63,52 I so.n I 42
Bachelor i rettsvitenskap 54
Bachelor i Sport Management 148,86 148,27 150,9
(idrettsledelse)
Bachelor i økonomi og administrasjon 47,60 49,59 47,02
Master i samfunnsendring, organisasjon 135,76 145,89 144,51
og ledelse
Master i økonomi og administrasjon 52,17 31,91 50,33
Master of Science in Sport Management I 40,76 I 52,21 I 48,6
Videreutdanning i Ledelse i Helse og 56,67
Sosialfag (LiHS)

I

Årsstudium i bedriftsøkonomi I 30,26 I 14,64 I 36,43
Årsstudium i idrett og Adventure 56,15 58,95 50,1
Årsstudium i juss I 50,95 I 49,11 I 50,61
Årsstudium i personal- og org.kunnskap 23,64 45

Gjennomføring og frafal l

Gjennomførings- og frafallsprosent på bachelornivå ved avdeling ØSfor oppstartsår 2018
Kilde: DBH

Juss og administrasjon 35 47% 33% 19%

Sport Management 30 55% 24% 21%

Økonomi og administrasjon 80 29% 50% 20%

S U M / Snitt 145 39% 41% 20%

Av bachelorprogrammene ved avdeling ØS, er det i 2021 Sport Management som har den
største andelen studenter, 55 prosent, som fullfører på normert tid. Økonomi og
administrasjon har høyest frafall, med 41 prosent, og der vi over tid har sett at det største
frafallet skjer mellom 1. og 2. studieår. En skulle selvsagt ønske at dette tallet var lavere. Noe
av forklaringen ligger i at det i første studieår er mange emner som oppleves som «tunge»
og vanskelige av studentene. Samtidig er det viktig at disse emnene kommer tidlig i
studieløpet slik at de forbereder for senere emner.

Avdelingen har ønske om å redusere frafallet. Samtidig er det nok slik at grunnene t i l frafall
er sammensatte, og det er ikke nødvendigvis slik at man med noen tiltak treffer. Noe av det
som har vært diskutert er behovet for å øke studentenes arbeidsinnsats gjennom hele
semesteret, samt at de skal få mer tilbakemelding på eget arbeid. Vi har blant annet styrket
bruken av hjelpelærere i håp om at dette kan bidra ti l at flere studenter velger å fortsette
utdanningen, men det er for tidlig å si noe om effekten av dette.
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Gjennomførings- og frafallsprosent på masternivå ved avdeling ØS for oppstartsår 2019 
Kilde: DBH 

Master Startkull 
2019 

Fullført på 
norm. tid (%) 

Frafall (%) Studerer (%) 

Master i samfunnsendring, 
organisasjon og ledelse 

25 56 26 19 

Master in Sport Management 15 59 18 24 

Master i økonomi og 
administrasjon 

10 56 22 22 

SUM / Snitt 55 57 23 21 

 
På master er det for de tre programmene ved avdeling ØS i gjennomsnitt 57 prosent som 
fullfører på normert tid. Gjennomføringsgraden kan variere mye fra år til år. Dette kan trolig 
forklares med at det er få studenter på flere av programmene, noe som gir store utslag for 
snittet  
 
Eksamensresultat og strykprosent 
Tabellen under viser at strykprosenten ikke har blitt høyere til tross for endringene i 
eksamensform under pandemien, om noe så har den blitt lavere. Det vil derfor være 
spennende å se på disse tallene igjen når en i større grad vender tilbake til skoleeksamen i 
mange emner.    
 
Gjennomsnittlig strykprosent på hvert studieprogram fra 2019-2021. Kilde: DBH. 

2019 2020 2021 Studieprogramnavn 

Eksamen stryk % Eksamen stryk % Eksamen stryk % 

Bachelor i juss og administrasjon 12,14 7,75 7,16 

Bachelor i Sport Management 
(idrettsledelse) 

9,77 8,36 6,09 

Bachelor i økonomi og administrasjon 12,08 10,89 14,03 

Emnestudenter 0 6,77 9,27 

Master i samfunnsendring, organisasjon og 
ledelse 

8,64 3,64 4,11 

Master i økonomi og administrasjon 7,75 3,82 6,67 

Master of Science in Sport Management 6,7 8,46 8,33 

Videreutdanning i ledelse i helse- og 
sosialtjenesten 

0 1,92 0 

Årsstudium i bedriftsøkonomi 13,43 7,03 8,7 

Årsstudium i idrett og Adventure 5,19 1,74 1,37 

Årsstudium i juss 5,56 8,28 5,2 

Gjennomførings- og frafallsprosent på masternivå ved avdeling ØSfor oppstartsår 2019
Kilde: DBH

Master i samfunnsendring,
organisasjon og ledelse

25 56 26 19

Master in Sport Management 15 59 18 24

Master i økonomi og
administrasjon

10 56 22 22

SUM/ Snitt 55 57 23 21

På master er det for de tre programmene ved avdeling ØSi gjennomsnitt 57 prosent som
fullfører på normert tid. Gjennomføringsgraden kan variere mye fra år t i l år. Dette kan trolig
forklares med at det er få studenter på flere av programmene, noe som gir store utslag for
snittet

Eksamensresultat og strykprosent
Tabellen under viser at strykprosenten ikke har blitt høyere til tross for endringene i
eksamensform under pandemien, om noe så har den blitt lavere. Det vil derfor være
spennende å se på disse tallene igjen når en i større grad vender tilbake ti l skoleeksamen i
mange emner.

Gjennomsnittlig strykprosent på hvert studieprogram fra 2019-2021. Kilde: DBH.

12,14 7,75 7,16

9,77 8,36 6,09

12,08 10,89 14,03

0 6,77 9,27

8,64 3,64 4,11

7,75 3,82 6,67

6,7 8,46 8,33

0 1,92 0

13,43 7,03 8,7

5,19 1,74 1,37

5,56 8,28 5,2
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Årsstudium i personal- og 
organisasjonskunnskap 

 
8,11 4,26 

Sum 10,08 8,05 8,6 

 

3.2.4 Avdelingens systematiske kvalitetsarbeid 
Gjennom kvalitetssikringssystemet skal avdelingen avdekke svak kvalitet og 
forbedringspunkter. Informasjonsgrunnlaget er basert på ulike systematiske evalueringer av 
avdelingens emner og studieprogrammer, hvor studentenes tilbakemeldinger vurderes. 
Studiebarometeret er en viktig informasjonskilde, sammen med emneevalueringer og 
tilbakemeldinger i kvalitetsteam og kullmøter, som kan gi mer utfyllende beskrivelser og 
forklaringer. Det er gjort nærmere rede for de viktigste resultatene fra studiebarometeret 
tidligere i avdelingens årsrapport, samt hvordan de følges opp. Studieprogramårsrapportene 
går mer i dybden på de programvise resultatene fra studiebarometeret.   
 
Kvalitetsteam og kullmøter 
Det avholdes regelmessige møter (1-2 møter pr. semester) i kvalitetsteam på alle 
studieprogram. Dette representerer en viktig arena for tilbakemelding fra studentene. 
Erfaringen er fortsatt at kvalitetsteamene fungerer godt som arena for tilbakemelding fra 
studentene.  Det skrives referater fra møtene, og disse gir innholdsrik og verdifull 
tilbakemelding som drøftes på ulike arenaer i avdelingen. Resultatene av 
kvalitetsteamarbeidet medfører ofte større eller mindre endringer på emnenivå, eller større 
endringer i organisering og opplegg.  
 
Kullmøter gjennomføres minst en gang per semester. På de fleste kullmøter serveres det 
pizza og brus, for å forsøke å få flere til å møte, og for å skape en faglig-sosial arena.  
 
Periodiske studieprogramevalueringer 
Avdelingen startet våren 2019 arbeidet med periodiske studieprogramevalueringer ved å 
sette opp en plan for arbeidet med syklus for hvert program. Planen er vedtatt av 
avdelingsstyret. 
 
Våren 2021 ble det i henhold til den vedtatte planen gjennomført studieprogramevaluering i 
master i samfunnsendring, organisasjon og ledelse. Arbeidet ble ferdigstilt tidlig høst 2021 
med forslag til tiltak. Master i økonomi og administrasjon startet sin evaluering våren 2022, 
og denne ble ferdigstilt høsten 2022. 
 
Internakkreditering 
Internakkreditering foretas ved større endringer og nyetableringer av program vi har 
selvakkrediteringsrett på. Følgende program ble internakkreditert i 2021/2022: 

• Bachelor i Trening og Helse 
Programmet er utarbeidet i samarbeid mellom avdeling ØS og HS, og ble intern 
akkreditert høsten 2021. På grunn av manglende finansiering er programmet ikke 
startet opp. 
  

Emneevalueringer 

4,26

10,08

8,11

8,05 8,6

3.2.4 Avdelingens systematiske kvalitetsarbeid
Gjennom kvalitetssikringssystemet skal avdelingen avdekke svak kvalitet og
forbedringspunkter. Informasjonsgrunnlaget er basert på ulike systematiske evalueringer av
avdelingens emner og studieprogrammer, hvor studentenes tilbakemeldinger vurderes.
Studiebarometeret er en viktig informasjonskilde, sammen med emneevalueringer og
tilbakemeldinger i kvalitetsteam og kullmøter, som kan gi mer utfyllende beskrivelser og
forklaringer. Det er gjort nærmere rede for de viktigste resultatene fra studiebarometeret
tidligere i avdelingens årsrapport, samt hvordan de følges opp. Studieprogramårsrapportene
går mer i dybden på de programvise resultatene fra studiebarometeret.

Kvalitetsteam og kul/møter
Det avholdes regelmessige møter {1-2 møter pr. semester) i kvalitetsteam på alle
studieprogram. Dette representerer en viktig arena for tilbakemelding fra studentene.
Erfaringen er fortsatt at kvalitetsteamene fungerer godt som arena for tilbakemelding fra
studentene. Det skrives referater fra møtene, og disse gir innholdsrik og verdifull
tilbakemelding som drøftes på ulike arenaer i avdelingen. Resultatene av
kvalitetsteamarbeidet medfører ofte større eller mindre endringer på emnenivå, eller større
endringer i organisering og opplegg.

Kullmøter gjennomføres minst en gang per semester. På de fleste kullmøter serveres det
pizza og brus, for å forsøke å få flere til å møte, og for å skape en faglig-sosial arena.

Periodiske studieprogramevalueringer
Avdelingen startet våren 2019 arbeidet med periodiske studieprogramevalueringer ved å
sette opp en plan for arbeidet med syklus for hvert program. Planen er vedtatt av
avdelingsstyret.

Våren 2021 ble det i henhold t i l den vedtatte planen gjennomført studieprogramevaluering i
master i samfunnsendring, organisasjon og ledelse. Arbeidet ble ferdigstilt tidlig høst 2021
med forslag ti l tiltak. Master i økonomi og administrasjon startet sin evaluering våren 2022,
og denne ble ferdigstilt høsten 2022.

Internakkreditering
Internakkreditering foretas ved større endringer og nyetableringer av program vi har
selvakkrediteringsrett på. Følgende program ble internakkreditert i 2021/2022:

• Bachelor i Trening og Helse
Programmet er utarbeidet i samarbeid mellom avdeling ØSog HS, og ble intern
akkreditert høsten 2021. På grunn av manglende finansiering er programmet ikke
startet opp.

Emneevalueringer

36



   
 

37 
 

Alle emner på avdelingen skal evalueres av studentene minst hvert tredje år. I tillegg skal 
nye emner, emner med ny lærer, emner med vesentlig endret innhold etc. evalueres.  
 
Høsten 2021 ble det gjennomført emneevalueringer i 22 emner på avdeling ØS. Våren 2021 
ble det gjennomført emneevalueringer i 17 emner. Erfaringen er at det er varierende 
deltagelse på disse emneevalueringene og det hadde vært ønskelig med en høyere 
svarprosenten, men det ser ut som om studentene opplever en viss «evalueringstrøtthet». 
Tidligere forsøk på en «tvungen» evaluering i Canvas ble oppfattet som veldig negativt av 
både studenter og fagpersonale.  
 
Vi vil fortsette med å oppfordre studentene til å svare på emneevalueringene da det er 
viktige tilbakemeldinger for studieprogrammet og avdelingen.  
 
Studieprogramrapporter 
Alle studieledere leverer inn en studieprogramårsrapport etter mal fra kvalitetssystemet.  
 

3.2.5 Samlet vurdering, utfordringer og tiltak 
Avdelingen har hatt som mål å bedre rekrutteringen til programmene, og har lyktes med økt 
studenttall på flere av programmene i 2020 og særlig i 2021. Evaluering og endring i program 
har vært vellykket og gitt positive resultater i form av flere studenter og mer fornøyde 
studenter. Dette ser vi eksempelvis på bachelor i politikk, juss og administrasjon og 
årsstudium i organisasjons og personalledelse, og vi ser det på bachelor i Sport Management 
som har hatt en økning i antall studenter de siste to årene og økt tilfredshet. Master i Sport 
Management har internasjonalt opptak, og har som følge av koronapandemien hatt færre 
internasjonale studenter. På den annen side har master i Sport Management svært god 
gjennomføringsgrad, både i form av gjennomføring innenfor normert tid og at det er få som 
slutter underveis. Det er fortsatt få studenter på master i økonomi og administrasjon, selv 
om det var en økning i antall studenter som startet høsten 2021.  
 
Koronapandemien medførte at all undervisning ble mer fleksibel for studentene, og at de 
kunne følge forelesningene digitalt dersom de ønsket. Fra vårsemesteret 2022 gikk man i 
større eller mindre grad tilbake til fysisk undervisning (selv om flere emner også for våren 
2022 gjennomførte hybrid undervisning). Tilbakemeldingene fra studentene er varierte. 
Mens noen har satt pris på å kunne studere hjemmefra via diverse digitale løsninger, er det 
også mange studenter som har gitt klart uttrykk for at det var godt at undervisningen ikke 
lengre var mulig å følge på annet vis enn i klasserommet. Avdelingen har i sin handlingsplan 
av vi ønsker å tilby stedlig undervisning, og dette ble også tydelig presisert av de ansatte på 
avdelingen utover våren 2022. Vi ønsker å fortsette arbeidet med å stimulere til oppmøte og 
studentaktivitet i opplæringen.  
 
Som følge av koronapandemien ble det gjennomført digitale hjemmeeksamener. Selv om 
oversikter over gjennomføringsgrader og strykprosent tyder på at både nye 
undervisningsformer og nye eksamensformer har blitt håndtert på en god måte både av 
undervisere og studenter, så forventer vi at mange går tilbake til ordinære skoleeksamen.  

AIie emner på avdelingen skal evalueres av studentene minst hvert tredje år. I tillegg skal
nye emner, emner med ny lærer, emner med vesentlig endret innhold etc. evalueres.

Høsten 2021 ble det gjennomført emneevalueringer i 22 emner på avdeling ØS. Våren 2021
ble det gjennomført emneevalueringer i 17 emner. Erfaringen er at det er varierende
deltagelse på disse emneevalueringene og det hadde vært ønskelig med en høyere
svarprosenten, men det ser ut som om studentene opplever en viss «evalueringstrøtthet».
Tidligere forsøk på en «tvungen» evaluering i Canvas ble oppfattet som veldig negativt av
både studenter og fagpersonale.

Vi vil fortsette med å oppfordre studentene ti l å svare på emneevalueringene da det er
viktige tilbakemeldinger for studieprogrammet og avdelingen.

Studieprogramrapporter
AIie studieledere leverer inn en studieprogramårsrapport etter mal fra kvalitetssystemet.

3.2.5 Samlet vurdering, utfordringer og tiltak
Avdelingen har hatt som mål å bedre rekrutteringen ti l programmene, og har lyktes med økt
studenttall på flere av programmene i 2020 og særlig i 2021. Evaluering og endring i program
har vært vellykket og gitt positive resultater i form av flere studenter og mer fornøyde
studenter. Dette ser vi eksempelvis på bachelor i politikk, juss og administrasjon og
årsstudium i organisasjons og personalledelse, og vi ser det på bachelor i Sport Management
som har hatt en økning i antall studenter de siste to årene og økt tilfredshet. Master i Sport
Management har internasjonalt opptak, og har som følge av koronapandemien hatt færre
internasjonale studenter. På den annen side har master i Sport Management svært god
gjennomføringsgrad, både i form av gjennomføring innenfor normert tid og at det er få som
slutter underveis. Det er fortsatt få studenter på master i økonomi og administrasjon, selv
om det var en økning i antall studenter som startet høsten 2021.

Koronapandemien medførte at all undervisning ble mer fleksibel for studentene, og at de
kunne følge forelesningene digitalt dersom de ønsket. Fra vårsemesteret 2022 gikk man i
større eller mindre grad tilbake ti l fysisk undervisning {selv om flere emner også for våren
2022 gjennomførte hybrid undervisning). Tilbakemeldingene fra studentene er varierte.
Mens noen har satt pris på å kunne studere hjemmefra via diverse digitale løsninger, er det
også mange studenter som har gitt klart uttrykk for at det var godt at undervisningen ikke
lengre var mulig å følge på annet vis enn i klasserommet. Avdelingen har i sin handlingsplan
av vi ønsker å tilby stedlig undervisning, og dette ble også tydelig presisert av de ansatte på
avdelingen utover våren 2022. Vi ønsker å fortsette arbeidet med å stimulere t i l oppmøte og
studentaktivitet i opplæringen.

Som følge av koronapandemien ble det gjennomført digitale hjemmeeksamener. Selv om
oversikter over gjennomføringsgrader og strykprosent tyder på at både nye
undervisningsformer og nye eksamensformer har blitt håndtert på en god måte både av
undervisere og studenter, så forventer vi at mange går tilbake til ordinære skoleeksamen.
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For en del emner har større skrivearbeider over flere dager bidratt til å tydeliggjøre behovet 
og nytten av å øke studentenes kompetanse i akademisk skriving. I flere program vil en 
derfor legge mer vekt på å øve studentene i dette.   
 
Avdeling ØS har en høyere belastning enn høgskolen ellers om vi ser på antall studenter per 
ansatt. Dette kombinert med at det tar tid å ansette nye folk når noen slutter gjør at 
belastningen på enkelte fagmiljøer i avdelingen har vært stort. Avdelingen må, sammen med 
ØP, jobbe for å redusere tidsbruken ved ansettelser. Samtidig synes det innen enkelte 
fagområder å være vanskelig å rekruttere fagfolk med førstekompetanse. Selv om andelen 
førstekompetente innen de fleste fagområder er tilfredsstillende, vil vi legge til rette for at 
våre ansatte skal utvikle seg faglig og kunne søke om personlig opprykk.  
 

3.3 Avdeling for logistikk 

3.3.1 Rammekvalitet 
Studenttall 
Høsten 2021 var det registrert totalt 1166 studenter ved avdeling for logistikk utenom ph.d.- 
studentene. Høsten 2020 var tallet 1001.  Studentene på de ordinære studieprogrammene 
fordeler seg slik på de ulike studienivåene høsten 2021:   

    
Årsstudier: 339 
Bachelorstudier: 596  
Masterstudier: 231  
Ph.d. studenter: 25 

 
Studenttallet samlet økte fra høst 2020 til høst 2021 med ca. 16,5 %.   
 
Inntakskvalitet   
Inntakskvaliteten til studier defineres av karaktersnitt eller poenggrense for opptak.   
Konkurransepoeng er den totale poengsummen en søker får (inkludert tilleggspoeng) og 
som søkeren konkurrerer med, mens skolepoeng kun defineres karakterpoeng. 
Inntakskvalitet basert på poenggrensene er relativt stabile fra forrige skoleår for 
sammenlignbare studier, men med markant høyere score på konkurransepoeng for 
Årsstudiet i IT på nett, noe som skyldes en eldre søkermasse.   
Median snittkarakter for alle studenter som ble tatt opp ved avdelingens bachelorprogram i 
2021 var 3,70.  Laveste skolepoeng var mellom 26 og 29 for alle grunnstudiene på 
avdelingen. Året før var tallet 3,76. Inntakskvaliteten i forhold til snittkarakter er stabil med 
svak nedgang.   
  
Læringsmiljø og infrastruktur   
Avdelingen har stort behov for nye kontorer i forbindelse med nyansettelser. Avdelingen har 
et mål om vekst i antall studenter og stipendiater, og dette følges av en viss vekst i antall 
ansatte. Normalsituasjonen for avdelingens ph.d.-kandidater vil fortsatt være delte kontorer. 
Det arbeides kontinuerlig for å opprettholde de gode fysiske arbeidsforholdene for våre 
ansatte. Tilbakemeldingene om læringsmiljøet i de ulike studieprogrammene har generelt 
vært gode. I Kristiansund melder studentene tilbake om at de er engasjert i studiet, men 
savner fysisk undervisning etter pandemien.   

For en del emner har større skrivearbeider over flere dager bidratt ti l å tydeliggjøre behovet
og nytten av å øke studentenes kompetanse i akademisk skriving. I flere program vil en
derfor legge mer vekt på å øve studentene i dette.

Avdeling ØS har en høyere belastning enn høgskolen ellers om vi ser på antall studenter per
ansatt. Dette kombinert med at det tar t id å ansette nye folk når noen slutter gjør at
belastningen på enkelte fagmiljøer i avdelingen har vært stort. Avdelingen må, sammen med
ØP, jobbe for å redusere tidsbruken ved ansettelser. Samtidig synes det innen enkelte
fagområder å være vanskelig å rekruttere fagfolk med førstekompetanse. Selv om andelen
førstekompetente innen de fleste fagområder er tilfredsstillende, vil vi legge t i l rette for at
våre ansatte skal utvikle seg faglig og kunne søke om personlig opprykk.

3.3 Avdelingfor logistikk

3.3.1 Rammekvalitet
Studenttal/
Høsten 2021 var det registrert totalt 1166 studenter ved avdeling for logistikk utenom ph.d.-
studentene. Høsten 2020 var tallet 1001. Studentene på de ordinære studieprogrammene
fordeler seg slik på de ulike studienivåene høsten 2021:

Årsstudier: 339
Bachelorstudier: 596
Masterstudier: 231
Ph.d. studenter: 25

Studenttallet samlet økte fra høst 2020 til høst 2021 med ca. 16,5 %.

Inntakskvalitet
Inntakskvaliteten ti l studier defineres av karaktersnitt eller poenggrense for opptak.
Konkurransepoeng er den totale poengsummen en søker får {inkludert tilleggspoeng) og
som søkeren konkurrerer med, mens skolepoeng kun defineres karakterpoeng.
Inntakskvalitet basert på poenggrensene er relativt stabile fra forrige skoleår for
sammenlignbare studier, men med markant høyere score på konkurransepoeng for
Årsstudiet i IT på nett, noe som skyldes en eldre søkermasse.
Median snittkarakter for alle studenter som ble tatt opp ved avdelingens bachelorprogram i
2021 var 3,70. laveste skolepoeng var mellom 26 og 29 for alle grunnstudiene på
avdelingen. Året før var tallet 3,76. Inntakskvaliteten i forhold ti l snittkarakter er stabil med
svak nedgang.

Læringsmiljø og infrastruktur
Avdelingen har stort behov for nye kontorer i forbindelse med nyansettelser. Avdelingen har
et mål om vekst i antall studenter og stipendiater, og dette følges av en viss vekst i antall
ansatte. Normalsituasjonen for avdelingens ph.d.-kandidater vil fortsatt være delte kontorer.
Det arbeides kontinuerlig for å opprettholde de gode fysiske arbeidsforholdene for våre
ansatte. Tilbakemeldingene om læringsmiljøet i de ulike studieprogrammene har generelt
vært gode. I Kristiansund melder studentene tilbake om at de er engasjert i studiet, men
savner fysisk undervisning etter pandemien.
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Pedagogisk kompetanse   
Et flertall av avdelingens ansatte har formell praktisk-pedagogisk kompetanse. Det stilles 
krav om at nyansatte skal ta UH-pedagogikk innen to år. Flere av avdelingens nyansatte fikk 
høsten 21/ våren 22 tilbud om å delta på UH-ped i regi av OsloMet eller Dronning Mauds 
minne i Trondheim. Engelskspråklige ansatte har fulgt det digitale ped.kurset til University of 
London.   
   
Personalressurser   
Avdelingen har i lang tid arbeidet med å styrke staben for å møte forventet vekst, også med 
hensyn på digital kompetanse, samt for å erstatte medarbeidere som går av med pensjon. 
Avdelingen har 32 vitenskapelig ansatte i 100 % stilling, 3 vitenskapelig ansatte i 50-70 % 
stilling, 8 i 10-20 % bistilling, samt én administrativ ansatt.   
 

3.3.2 Programkvalitet 
Digitalisering  
Også studieåret 21/22 har det vært noen begrensninger pga koronarestriksjoner, men 
hovedregelen det siste semesteret har vært fysisk forelesning. Dette antas å bidra positivt 
inn på studentenes trivsel, motivasjon og læringsutbytte. Undervisningen 20/21 under ett 
har i all hovedsak blitt gitt som en hybrid løsning med muligheter for å delta både fysisk i 
klasserommet og online. 
 
Erfaringene viser at avdelingen har klart seg relativt bra gjennom pandemien, trolig takket 
være at mange forelesere allerede har lært en del om digital undervisning gjennom bruk 
av HiMoldeX og HiMoldes fokus på digitalisering, med bl.a. skrivebordsopptak. I 
masterprogrammene i logistikk har man forsøkt å synkronisere hvilke verktøy som brukes i 
ulike kurs, et eksempel er R/Rstudio som er et programmeringsverktøy med sterk vinkling 
mot statistikk. Dette er nå bl.a. tatt i bruk i det grunnleggende statistikkurset på MSc i 
logistikk, og brukes videre i flere kurs og seminarer.    
 
Avdelingen har i 21/22 hatt et par digitale studietilbud: det nettbaserte årsstudiet i IT, samt 
tilbudet som leveres til Sjøkrigsskolen i Bergen (2. års bachelor i militær logistikk).  I tillegg 
arbeides det med å tilby et digitalt årsstudium i logistikk. 
 
Studielederrollen   
Avdelingen har i perioden hatt seks studieledere 
   

• Årsstudiet i IT og Bachelor i IT og digitalisering  
• MSc in Logistics/Sustainable Energy Logistics + Erfaringsbasert Master i logistikk  
• BSc i logistikk og SCM  
• Marin logistikk og økonomi (Kristiansund) 
• Petroleumslogistikk og marin logistikk (Kristiansund)    
• Bærekraftig logistikk og sirkulærøkonomi (Kristiansund)   

   
Avdelingen har lenge ønsket å styrke studielederrollen, og fikk gjennom tidligere 
budsjettprosess tildelt en studierådgiver som kan følge opp og avlaste studielederne. 

Pedagogisk kompetanse
Et flertall av avdelingens ansatte har formell praktisk-pedagogisk kompetanse. Det stilles
krav om at nyansatte skal ta UH-pedagogikk innen to år. Flere av avdelingens nyansatte fikk
høsten 21/ våren 22 tilbud om å delta på UH-ped i regi av OsloMet eller Dronning Mauds
minne i Trondheim. Engelskspråklige ansatte har fulgt det digitale ped.kurset til University of
London.

Personalressurser
Avdelingen har i lang tid arbeidet med å styrke staben for å møte forventet vekst, også med
hensyn på digital kompetanse, samt for å erstatte medarbeidere som går av med pensjon.
Avdelingen har 32 vitenskapelig ansatte i 100 % stilling, 3 vitenskapelig ansatte i 50-70 %
stilling, 8 i 10-20 % bistilling, samt en administrativ ansatt.

3.3.2 Programkvalitet
Digitalisering
Også studieåret 21/22 har det vært noen begrensninger pga koronarestriksjoner, men
hovedregelen det siste semesteret har vært fysisk forelesning. Dette antas å bidra positivt
inn på studentenes trivsel, motivasjon og læringsutbytte. Undervisningen 20/21 under ett
har i all hovedsak blitt gitt som en hybrid løsning med muligheter for å delta både fysisk i
klasserommet og online.

Erfaringene viser at avdelingen har klart seg relativt bra gjennom pandemien, trolig takket
være at mange forelesere allerede har lært en del om digital undervisning gjennom bruk
av HiMoldeX og HiMoldes fokus på digitalisering, med bl.a. skrivebordsopptak. I
masterprogrammene i logistikk har man forsøkt å synkronisere hvilke verktøy som brukes i
ulike kurs, et eksempel er R/Rstudio som er et programmeringsverktøy med sterk vinkling
mot statistikk. Dette er nå bl.a. tatt i bruk i det grunnleggende statistikkurset på MSc i
logistikk, og brukes videre i flere kurs og seminarer.

Avdelingen har i 21/22 hatt et par digitale studietilbud: det nettbaserte årsstudiet i IT, samt
tilbudet som leveres ti l Sjøkrigsskolen i Bergen (2. års bachelor i militær logistikk). I tillegg
arbeides det med å tilby et digitalt årsstudium i logistikk.

Studielederrollen
Avdelingen har i perioden hatt seks studieledere

• Årsstudiet i IT og Bachelor i IT og digitalisering
• MSc in Logistics/Sustainable Energy Logistics+ Erfaringsbasert Master i logistikk
• BSc i logistikk og SCM
• Marin logistikk og økonomi {Kristiansund)
• Petroleumslogistikk og marin logistikk {Kristiansund)
• Bærekraftig logistikk og sirkulærøkonomi {Kristiansund)

Avdelingen har lenge ønsket å styrke studielederrollen, og fikk gjennom tidligere
budsjettprosess tildelt en studierådgiver som kan følge opp og avlaste studielederne.
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Studieveilederen er kommet godt i gang, og bistår både i koordineringen av MSc i logistikk, 
samt er et viktig bindeledd i ulike prosesser mellom avdelingen og studiekontoret. 
Avdelingen anser ansettelsen som et viktig bidrag i kvalitetsarbeidet.   
 
Studieprogrammene ved Avdeling for logistikk 
  
Årsstudiet i IT/Bachelor IT og digitalisering   
Skoleåret 2021/21 ble, som forrige skoleår, preget av et bra opptak noe som trolig skyldes at 
behovet for IT-kandidater i næringslivet er stort. 189 studenter fikk opptak på Bachelor i IT 
og digitalisering. Antall studenter på årsstudiet IT økte fra 239 studenter i 2020 til 323 
studenter i 2021.  
   
På bemanningssiden har det i perioden kommet til en høyskolelektor i IT, og bemanningen 
vil styrkes ytterligere ved at avdelingen har to ledige stillinger som førsteamanuensis i IT som 
skal besettes. Disse vil forhåpentlig komme på plass i løpet av studieåret 2022/2023. De 
fagansatte innen IT-fagområdet har også fått nye kontorer i C-blokka, og en samlokalisering 
anser vi som positivt for å styrke fagmiljøet.  
  
Bachelorstudiet i logistikk og SCM    
Studieåret 2021 – 2022 bar også preg av pandemien. Mesteparten av emnene ble holdt over 
Zoom og eksamen var digitale hjemmeeksamen. I vårsemesteret åpnet det opp for at 
studentene kunne komme fysisk. Til tross for dette var det dårlig oppmøte blant studentene. 
Noe av dette skyldes nok at en del av studentene har valgt å bo hjemme fremfor i Molde. 
Likevel er studentene ganske fornøyde med programmet og er stort sett fornøyd med 
kvaliteten over emnene. Spesielt er studentene fornøyd med det digitale tilbudet skolen har 
klart å gi i dette skoleåret. 
 
I 2. klasse syntes fremdeles studentene at BØK105 ikke var relevant for studieprogrammet, 
men påpekte at det nå kommer på et mye bedre tidspunkt (3.semester kontra 1.semester). 
Denne endringen virker derfor å være en klar forbedring i programmet. Ellers var studentene 
ganske fornøyde med emnene i 2. klasse. De påpekte at det ble «mye lettere» i 2. året enn 1. 
året. De satte også pris på valgemnene om våren. Pga. pandemien ble det mindre 
utplassering i bedrift og utveksling enn i vanlige studieår.  
 
I 3.klasse var studentene også stort sett fornøyde med kvaliteten ved emnene. Studentene 
var f.eks. svært fornøyd med TRA610 om våren. Derimot oppstod det flere utfordringer 
rundt bacheloroppgaven. I dette året var det spesielt utfordrende å finne veiledere til alle 
studentene. Det kan være flere grunner til dette, men flere små grupper og en økning av 
antall studenter hadde nok litt å si. På bakgrunn av tilbakemeldingene rundt 
bacheloroppgaven, har vi nå hatt flere arbeidsmøter for å forbedre prosessen. I emnet 
LOG530, som går i 6. semester, ble det nevnt at flere av studentene tok dette emnet året 
før, dvs. i 4. semester. Dette kom av at eldre studenter oppfordret yngre studenter til å ta 
emnet året før for å få mindre press med bacheloroppgave. Hvis dette er en vedvarende 
trend, bør vi vurdere om emnet skal flyttes til 4. semester. 
 
Andre henvendelser som oppstod på programmet var relatert til forsinket opplasting av 
forelesningsopptak, oppgaver som gikk utover materialer som er dekket i forelesningene, og 
dårlig struktur på material opplastet på Canvas, samt forelesere som kun valgte å legge ut 

Studieveilederen er kommet godt i gang, og bistår både i koordineringen av MSc i logistikk,
samt er et viktig bindeledd i ulike prosesser mellom avdelingen og studiekontoret.
Avdelingen anser ansettelsen som et viktig bidrag i kvalitetsarbeidet.

Studieprogrammene ved Avdeling f o r logistikk

Årsstudiet i IT/Bachelor IT og digitalisering
Skoleåret 2021/21 ble, som forrige skoleår, preget av et bra opptak noe som trolig skyldes at
behovet for IT-kandidater i næringslivet er stort. 189 studenter fikk opptak på Bachelor i IT
og digitalisering. Antall studenter på årsstudiet IT økte fra 239 studenter i 2020 ti l 323
studenter i 2021.

På bemanningssiden har det i perioden kommet ti l en høyskolelektor i IT, og bemanningen
vil styrkes ytterligere ved at avdelingen har to ledige stillinger som førsteamanuensis i IT som
skal besettes. Disse vil forhåpentlig komme på plass i løpet av studieåret 2022/2023. De
fagansatte innen IT-fagområdet har også fått nye kontorer i C-blokka, og en samlokalisering
anser vi som positivt for å styrke fagmiljøet.

Bachelorstudiet i logistikk og SCM
Studieåret 2021- 2022 bar også preg av pandemien. Mesteparten av emnene ble holdt over
Zoom og eksamen var digitale hjemmeeksamen. I vårsemesteret åpnet det opp for at
studentene kunne komme fysisk. Til tross for dette var det dårlig oppmøte blant studentene.
Noe av dette skyldes nok at en del av studentene har valgt å bo hjemme fremfor i Molde.
Likevel er studentene ganske fornøyde med programmet og er stort sett fornøyd med
kvaliteten over emnene. Spesielt er studentene fornøyd med det digitale tilbudet skolen har
klart å gi i dette skoleåret.

I 2. klasse syntes fremdeles studentene at BØK105 ikke var relevant for studieprogrammet,
men påpekte at det nå kommer på et mye bedre tidspunkt {3.semester kontra l.semester).
Denne endringen virker derfor å være en klar forbedring i programmet. Ellers var studentene
ganske fornøyde med emnene i 2. klasse. De påpekte at det ble «mye lettere» i 2. året enn 1.
året. De satte også pris på valgemnene om våren. Pga. pandemien ble det mindre
utplassering i bedrift og utveksling enn i vanlige studieår.

I 3.klasse var studentene også stort sett fornøyde med kvaliteten ved emnene. Studentene
var f.eks. svært fornøyd med TRA610 om våren. Derimot oppstod det flere utfordringer
rundt bacheloroppgaven. I dette året var det spesielt utfordrende å finne veiledere t i l alle
studentene. Det kan være flere grunner ti l dette, men flere små grupper og en økning av
antall studenter hadde nok litt å si. På bakgrunn av tilbakemeldingene rundt
bacheloroppgaven, har vi nå hatt flere arbeidsmøter for å forbedre prosessen. I emnet
LOG530, som går i 6. semester, ble det nevnt at flere av studentene tok dette emnet året
før, dvs. i 4. semester. Dette kom av at eldre studenter oppfordret yngre studenter t i l å ta
emnet året før for å få mindre press med bacheloroppgave. Hvis dette er en vedvarende
trend, bør vi vurdere om emnet skal flyttes ti l 4. semester.

Andre henvendelser som oppstod på programmet var relatert ti l forsinket opplasting av
forelesningsopptak, oppgaver som gikk utover materialer som er dekket i forelesningene, og
dårlig struktur på material opplastet på Canvas, samt forelesere som kun valgte å legge ut
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videoer uten powerpoints. I alle disse henvendelsene ble de involverte foreleserne kontaktet 
umiddelbart, og henvendelsene ble imøtegått på en rask og effektiv måte. 
  
Bachelorstudiet i bærekraftig logistikk og sirkulær økonomi (Kristiansund)   
Fra studiebarometeret 2020 så scoret bachelorstudiet i bærekraftig logistikk og sirkulær 
økonomi veldig lavt, 2,4 på tilknytning til arbeidslivet og for 2021 en score på 2,7. Ettersom 
det er andreårsstudenter som besvarer denne undersøkelsen så vil det si at 
Studiebarometeret 2021 reflekterte, spesifikt for denne profilen, ØKL100 og ØKL200 som 
gikk i 2020.   
 
Grunnet lite tilfredsstillende tall, ble det derfor høsten 2021 introdusert et nytt kurs ØKL110 
Business cases in Green Logistics, hvor hele tanken med kurset er å koble studentene på 
næringslivet allerede fra første semester. Så langt i år har man hatt ekskursjon til flere store 
aktører i regionen, deriblant Doosan. Man har også hatt et bedriftsbesøk til Tapp & Kork i 
Molde, hvor studentene fikk se et mikrobryggeri i funksjon.  
 
Studentene på tredje året deltok på Kraftsamling 2022 i oktober hvor både Statnett, Aker 
Offshore Wind og NVE presenterte aktuelle temaer. For kurset ØKL200 Bærekraftig 
matproduksjon så har det likevel vært naturlig å ha litt samarbeid med NIBIO/NORSØK, selv 
om innholdet i dette kurset også har blitt dreid i en mer bedriftsøkonomisk retning.  
 
Studieleder arbeider proaktivt opp mot studentene og næringsliv for å sørge for at 
bærekraftsprofilen blir relevant i forhold til studiet og hva studentene forventer å lære, samt 
overfor fremtidige arbeidsgivere for uteksaminerte kandidater. 
 
Bachelorstudiet i marin logistikk (Kristiansund)   
Studiebarometeret 2021 var gjennomgående positivt for bachelor i Marin logistikk. Det var 
ganske som året før og studentene var jevnt over ganske fornøyde sett i forhold til de andre 
studiene. Arbeidsmarkedet vurderes som sunt. Næringene studiet er rettet mot er i stor 
vekst, særlig akvakultur.  Tilbakemeldinger fra studentene er at for stor del av studiet er 
digitalt ved at mye foregår fra Molde på zoom. En annen utfordringer har vært 
personellmangel i fagområdet marin logistikk, der det har kun vært en fast ansatt, og 
utstrakt bruk av innleide krefter. Avdelingen søkte derfor gjennom revidert budsjett å få 
tildelt ytterligere en stilling innen dette fagområdet, og prosessen med tilsetting ble satt i 
gang våren 2022.  
 
Studiet har økt antall ekskursjoner til oppdretts- og fiskerivirksomheter, noe studentene har 
satt pris på. At koronarestriksjonene er opphevet og vi kan kjøre fysisk oppmøte og 
forelesning oppleves også positivt.  Det har vært en del fuskesaker også siste år. 
Hovedårsaken tilskrives at det blir for lett å jukse pga digital eksamensform. 
 
Petroleumslogistikk og økonomi (Kristiansund)   
Studieprogrammet har hatt tilfredsstillende rekruttering med faglig innhold godt tilpasset 
behovene til aktørene innenfor petroleumsnæringen. Framskrivninger viser stor etterspørsel 
etter bransjens produkter og dermed behov for dyktige kandidater i mange år framover. 
Studiet er plassert ved studiestedet i Kristiansund og antall aktører og aktiviteten i 
nærområdet er betydelig slik at lokaliseringen innebærer et konkurransefortrinn.  
 

videoer uten powerpoints. I alle disse henvendelsene ble de involverte foreleserne kontaktet
umiddelbart, og henvendelsene ble imøtegått på en rask og effektiv måte.

Bachelorstudiet i bærekraftig logistikk og sirkulær økonomi (Kristiansund)
Fra studiebarometeret 2020 så scoret bachelorstudiet i bærekraftig logistikk og sirkulær
økonomi veldig lavt, 2,4 på tilknytning t i l arbeidslivet og for 2021 en score på 2,7. Ettersom
det er andreårsstudenter som besvarer denne undersøkelsen så vil det si at
Studiebarometeret 2021 reflekterte, spesifikt for denne profilen, ØKLl00 og ØKL200 som
gikk i 2020.

Grunnet lite tilfredsstillende tall, ble det derfor høsten 2021 introdusert et nytt kurs ØKL110
Business cases in Green Logistics, hvor hele tanken med kurset er å koble studentene på
næringslivet allerede fra første semester. Så langt i år har man hatt ekskursjon t i l flere store
aktører i regionen, deriblant Doosan. Man har også hatt et bedriftsbesøk ti l Tapp & Kork i
Molde, hvor studentene fikk se et mikrobryggeri i funksjon.

Studentene på tredje året deltok på Kraftsamling 2022 i oktober hvor både Statnett, Aker
Offshore Wind og NVE presenterte aktuelle temaer. For kurset ØKL200 Bærekraftig
matproduksjon så har det likevel vært naturlig å ha litt samarbeid med NIBIO/NORSØK, selv
om innholdet i dette kurset også har blitt dreid i en mer bedriftsøkonomisk retning.

Studieleder arbeider proaktivt opp mot studentene og næringsliv for å sørge for at
bærekransprofilen blir relevant i forhold ti l studiet og hva studentene forventer å lære, samt
overfor fremtidige arbeidsgivere for uteksaminerte kandidater.

Bachelorstudiet i marin logistikk (Kristiansund)
Studiebarometeret 2021 var gjennomgående positivt for bachelor i Marin logistikk. Det var
ganske som året før og studentene var jevnt over ganske fornøyde sett i forhold t i l de andre
studiene. Arbeidsmarkedet vurderes som sunt. Næringene studiet er rettet mot er i stor
vekst, særlig akvakultur. Tilbakemeldinger fra studentene er at for stor del av studiet er
digitalt ved at mye foregår fra Molde på zoom. En annen utfordringer har vært
personellmangel i fagområdet marin logistikk, der det har kun vært en fast ansatt, og
utstrakt bruk av innleide krefter. Avdelingen søkte derfor gjennom revidert budsjett å få
tildelt ytterligere en stilling innen dette fagområdet, og prosessen med tilsetting ble satt i
gang våren 2022.

Studiet har økt antall ekskursjoner ti l oppdretts- og fiskerivirksomheter, noe studentene har
satt pris på. At koronarestriksjonene er opphevet og vi kan kjøre fysisk oppmøte og
forelesning oppleves også positivt. Det har vært en del fuskesaker også siste år.
Hovedårsaken tilskrives at det blir for lett å jukse pga digital eksamensform.

Petroleumslogistikk og økonomi (Kristiansund)
Studieprogrammet har hatt tilfredsstillende rekruttering med faglig innhold godt tilpasset
behovene ti l aktørene innenfor petroleumsnæringen. Framskrivninger viser stor etterspørsel
etter bransjens produkter og dermed behov for dyktige kandidater i mange år framover.
Studiet er plassert ved studiestedet i Kristiansund og antall aktører og aktiviteten i
nærområdet er betydelig slik at lokaliseringen innebærer et konkurransefortrinn.
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Hovedkonklusjonen fra kandidatundersøkelsen med hensyn til gjennomføringen av 
studieprogrammet, er at det er et forbedringspotensial. Her er det videre grunn til å anta at 
gjennomføringen av studieprogrammet i tiden etter 2019 er ytterligere forverret på grunn av 
tiltakene knyttet til koronapandemien. I hovedsak gjelder dette bruk av digitale verktøy til 
undervisning og veiledning, samt følgen av at studentene ikke har vært fysisk til stede på 
skolen. 
 
Tidligere har det vært mye digital undervisning fra studiestedet i Molde. Dette har blitt 
redusert de siste årene som følge av flere ansatte ved studiested Kristiansund. En del 
studenter også ønsker et digitalt tilbud, ikke minst som en reserveløsning i situasjoner når de 
ikke har mulighet til å være til stede.  
 
Opphør av koronarestriksjonene innebærer at vi nå igjen kan planlegge for gjesteforelesning 
fra næringslivet og ekskursjon til bedrifter. I første omgang er det gjesteforelesning og 
omvisning ved forsyningsbasen Norsea Vestbase høsten 2022. 
 
 
Masterprogrammene i logistikk    
 
Arbeidsmarkedet til de uteksaminerte MSc-studentene i logistikk virker å være bra. De fleste 
av de norske studentene virker å ha fått jobb før de blir uteksaminert. For utenlandske 
studenter er det litt vanskeligere. En del av disse søker om jobbsøkervisum for å prøve å 
finne noe i Norge, mens andre returnerer til hjemlandet. Studentevalueringene for de fleste 
emnene var tilfredsstillende. Tilbakemeldinger på seminarserien i det tredje semesteret, er i 
all hovedsak bra, selv om det kan være noe ulik oppfatning av enkelte av seminarene. Alle 
går gjennom en formell evaluering hvert år, og tilbakemelding fra studentene er viktig ved 
planlegging av neste års seminarserie. I tilfeller der studentene har velbegrunnede 
kommentarer i evalueringen, men man ønsker å fortsette med seminaret, vil man diskutere 
eventuelle justeringer med seminarholder. Sekvensen med assignment i Research Design 
seminaret som kan utvides til proposal og videre til ferdig masteroppgave, får bra 
tilbakemelding fra studentene. Tilbakemelding tyder imidlertid på at de ønsker mer trening i 
akademisk skriving. En justering av Research Design seminaret og eventuelt noe videre 
opplæring utover dette bør derfor diskuteres. 
 
Erfaringene med en annen internsensor på masteroppgaver enn veileder vurderes i all 
hovedsak som positive og har ført til en betydelig nedgang i andel studenter som får A og B 
på masteroppgaven. Det har også vært så godt som bare positive tilbakemeldinger til denne 
endringen, til tross for at den medfører en del merarbeid for de fagansatte. Det er likevel 
noen endringer i rutinene som kan diskuteres, og tiltak for en mer konsekvent 
karaktersetting fra de ulike sensorene må også vurderes. 
 
Søkergrunnlaget for MSc i logistikk har tradisjonelt vært bra. Opptaket av internasjonale 
studenter har falt noe, og tendensen ser ut til å fortsette. MSc Sustainable Energy Logistics 
erstattet MSc Petroleum Logistics i 2020. Også her har vi sett en relativt stor økning i antall 
søknader, men en mindre andel av de utenlandske studentene som faktisk vil starte. Det er 
likevel ikke kritisk for studiet, og forhåpentligvis vil situasjonen bedres til neste år. 
 

Hovedkonklusjonen fra kandidatundersøkelsen med hensyn ti l gjennomføringen av
studieprogrammet, er at det er et forbedringspotensial. Her er det videre grunn t i l å anta at
gjennomføringen av studieprogrammet i tiden etter 2019 er ytterligere forverret på grunn av
tiltakene knyttet t i l koronapandemien. I hovedsak gjelder dette bruk av digitale verktøy ti l
undervisning og veiledning, samt følgen av at studentene ikke har vært fysisk ti l stede på
skolen.

Tidligere har det vært mye digital undervisning fra studiestedet i Molde. Dette har blitt
redusert de siste årene som følge av flere ansatte ved studiested Kristiansund. En del
studenter også ønsker et digitalt tilbud, ikke minst som en reserveløsning i situasjoner når de
ikke har mulighet t i l å være t i l stede.

Opphør av koronarestriksjonene innebærer at vi nå igjen kan planlegge for gjesteforelesning
fra næringslivet og ekskursjon t i l bedrifter. I første omgang er det gjesteforelesning og
omvisning ved forsyningsbasen Norsea Vestbase høsten 2022.

Masterprogrammene i logistikk

Arbeidsmarkedet t i l de uteksaminerte MSc-studentene i logistikk virker å være bra. De fleste
av de norske studentene virker å ha fått jobb før de blir uteksaminert. For utenlandske
studenter er det litt vanskeligere. En del av disse søker om jobbsøkervisum for å prøve å
finne noe i Norge, mens andre returnerer ti l hjemlandet. Studentevalueringene for de fleste
emnene var tilfredsstillende. Tilbakemeldinger på seminarserien i det tredje semesteret, er i
all hovedsak bra, selv om det kan være noe ulik oppfatning av enkelte av seminarene. AIie
går gjennom en formell evaluering hvert år, og tilbakemelding fra studentene er viktig ved
planlegging av neste års seminarserie. I tilfeller der studentene har velbegrunnede
kommentarer i evalueringen, men man ønsker å fortsette med seminaret, vil man diskutere
eventuelle justeringer med seminarholder. Sekvensen med assignment i Research Design
seminaret som kan utvides t i l proposal og videre t i l ferdig masteroppgave, får bra
tilbakemelding fra studentene. Tilbakemelding tyder imidlertid på at de ønsker mer trening i
akademisk skriving. En justering av Research Design seminaret og eventuelt noe videre
opplæring utover dette bør derfor diskuteres.

Erfaringene med en annen internsensor på masteroppgaver enn veileder vurderes i all
hovedsak som positive og har ført t i l en betydelig nedgang i andel studenter som får A og B
på masteroppgaven. Det har også vært så godt som bare positive tilbakemeldinger til denne
endringen, t i l tross for at den medfører en del merarbeid for de fagansatte. Det er likevel
noen endringer i rutinene som kan diskuteres, og tiltak for en mer konsekvent
karaktersetting fra de ulike sensorene må også vurderes.

Søkergrunnlaget for MSc i logistikk har tradisjonelt vært bra. Opptaket av internasjonale
studenter har falt noe, og tendensen ser ut t i l å fortsette. MSc Sustainable Energy Logistics
erstattet MSc Petroleum Logistics i 2020. Også her har vi sett en relativt stor økning i antall
søknader, men en mindre andel av de utenlandske studentene som faktisk vil starte. Det er
likevel ikke kritisk for studiet, og forhåpentligvis vil situasjonen bedres til neste år.
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3.3.3 Resultatkvalitet 
Studiepoeng og antall kandidater   
Fordelingen av antall uteksaminerte på studienivå er slik (året før i parentes):    
Årsstudier: 52 (51)    
Bachelorstudier: 100 (65)    
Masterstudier: 61 (63)   
 

 
 
Gjennomføringsgrad    
Gjennomføring på normert tid våren 2021 fordelt på studienivå i (tall fra 2020 i parentes):    
 
Bachelorstudier: 48,7 (46,38% ) 
Masterstudier: 77,42 (76,74%)  
    

  

3.3.3 Resultatkvalitet
Studiepoeng og antall kandidater
Fordelingen av antall uteksaminerte på studienivå er slik {året før i parentes):
Årsstudier: 52 (51)
Bachelorstudier: 100 {65)
Masterstudier: 61 {63)

Slart Statlige vitenskapelige høyskoles Høgskolen i Molde. ir.ienskapelig h:"!IJskole i logistikk AYdelin,gfar logislikk Avdela,g for logisbli

".a • I Fullferte totalt

Bachelor i bærekrafHg logistrkk og sirkulærøkonomi
Ba.ol1elor i IT og digitalisering
Bachelor i IT og logistrkl<
Ba.ol1elor i logisti!.k og SCM
Bachelor i menn logistrk!k og ekonomi
Ba.ol1elor i petroleumslogislik!. og økonomi

Ertarinqsbasert master i logisHk!k
Master of science ill Logistics
Maste, oi Sciellce ill Petroreum Logistics
Maste, of science ill Sustainabl,e Energy Logisics
Nettilbud ror permitterte og arbeielsledige
Arsstudturn fm Sjøkirigi,sskolen
Arsstudtum i IT
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1
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6
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29

6
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15
34

Sum 147 179
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Gjennomføringsgrad
Gjennomføring på normert t id våren 2021 fordelt på studienivå i {tall fra 2020 i parentes):

Bachelorstudier: 48,7 {46,38% )
Masterstudier: 77,42 {76,74%)

SIErl Statlige wenskapelige høy!lkole.r Høgskolen i Mo6:le. wenskapelig h:zg!lkole i logist ik A,,.,de1in,g fol logisctikk Avdeling för logistll;Jk
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Studieprogramnavn

I ,I Fullført på norm. t i d %

Master or Science in Logistics

Ma.ster or Science in Petroleum Logistics

55
7

78,18
71,43

Sum 62 77,42
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14,29 14,29
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Både for bachelorstudiene og masterstudiene har gjennomføringsgraden økt litt. 
   
Tiltak mot frafall    
Hovedtyngden av frafall skjer i løpet av første studieår, og særlig i første semester. 
Avdelingen vil jobbe med å styrke førsteår/semester i bachelorprogrammene. Det er satt inn 
tiltak på førsteåret i bachelor i SCM og logistikk, hvor studentene organiseres i grupper for at 
de skal komme inn i studiemiljøet og ha kontakt med andre studenter. Det vil også være 
viktig å holde fokus på kommunikasjon med studenter og tillitsvalgte, bl.a. for å kunne sette 
inn tiltak raskt ved behov. Det ble også høsten 21 bevilget midler til tiltak for å bedre 
gjennomstrømmingen, bl.a i form av eksamenshjelp med bevertning og ekstra 
gjesteforelesninger. 
   
Utvikling i strykprosent   
Strykprosenten for alle studier ved avdelingen var 6,08 % (2020: 4,98%). Strykprosenten for 
MSc i logistikk hadde gått ned i 2021 (1.09) i forhold til året før (1.86) 
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Studieprogramnavn

Fullflllrt på norm. tid %

Badhelor i logistikk og SCM
Baoh,elor i marin logisUkk og økonomi
Badhelor i petrol,eumstogis:likk
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43,75
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50
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Sum 11'15 43,1 34,7!! 116,,5,2

Både for bachelorstudiene og masterstudiene har gjennomføringsgraden økt litt.

Tiltak mot frafall
Hovedtyngden av frafall skjer i løpet av første studieår, og særlig i første semester.
Avdelingen vil jobbe med å styrke førsteår/semester i bachelorprogrammene. Det er satt inn
tiltak på førsteåret i bachelor i SCM og logistikk, hvor studentene organiseres i grupper for at
de skal komme inn i studiemiljøet og ha kontakt med andre studenter. Det vil også være
viktig å holde fokus på kommunikasjon med studenter og tillitsvalgte, bl.a. for å kunne sette
inn tiltak raskt ved behov. Det ble også høsten 21 bevilget midler t i l tiltak for å bedre
gjennomstrømmingen, bl.a i form av eksamenshjelp med bevertning og ekstra
gjesteforelesninger.

Utvikling i strykprosent
Strykprosenten for alle studier ved avdelingen var 6,08 % {2020: 4,98%). Strykprosenten for
MSc i logistikk hadde gått ned i 2021 {1.09} i forhold til året før {1.86)

Fakultetsnavn
I ' I I
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Avclel111g fo:r helse- og sosialfag
Avclel111g fo:r togitikiK
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0
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0

Sum 8,59 fi,75
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Sensur og sensurstatistikk   
Alle emner har ekstern sensur minimum hvert tredje år. I tillegg var det ekstern sensur på 
alle masteroppgaver.   
  
Som et ledd i kvalitetsarbeidet innførte avdelingen høsten 2021 nye rutiner for 
mastersensur. Det ble tatt opp på avdelingsmøte, og senere vedtatt i avdelingsstyret høsten 
21 at veileder ikke skal være intern sensor på masteroppgavene.  
 
Relevans for og koblinger til arbeidslivet  
I tråd med høyskolens strategi er avdelingen opptatt av arbeidslivsrelevans i studiene. Dette 
ivaretas på ulike måter: Gjesteforelesere (og faste) med bakgrunn i næringsliv og forvaltning 
deltar i regulær undervisning. Studenter kan velge et semester med utplassering i bedrift (i 
visse programmer). Ofte er bacheloroppgaver knyttet til en bedrift eller offentlig 
virksomhet.    
  
Mastergraden i logistikk har et emne hvor studentene jobber med case fra bedrift eller 
offentlig virksomhet. Her får studentene jobbe med problemstillinger knyttet til bedriften, 
mens bedriften kan få ideer til løsninger på sine utfordringer.    
 
Forskningsrelevans   
Avdelingen har en betydelig forskningsinnsats, og har over tid ligget høyt i nasjonal 
sammenligning, når det gjelder publikasjonspoeng/ansatt. Tabellen under viser avdelingens 
forskningsresultat (basert på tall fra 2021) per ansatt sammenlignet med en rekke andre 
avdelinger og relevante enheter. 
 

Srudieprogramnavn

Bachelor i bærell.Taffig logistilljkog sirl,;Julær økonomi
Bachelor i IT og dtgilalisering
Bachelor i IT og logisfikk

Bachelor i logistikk og SCM
Bachelor i m arin logistil,jkog økon o:mi

Bachelor i petroleumslogisllkk og 0 kono:mi
Eksterne dokto:rgradsst11d-enter
Ertarinqsbasert master i helselogislikk og digitale syslerne.
Ertalingsbasert master i logisfikk
Ertalingsbasert master i samferclselsplanleg·ging

lntemasjonalt studteip:rograrn - ma.slemiva
Intern asjon all studteiprogram (utenlandske sludenten
Masler of Science in Logisltcs

M asier of Science in Petroleum Logistics
Masler of Science in Suslaina:ble 6nergy Logisfics

Nellilbud for permiUel1e og artJeidsledtge
Pihirosoplliae doclor in Logistics (ph.d)
Videreutdanning i bærekraftig byulvikling
Arssl11d1ullil rorSjøkrigsslrnlm
Arssl11d1um i rr

Eksamen stryk%

7,31
12:,24

8,31
5,37
9,07

0
0

2,02
0

1;El'3
0,31
1,09

3,42
4,3

0
20

0
5,2

Sum

I ' 1, I

.,, • I

18,06 7,88
H,7 9,98

0

11,94 5,36
8,61 5,.26

13,65 10,37
0 0

0
1,45 Cl,93

0
0,31 0

0 0
1,33 1,86
3,33 4,55

Cl,9.2
1,49

0 0
0 0

0
12:,09 5,74

7;67 4,98

Sensur og sensurstatistikk
AIie emner har ekstern sensur minimum hvert tredje år. I tillegg var det ekstern sensur på
alle masteroppgaver.

Som et ledd i kvalitetsarbeidet innførte avdelingen høsten 2021 nye rutiner for
mastersensur. Det ble tatt opp på avdelingsmøte, og senere vedtatt i avdelingsstyret høsten
21 at veileder ikke skal være intern sensor på masteroppgavene.

Relevansf o r og koblinger ti l arbeidslivet
I tråd med høyskolens strategi er avdelingen opptatt av arbeidslivsrelevans i studiene. Dette
ivaretas på ulike måter: Gjesteforelesere {og faste) med bakgrunn i næringsliv og forvaltning
deltar i regulær undervisning. Studenter kan velge et semester med utplassering i bedrift {i
visse programmer). Ofte er bacheloroppgaver knyttet t i l en bedrift eller offentlig
virksomhet.

Mastergraden i logistikk har et emne hvor studentene jobber med case fra bedrift eller
offentlig virksomhet. Her får studentene jobbe med problemstillinger knyttet t i l bedriften,
mens bedriften kan få ideer ti l løsninger på sine utfordringer.

Forskningsrelevans
Avdelingen har en betydelig forskningsinnsats, og har over tid ligget høyt i nasjonal
sammenligning, når det gjelder publikasjonspoeng/ansatt. Tabellen under viser avdelingens
forskningsresultat {basert på tall fra 2021) per ansatt sammenlignet med en rekke andre
avdelinger og relevante enheter.
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Denne aktiviteten, som er et annet viktig fundament for avdelingens virksomhet, støtter opp 
under undervisningen i de fleste emner. Det arbeides også med å utfylle det teoretiske og 
metodiske innholdet i emner med praktiske eksempler. Avdelingen vil likevel legge 
avgjørende vekt på at emnene skal gi studentene den nødvendige generelt anvendbare 
kunnskapen og ikke bli for spesifikt rettet mot enkeltsektorer eller bedrifter. Den generiske 
kunnskapen som studentene skal besitte for en bred anvendelse i møte med arbeidslivet, er 
en viktig del av høgskolens samfunnskontrakt.    
 
Ph.d.-programmet i logistikk     
Dette programmet er grunnlaget for høgskolens status som vitenskapelig høgskole. 
Høgskolen har nå hatt ph.d.-utdanning i logistikk i 20 år. De første stipendiatene ble tilsatt i 
august 2002, og den første disputasen ble holdt i juni 2006. I denne perioden er det 
uteksaminert 63 doktorgradskandidater.  
  

3.3.4 Avdelingens systematiske kvalitetsarbeid 
En viktig del av kvalitetsarbeidet er å foreta en systematisk evaluering av avdelingens emner 
og studieprogrammer, hvor studentenes tilbakemeldinger vurderes og hensyntas. Her er 
Studiebarometeret er en viktig informasjonskilde når det gjelder å identifisere 
forbedringspunkter. Studentevaluering av undervisning og utdanning skal bidra til å 
videreutvikle kvaliteten på undervisningen og studietilbudene. Alle emner skal evalueres 
minst hvert tredje år. Studentene skal evaluere undervisningen, eget læringsarbeid, 
arbeidsmåter, læringsutbytte og organisatoriske rammer.    
   

H i M a v d L O G 1,39

e l i g e h ø g s k o l e r ( s t a t l i g e ) 1,29

N T N U F a k Ø k o n o m i 1,14

N H H 1,02

H ø g s k o l e n i M o l d e t o t a l t 0,99

NU I n t f a r r . d r i f t Å l e s u n d o,96

:I u n i , H a n d e l s h ø g s k o l e n o,87

H i M a v d øs 0,B5

H i M a v d HS o.ar

Statlige høgskoler o,73

H e l s e v i t e n s k a p Å l e s u n d 0,60

Høgskolen i voida 0 , 4 5

H V L He lse og sosial t a k . 0,41

1 0 2 2 0 , 0 0 0,20 0 , 4 0 0 , 6 0 0 , 8 0 1 , 0 0 1,20 1 ,40 1,60

Denne aktiviteten, som er et annet viktig fundament for avdelingens virksomhet, støtter opp
under undervisningen i de fleste emner. Det arbeides også med å utfylle det teoretiske og
metodiske innholdet i emner med praktiske eksempler. Avdelingen vil likevel legge
avgjørende vekt på at emnene skal gi studentene den nødvendige generelt anvendbare
kunnskapen og ikke bli for spesifikt rettet mot enkeltsektorer eller bedrifter. Den generiske
kunnskapen som studentene skal besitte for en bred anvendelse i møte med arbeidslivet, er
en viktig del av høgskolens samfunnskontrakt.

Ph.d.-programmet i logistikk
Dette programmet er grunnlaget for høgskolens status som vitenskapelig høgskole.
Høgskolen har nå hatt ph.d.-utdanning i logistikk i 20 år. De første stipendiatene ble tilsatt i
august 2002, og den første disputasen ble holdt i juni 2006. I denne perioden er det
uteksaminert 63 doktorgradskandidater.

3.3.4 Avdelingens systematiske kvalitetsarbeid
En viktig del av kvalitetsarbeidet er å foreta en systematisk evaluering av avdelingens emner
og studieprogrammer, hvor studentenes tilbakemeldinger vurderes og hensyntas. Her er
Studiebarometeret er en viktig informasjonskilde når det gjelder å identifisere
forbedringspunkter. Studentevaluering av undervisning og utdanning skal bidra ti l å
videreutvikle kvaliteten på undervisningen og studietilbudene. AIie emner skal evalueres
minst hvert tredje år. Studentene skal evaluere undervisningen, eget læringsarbeid,
arbeidsmåter, læringsutbytte og organisatoriske rammer.
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Avdelingen gjennomførte 20 emneevalueringer høsten 2021 og 18 våren 2022. Resultatet av 
emneevalueringene ble sendt til studieleder og evalueringene danner basis for 
studieprogramrapportene.     
   
Avdelingen startet i 2019 arbeidet med periodiske studieprogramevalueringer ved å sette 
opp en plan for arbeidet med syklus for hvert program. Avdelingen har gjennomført 
periodisk studieprogramevaluering for ph.d.- programmet i logistikk. Planen for periodiske 
evalueringer settes som agenda på studieledermøter, og avdelingen følger opp at 
evalueringene igangsettes og ferdigstilles.    
   
En viktig del av studieplanarbeidet er å internakkreditere avdelingens studier. Avdelingen 
gjennomførte forrige skoleår interakkreditering av avdelingens nye studieprogram, 
nettbasert årsstudium i logistikk. Årsstudiet gjennomføres fra 23/24 som en pilot. 
   

3.3.5 Samlet vurdering, utfordringer og tiltak 
Avdelingen fortsetter å arbeide med å øke studentrekruttering, redusere frafall og å heve 
undervisningskvaliteten.  Det kan være å legge til rette for mer 
studentaktiviteter utenom undervisningen, for å bedre trivsel og redusere frafall. Videre 
kan økt fokus på undervisningsaktiviteten med ulike fora for diskusjon og utveksling av 
erfaringer bidra til økt kvalitet i undervisningen. 
    
Studielederrollen er sentral i kvalitetsarbeidet, og det er et mål at studieledere og 
faglærere raskt skal kunne avdekke svikt eller mangler, og at dette skal utbedres som del 
av et kontinuerlig pågående kvalitetsarbeid i alle emner og studier. Avdelingen har fått en 
studierådgiver som bistår studielederne i arbeidet og det har hatt en positiv innvirkning på 
kvalitetsarbeidet. 
  
Avdelingen arbeider kontinuerlig med å bedre det helhetlige studieløpet innen logistikk, noe 
som innebærer en systematisk gjennomgang av alle fag fra bachelor- til masternivå, samt 
våre programmer i Kristiansund. Den helhetlige tilnærmingen har som målsetning å forbedre 
studiekvaliteten, og avdelingen legger stor vekt på det kontinuerlige kvalitetsarbeidet 
gjennom evalueringer og identifisering av forbedringstiltak.    
    
Avdelingen er opptatt av aktiviteten i Kristiansund og det jobbes med å følge opp 
dette. Kommunikasjonen mellom dekan, studieledere og studiestedskoordinator er 
sentral i den forbindelse.  Den pågående rekrutteringen av ressurser til campus Kristiansund 
øker den generelle kapasiteten og gir mulighet til å styrke profilen til studieprogrammene. 
Disse faktorene forventes å gi økt kvalitet i utdanningsprogrammene og i forlengelsen økt 
rekruttering.     
   
 

Avdelingen gjennomførte 20 emneevalueringer høsten 2021 og 18 våren 2022. Resultatet av
emneevalueringene ble sendt t i l studieleder og evalueringene danner basis for
studieprogramrapportene.

Avdelingen startet i 2019 arbeidet med periodiske studieprogramevalueringer ved å sette
opp en plan for arbeidet med syklus for hvert program. Avdelingen har gjennomført
periodisk studieprogramevaluering for ph.d.- programmet i logistikk. Planen for periodiske
evalueringer settes som agenda på studieledermøter, og avdelingen følger opp at
evalueringene igangsettes og ferdigstilles.

En viktig del av studieplanarbeidet er å internakkreditere avdelingens studier. Avdelingen
gjennomførte forrige skoleår interakkreditering av avdelingens nye studieprogram,
nettbasert årsstudium i logistikk. Årsstudiet gjennomføres fra 23/24 som en pilot.

3.3.5 Samlet vurdering, utfordringer og tiltak
Avdelingen fortsetter å arbeide med å øke studentrekruttering, redusere frafall og å heve
undervisningskvaliteten. Det kan være å legge ti l rette for mer
studentaktiviteter utenom undervisningen, for å bedre trivsel og redusere frafall. Videre
kan økt fokus på undervisningsaktiviteten med ulike fora for diskusjon og utveksling av
erfaringer bidra ti l økt kvalitet i undervisningen.

Studielederrollen er sentral i kvalitetsarbeidet, og det er et mål at studieledere og
faglærere raskt skal kunne avdekke svikt eller mangler, og at dette skal utbedres som del
av et kontinuerlig pågående kvalitetsarbeid i alle emner og studier. Avdelingen har fått en
studierådgiver som bistår studielederne i arbeidet og det har hatt en positiv innvirkning på
kvalitetsarbeidet.

Avdelingen arbeider kontinuerlig med å bedre det helhetlige studieløpet innen logistikk, noe
som innebærer en systematisk gjennomgang av alle fag fra bachelor- t i l masternivå, samt
våre programmer i Kristiansund. Den helhetlige tilnærmingen har som målsetning å forbedre
studiekvaliteten, og avdelingen legger stor vekt på det kontinuerlige kvalitetsarbeidet
gjennom evalueringer og identifisering av forbedringstiltak.

Avdelingen er opptatt av aktiviteten i Kristiansund og det jobbes med å følge opp
dette. Kommunikasjonen mellom dekan, studieledere og studiestedskoordinator er
sentral i den forbindelse. Den pågående rekrutteringen av ressurser ti l campus Kristiansund
øker den generelle kapasiteten og gir mulighet t i l å styrke profilen ti l studieprogrammene.
Disse faktorene forventes å gi økt kvalitet i utdanningsprogrammene og i forlengelsen økt
rekruttering.
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4 Vurdering og oppfølging 

4.1 Vurdering av utdanningskvaliteten innen målepunktene rammekvalitet, 
programkvalitet og resultatkvalitet 

 
Rammekvalitet  
HiMolde står fortsatt overfor utfordringer, hovedsakelig knyttet til gjennomstrømming og 
studenttilgangen på enkelte studieprogram. Samarbeid med studentene blir viktig i dette 
arbeidet. 
 
HiMolde har flere år på rad hatt et økende studenttall og hadde sitt høyeste studenttall 
noensinne høsten 2021 (3564 studenter). Nye studieprogram og flere studenter har ført til 
en gledelig vekst for høgskolen, men veksten fører også til utfordringer knyttet til ressurser. 
Økende studenttall og flere studieprogram gir også utfordringer med kapasiteten for både 
gruppe- og undervisningsrom.  
 
Det fysiske læringsmiljøet er jevnt over godt. Auditoriene i A-bygget har blitt pusset opp og 
det er i de fleste undervisningsrom satt opp kamera til å filme tavla slik at det som står der blir 
synlig på lerretet for alle som sitter i salen og lettere lesbart for de som følger undervisningen 
digitalt. Øvingsavdelingen er bygget om og er samlokalisert med sportlaben.  
 
Administrasjonen gjennomfører jevnlig opplæring av nyansatte i studieadministrative 
rutiner, som eksamensgjennomføring og studieplanarbeidet. 
 
Det gjennomføres månedlige arenaer (ped. slang) hvor pedagogikk diskuteres for å gi 
fagansatte påfyll og motivasjon, dele erfaringer og pedagogiske metoder og for å bedre 
studenters læring og deres opplevelse av undervisningen. Det er utstrakt bruk av hjelpelærer 
og øvingstimer i undervisningen.  
 
 
Programkvalitet 
Emne- og underveisevalueringer gjennomføres systematisk. Kullmøter og møter i 
kvalitetsteamene gjennomføres systematisk på alle studieprogram. Resultatene fra 
emneevalueringene og saker fra kullmøter og kvalitetsteammøter oppsummeres i en 
studieprogramrapport for hvert program. Studieprogramrapportene danner grunnlaget for 
høgskolens årsrapport om studiekvalitet som legges fram for styret. Det systematiske 
kvalitetsarbeidet er grunnlaget for prosessen for utvikling av studieplaner og 
emnebeskrivelser. 
 
Høgskolen har et utstrakt samarbeid med næringsliv og offentlig sektor i regionen og 
samarbeidet skal videreutvikles og styrkes, for å sikre at høgskolens studier er relevante for 
arbeidslivet og at studentene opplever studieprogrammene som relevante.  
 
Det kreves at ansatte med førstekompetanse gjennomfører UH-pedagogikk og nyansatte 
forventes å gjennomføre kurset innen to år etter ansettelse.  
 

4 Vurdering og oppfølging

4.1 Vurdering av utdanningskvaliteten innen målepunktene rammekvalitet,
programkvalitet og resultatkvalitet

Rammekvalitet
HiMolde står fortsatt overfor utfordringer, hovedsakelig knyttet t i l gjennomstrømming og
studenttilgangen på enkelte studieprogram. Samarbeid med studentene blir viktig i dette
arbeidet.

HiMolde har flere år på rad hatt et økende studenttall og hadde sitt høyeste studenttall
noensinne høsten 2021 {3564 studenter). Nye studieprogram og flere studenter har ført t i l
en gledelig vekst for høgskolen, men veksten fører også til utfordringer knyttet t i l ressurser.
Økende studenttall og flere studieprogram gir også utfordringer med kapasiteten for både
gruppe- og undervisningsrom.

Det fysiske læringsmiljøet er jevnt over godt. Auditoriene i A-bygget har blitt pusset opp og
det er i de fleste undervisningsrom satt opp kamera til å filme tavla slik at det som står der blir
synlig på lerretet for alle som sitter i salen og lettere lesbart for de som følger undervisningen
digitalt. Øvingsavdelingen er bygget om og er samlokalisert med sportlaben.

Administrasjonen gjennomfører jevnlig opplæring av nyansatte i studieadministrative
rutiner, som eksamensgjennomføring og studieplanarbeidet.

Det gjennomføres månedlige arenaer {ped. slang) hvor pedagogikk diskuteres for å gi
fagansatte påfyll og motivasjon, dele erfaringer og pedagogiske metoder og for å bedre
studenters læring og deres opplevelse av undervisningen. Det er utstrakt bruk av hjelpelærer
og øvingstimer i undervisningen.

Programkvalitet
Emne- og underveisevalueringer gjennomføres systematisk. Kullmøter og møter i
kvalitetsteamene gjennomføres systematisk på alle studieprogram. Resultatene fra
emneevalueringene og saker fra kullmøter og kvalitetsteammøter oppsummeres i en
studieprogramrapport for hvert program. Studieprogramrapportene danner grunnlaget for
høgskolens årsrapport om studiekvalitet som legges fram for styret. Det systematiske
kvalitetsarbeidet er grunnlaget for prosessen for utvikling av studieplaner og
emnebeskrivelser.

Høgskolen har et utstrakt samarbeid med næringsliv og offentlig sektor i regionen og
samarbeidet skal videreutvikles og styrkes, for å sikre at høgskolens studier er relevante for
arbeidslivet og at studentene opplever studieprogrammene som relevante.

Det kreves at ansatte med førstekompetanse gjennomfører UH-pedagogikk og nyansatte
forventes å gjennomføre kurset innen to år etter ansettelse.
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Det er etablert et studieprogramråd for sykepleieutdanningen med medlemmer fra HiMolde, 
samarbeidende kommuner i Romsdal og på Nordmøre, Helse Møre og Romsdal helseforetak 
og studenter. Studieprogramrådet skal gi studieleder og avdelingsledelsen råd om utviklingen 
av kvaliteten og læringsmiljøet i sykepleieutdanningen. 
 
 
Resultatkvalitet  
Gjennomføring på normert tid på bachelornivå har økt noe, fra 52,5 i 2020 til 54,6 % 2021.  
HiMolde har lenge hatt en høyere gjennomføringsprosent enn for sektoren totalt.  
 
På masternivå fullførte 67,8 % på normert tid i 2021 mot 65 % i 2020. På masternivå er 
gjennomføringsprosenten for HiMolde vesentlig høyere enn for resten av sektoren som 
ligger på 53,6%. Studiepoengproduksjonen pr. student pr. år (42,3) er samtidig lavere enn i 
resten av sektoren (47).  
 
Det har vært arbeidet systematisk for å redusere strykprosenten på emner med høy 
strykprosent og det har vært en klar nedgang i antall stryk. Det er positivt med en reduksjon, 
men høgskolen må fortsatt arbeide for å bedre gjennomstrømming og øke 
studiepoengproduksjonen hos studentene.  
 
Samskipnaden og høgskolen har samarbeidet om sosiale tiltak for studentene gjennom 
«Møtes»-prosjektet finansiert av Helsedirektoratet. Prosjektet har som mål å lage flere 
rusfrie møteplasser, hindre ensomhet og bedre studentenes psykiske helse. Bakgrunnen er 
funn i Studentenes helse og trivselsundersøkelse (ShoT).  Det har vært ekstra viktig med 
sosiale møteplasser under koronapandemien for å redusere ensomhet blant studentene. 
Koronapandemien har medført en omlegging til digital undervisning. Den digitale 
kompetansen har økt som en følge av pandemien og studentene har fått undervisningen de 
har krav på, men erfaringene viser at det er mange utfordringer knyttet til omleggingen til 
digital undervisning, blant annet knyttet til læringsmiljø, studentenes psykiske helse og 
ensomhet.   
 
Høgskolen har vektlagt et godt mottak av nye studenter, fadderordninger og inkludering av 
nye studenter i studiemiljøet. Det legges stor vekt på å få til en god studiestart med 
fadderordning, studentverter og godt innhold på åpningsuken samt oversiktlig og tydelig 
informasjon.  Et godt studiemottak og gode faglige og sosiale rammer vil ha positive 
ringvirkninger for trivsel videre i studietiden 
 

4.2 Prioriteringer og tiltak fremover  
 

• Øke andelen undervisere med UH-pedagogisk basiskompetanse. I dag er det flere 
som ønsker å tilegne seg slike kvalifikasjoner, enn vi er i stand til å skaffe plasser til. 
Vi vil jobbe videre med alternative måter å tilby ansatte UH-ped. 
 

• Synliggjøre og forankre administrative rutiner og prosesser beskrevet i årshjul for 
studieorganisering. 
 

Det er etablert et studieprogramråd for sykepleieutdanningen med medlemmer fra HiMolde,
samarbeidende kommuner i Romsdal og på Nordmøre, Helse Møre og Romsdal helseforetak
og studenter. Studieprogramrådet skal gi studieleder og avdelingsledelsen råd om utviklingen
av kvaliteten og læringsmiljøet i sykepleieutdanningen.

Resultatkvalitet
Gjennomføring på normert t id på bachelornivå har økt noe, fra 52,5 i 2020 ti l 54,6 % 2021.
HiMolde har lenge hatt en høyere gjennomføringsprosent enn for sektoren totalt.

På masternivå fullførte 67,8 % på normert tid i 2021 mot 65 % i 2020. På masternivå er
gjennomføringsprosenten for HiMolde vesentlig høyere enn for resten av sektoren som
ligger på 53,6%. Studiepoengproduksjonen pr. student pr. år {42,3) er samtidig lavere enn i
resten av sektoren {47).

Det har vært arbeidet systematisk for å redusere strykprosenten på emner med høy
strykprosent og det har vært en klar nedgang i antall stryk. Det er positivt med en reduksjon,
men høgskolen må fortsatt arbeide for å bedre gjennomstrømming og øke
studiepoengproduksjonen hos studentene.

Samskipnaden og høgskolen har samarbeidet om sosiale tiltak for studentene gjennom
«Møtes»-prosjektet finansiert av Helsedirektoratet. Prosjektet har som mål å lage flere
rusfrie møteplasser, hindre ensomhet og bedre studentenes psykiske helse. Bakgrunnen er
funn i Studentenes helse og trivselsundersøkelse {ShoT). Det har vært ekstra viktig med
sosiale møteplasser under koronapandemien for å redusere ensomhet blant studentene.
Koronapandemien har medført en omlegging t i l digital undervisning. Den digitale
kompetansen har økt som en følge av pandemien og studentene har fått undervisningen de
har krav på, men erfaringene viser at det er mange utfordringer knyttet t i l omleggingen t i l
digital undervisning, blant annet knyttet t i l læringsmiljø, studentenes psykiske helse og
ensomhet.

Høgskolen har vektlagt et godt mottak av nye studenter, fadderordninger og inkludering av
nye studenter i studiemiljøet. Det legges stor vekt på å få t i l en god studiestart med
fadderordning, studentverter og godt innhold på åpningsuken samt oversiktlig og tydelig
informasjon. Et godt studiemottak og gode faglige og sosiale rammer vil ha positive
ringvirkninger for trivsel videre i studietiden

4.2 Prioriteringer og tiltakfremover

• Øke andelen undervisere med UH-pedagogisk basiskompetanse. I dag er det flere
som ønsker å tilegne seg slike kvalifikasjoner, enn vi er i stand ti l å skaffe plasser ti l .
Vi vil jobbe videre med alternative måter å tilby ansatte UH-ped.

• Synliggjøre og forankre administrative rutiner og prosesser beskrevet i årshjul for
studieorganisering.
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• Arbeide videre med oppfølgingen av tilsynsrapporten fra NOKUT om det 
systematiske kvalitetsarbeidet. Vi vil særlig prioritere hvordan resultatet fra 
kvalitetsarbeidet skal inngå i kunnskapsgrunnlaget ved vurdering og strategisk 
utvikling av høgskolens studieportefølje. Rektoratet vil innføre en årlig styringsdialog 
mellom høgskolens ledelse og dekan med årsrapport om studiekvalitet og 
avdelingens kvalitetsarbeid som utgangspunkt som vil inngå i den årlige styresaken 
om høgskolens studieportefølje.  
 

• Oppgradere høgskolens fasiliteter til produksjon av digitale læremiddel for å tilby nye 
og bedre digitale læremiddel framover. Nye lokaler til lydstudio, videoproduksjon og 
fotografering. Sette av ressurser til opplæring, produksjon og redigering av digitale 
læremiddel.  
 

• Iverksette tiltak for at studentene i større grad  skal delta fysisk i undervisning, 
øvingsopplegg og ferdighetstrening.  
 
 

 
 

• Arbeide videre med oppfølgingen av tilsynsrapporten fra NOKUT om det
systematiske kvalitetsarbeidet. Vi vil særlig prioritere hvordan resultatet fra
kvalitetsarbeidet skal inngå i kunnskapsgrunnlaget ved vurdering og strategisk
utvikling av høgskolens studieportefølje. Rektoratet vil innføre en årlig styringsdialog
mellom høgskolens ledelse og dekan med årsrapport om studiekvalitet og
avdelingens kvalitetsarbeid som utgangspunkt som vil inngå i den årlige styresaken
om høgskolens studieportefølje.

• Oppgradere høgskolens fasiliteter t i l produksjon av digitale læremiddel for å tilby nye
og bedre digitale læremiddel framover. Nye lokaler til lydstudio, videoproduksjon og
fotografering. Sette av ressurser ti l opplæring, produksjon og redigering av digitale
læremiddel.

• Iverksette tiltak for at studentene i større grad skal delta fysisk i undervisning,
øvingsopplegg og ferdighetstrening.

50


	1 Innledning
	2 Nøkkeltall og informasjon
	2.1 Studenttall og studiepoengproduksjon
	2.2 Strykprosent
	2.3 Karakterfordeling
	2.4 Gjennomføring på normert tid
	2.5 Studiebarometeret
	2.6 Underviserundersøkelsen
	2.7 Andre evalueringer og undersøkelser
	2.7.1 Studiestartundersøkelsen
	2.7.2 Kandidatundersøkelsen
	2.7.3 Studentenes helse- og trivselsundersøkelse (ShoT)

	2.8 Internasjonalisering
	2.9 Studiemiljøpris
	2.10 Pedagogisk pris
	2.11 Læringsmiljøutvalget (LMU)
	2.12 Studentrådgiver
	2.13 Studiemiljøkoordinator

	3 Avdelingenes kvalitetsrapporter
	3.1 Avdeling for helse- og sosialfag (AHS)
	3.1.1 Rammekvalitet
	3.1.2 Programkvalitet
	3.1.3 Resultatkvalitet
	3.1.4 Avdelingens systematiske kvalitetsarbeid
	3.1.5 Samlet vurdering, utfordringer og tiltak

	3.2 Avdeling for økonomi og samfunnsvitenskap
	3.2.1 Rammekvalitet
	3.2.2 Programkvalitet
	3.2.3 Resultatkvalitet
	3.2.4 Avdelingens systematiske kvalitetsarbeid
	3.2.5 Samlet vurdering, utfordringer og tiltak

	3.3 Avdeling for logistikk
	3.3.1 Rammekvalitet
	3.3.2 Programkvalitet
	3.3.3 Resultatkvalitet
	3.3.4 Avdelingens systematiske kvalitetsarbeid
	3.3.5 Samlet vurdering, utfordringer og tiltak


	4 Vurdering og oppfølging
	4.1 Vurdering av utdanningskvaliteten innen målepunktene rammekvalitet, programkvalitet og resultatkvalitet
	4.2 Prioriteringer og tiltak fremover


